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Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v 
Termalnem parku Term Ptuj vsak torek do vključno 22. 
decembra 2015. Kupon ne velja med zimskimi, prvoma-
jskimi, krompirjevimi počitnicami, ob praznikih ter na dan 
organiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vsto-
pnice, izplačilo v gotovini in nakup darilnih bonov nista 
možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.
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Ptuj brez oralnega kirurga, 
Ormož brez urgence Pred nekaj dnevi je odpoved 

delovnega razmerja dal 
edini redno zaposlen oralni 
kirurg v Zdravstvenem 
domu Ptuj. V Slovenski 
Bistrici nujno potrebujejo 
pediatra, v Sveti Ani se 
je zaprla ambulanta, 
v Lenartu so prisiljeni 
zdravstveno oskrbo 
reševati s koncesijami, v 
Ormožu so ostali brez nujne 
medicinske pomoči …
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saj gre za izjemnega speciali-

sta. Povedal je, da bo poskušal 

dobiti koncesijo in da ne želi 

delati več kot javni uslužbe-

nec,“ pojasnjuje Petek Uhano-

va in dodaja, da je po njenem 

vedenju vlogo za koncesijo na 

ministrstvo za zdravje že od-

dal, ali je morda že rešena, pa 

ne ve. Omenjeni zobozdravnik 

sicer še dela, saj ima dvomeseč-

ni odpovedni rok, kako se bo 

zgodba odvijala potem, pa še 

ni znano.

Kako naprej?
Po besedah Petek Uhanove je 

možnih scenarijev več. ZD bo 

najprej objavil razpis za prosto 

delovno mesto. Če bi se zgodi-

lo, da se nihče ne prijavi, bodo 

izvajalca iskali v drugi obliki. 

Lahko se torej celo zgodi, da se 

prijavi zobozdravnik, ki dela se-

daj v zdravstvenem domu: kot 

samostojni podjetnik. Možnost 

je tudi ta, da se bo prijavila 

oralna kirurginja, ki sedaj dela 

dodatni program na Ptuju in 

je samostojna podjetnica brez 

koncesije. Če je ponudnikov 

več, se izbere najcenejši. V vsa-

Trenutno na obravnavo 

na oralni kirurgiji na Ptuju 

čaka 167 pacientov, ki imajo 

na napotnici označeno hitro 

obravnavo, in 261 pacientov z 

oznako redno. Kot pojasnjuje 

Metka Petek Uhan, direktorica 

Zdravstvenega doma Ptuj, so se 

čakalne dobe pri njih v zadnjih 

mesecih bistveno zmanjšale. 

Januarja letos jim je namreč 

uspelo dobiti potrjen dodatni 

program. Pred leti je bilo v 

Zdravstvenem domu Ptuj 0,5 

programa, sedaj pa je 1,66 pro-

grama za izvajanje čeljustne 

kirurgije. 

Prav zato je na Ptuju v tem 

letu začela delati tudi specia-

listka zobozdravstvene kirur-

gije iz Ljubljane, ki je samo-

stojna podjetnica in dela tudi 

v Mariboru. „Očitno nam je šlo 

predobro in so se stvari morale 

ponovno zakomplicirati. Vese-

li smo bili, da nam je uspelo v 

zadnjih mesecih poskrbeti za 

to, da je pacientov na čakalnih 

listah manj. A 9. aprila je od-

poved delovnega razmerja dal 

oralni kirurg, zaposlen v Zdra-

vstvenem domu Ptuj, kar za 

nas predstavlja veliko težavo, 

Med drugim so obravnavali 

zaključni račun proračuna za 

leto 2014. Proračun je bil rea-

liziran v višini 80 odstotkov. Z 

rebalansom v juniju je bil spre-

jet v višini dobrih 34 milijonov 

evrov, ob koncu leta je realiza-

cija znašala nekaj manj kot 28 

milijonov. 14 milijonov evrov 

se je v občinski blagajni zbra-

lo davčnih prihodkov (11,6 

milijona evrov dohodnina, do-

bra dva milijona evrov NUSZ). 

383.000 evrov znašajo prihod-

ki iz naslova okoljske dajatve 

in turistične takse, 686.000 

evrov prihodki od podeljenih 

koncesij za vodno pravico ter 

280.000 evrov prispevek inve-

stitorjev za plačilo komunal-

nega prispevka. 95.000 evrov 
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Mladi imamo prihodnost
Ameriški dokumentarni filmar 

Michael Moore je pred dobrim te-

dnom obiskal Slovenijo. V ospredju 

je bila predsednikova ribica Prince-

ska, selfiji ter odziv vélikega J. J.-a. 

Med izjavami z oskarjem nagraje-

nega režiserja pa je bila tudi ta, da 

v obljubljeni deželi onkraj Atlantika študentje končajo 

izobraževanje z dolgom v višini med 20.000 in celo 

100.000 dolarji. Torej Američani svoje študente pošlje-

jo v svet z diplomo in dolgovi. V naši mali državi, kjer 

bojda gre vse narobe, kjer so vsi skorumpirani, kjer ni 

priložnosti in možnosti, študentje s fakultete odkora-

kajo z diplomo v roki in brez dolga. Kar pomeni, da 

smo slovenski študentje v majčkeni prednosti, se vam 

ne zdi? Vendar ne, pri nas je splošno mnenje, da smo 

slovenski študentje ozirom mladi brez prihodnosti, da 

smo izgubljena generacija. Menim, da to ne drži. Res je, 

težje nam je kot študentom pred 20 ali še manj, 15 leti. 

Fakultete so se od osamosvojitve širile, tako danes sko-

rajda ni mesta, kjer ne bi delovala neka ustanova, ki 

izobražuje študente, redno ali izredno. S tem se je tudi 

povečalo število študentov. Medtem ko jih je bilo še v 

osamosvojitvenem letu 64.000, je fakultete v letu 2009 

obiskovalo nekaj manj kot 115.800 študentov. Vendar 

večja konkurenca in zaposlitveni krč še ne pomenita, 

da nimamo prihodnosti. Najlažje se je predati malo-

dušju, prst uperiti v neko nedoločljivo osebo – državo 

in jamrati, kolikor smo dolgi in široki, ter čakati, da 

bo priložnost stopila do nas in vprašala, ali jo želimo 

sprejeti. Morda je kdo res rojen pod srečno zvezdo, ven-

dar večina, sem prepričana, da nas ni. Zato se mora-

mo truditi, iskati priložnosti, nabirati izkušnje, da se 

nam nekje odškrnejo vrata. Bodo se. Morda ne na na-

šem področju ali na domačem pragu. Zakaj sem tako 

prepričana? Ker poznam sovrstnike, ki jim je uspelo. 

Uspelo jim je z inovativnimi idejami, prodornostjo, po-

gumom. Saj kot so rekle že generacije pred nami, brez 

muje se še čevelj ne obuje.
Mojca  Vtič

Uvodnik Ptuj � Na šesti redni seji o zaključnem računu proračuna 2014

Kam se namenjajo občinski mil
Ponedeljkova šesta redna seja sveta Mestne občine (MO) Ptuj je trajala dobro uro in pol. V tem času so 
točk dnevnega reda. 
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Izdatki za blago in storitve MO Ptuj v 2014: 3,5 mio evrov

znaša prihodek iz naslova glob 

in kazni. 1,4 milijona evrov 

nakazil je bilo iz sredstev dr-

žavnega proračuna: 773.000 

evrov za gradnjo OŠ dr. Ljude-

vita Pivka, 243.000 evrov za 

delovanje SOU Sp. Podravje, 

za požarno takso 53.000 evrov. 

Okrog 150.000 evrov je bilo 

nakazil po 23. členu Zakona 

o financiranju občin (od tega 

104.000 evrov za obnovo Me-

stnega trga), 175.000 evrov so 

znašala nakazila za projekt gra-

dnje kanalizacije.

Evropska 
sredstva 
se prenašajo 
v leto 2015

Iz proračuna EU je občina 

za obnovo Mestnega trga pre-

jela 237.000 evrov, sredstva za 

drugo fazo obnove Domini-

kanskega samostana se v letu 

2014 zaradi zamika investicije 

niso koristila in so jih v dogo-

voru z ministrstvom prenesli 

v leto 2015. Slabo so se črpala 

tudi sredstva evropskega Kohe-

zijskega sklada. Namesto pred-

716.000: sejnine, stroški odvetnikov, notarjev, vitalizacija Ptujskega jezera, upravljanje poslov-
nih prostorov, komunalne dejavnosti posebnega pomena, praznična okrasitev mesta, podjetni-
ški inkubator, turistična in druga signalizacija, materialni stroški
406.000: pisarniški, čistilni material, varovanje, tiskanje, stroški objav
355.000: energija, voda, komunalne storitve, komunikacije (od tega 209.000 elektrika)
152.000: proslave in prireditve, geodetske storitve, cenitve, drobni inventar
123.000: kazni in odškodnine (denacionalizacija in odškodnine)
115.000: poslovne najemnine in zakupnine
60.000: gorivo, vzdrževanje vozil, zavarovanje

Ptuj � Težave v Zdravstvenem domu

Bo Ptuj ostal brez oralnega kirurga?
Pred nekaj dnevi je odpoved delovnega razmerja dal oralni kirurg, edini redno zaposlen v Zdravstvenem domu (ZD) Ptuj. Skorajda sočasno sta odpoved 
dala tudi čeljustna kirurga v ZD dr. Adolfa Drolca v Mariboru. Vsi trije naj bi se podali med koncesionarje ali samostojne podjetnike. Neuradno pa smo 
izvedeli, da odhajajo zato, ker bodo lahko kot koncesionarji bistveno več zaslužili, kot je njihova plača v javnem sektorju. Morda celo v enakih zavodih, 
kot so bili zaposleni doslej ...

Foto: Črtomir Goznik

Zakaj delajo raje kot koncesionarji 
in samostojni podjetniki?

Oralni kirurg, ki je doslej delal v Zdravstvenem domu 
na Ptuju, je dal odpoved. Neuradno smo izvedeli, da 
naj bi zobozdravniki lahko kot zasebniki, bodisi s kon-
cesijo bodisi brez nje zaslužili bistveno več, kot če so 
zaposleni kot javni uslužbenci. Tisti, ki imajo koncesije, 
dobijo del programa sofinanciran od Zavoda za zdra-
vstveno zavarovanje, tisti, ki delajo zgolj kot samostojni 
podjetniki brez koncesije, pa si ves zaslužek zagotovijo 
na trgu. Slednjim bojda gre celo bolje, saj so popolno-
ma samostojni in si celotno dejavnost organizirajo po 
svoje, ne da bi polagali račune zdravstveni zavarovalni-
ci, ki v primeru koncesij nadzira koncesionarje in ima 
določene zahteve pri izvajanju dejavnosti.
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ijoni
mestni svetniki predelali 13 

videnih 2,8 milijona evrov so 

za gradnjo kanalizacije lani po-

črpali dobro tretjino denarja 

oz. slab milijon evrov. Za ener-

getske obnove vrtca ter dveh 

osnovnih šol je MO v letu 2015 

prejela 728.000 evrov. Tudi za 

obnovo šol se denar lani zaradi 

zamika investicij ni počrpal v 

celoti in bodo sredstva občini 

nakazana predvidoma letos. 

Poglejmo odhodke. 2,2 mi-

lijona evrov so znašali stroški 

bruto plač. 1,4 milijona evrov 

je bilo namenjenih za subven-

cioniranje cen komunalnih sto-

ritev, transferji posameznikom 

in gospodinjstvom so znašali 

3,4 milijone evrov (sem med 

drugim sodi subvencioniranje 

cen oskrbe v vrtcih, domovih 

upokojencev, stanarin, šolski 

prevozi …). Za društva je MO 

Ptuj lani namenila slabega pol 

milijona evrov, za zavarovanje 

brezposelnih 245.000 evrov, 

tekoči transferji javnim zavo-

dom so znašali 4,6 milijona 

evrov. Investicijskih odhodkov 

je bilo za slabih osem milijo-

nov evrov, vključno z odplačili 

leasingov za investicije, ki so 

bile izvedene v minulih letih. 

287.000 evrov pa je MO Ptuj 

lani namenila za plačilo obresti 

za dolgoročne kredite.

Mojca Zemljarič

Kot je pojasnila Tanja Gerkšič 

in Zavod RS za zaposlovanje 
zakon o zaposlovanju in delu 

tujcev določa, da se lahko tujci 

v Republiki Sloveniji zaposlijo 

ali delajo le, če imajo delovno 

dovoljenje. »Glede na to, da je 

sezonsko delo v kmetijstvu pre-

cej običajno in razširjeno (tako 

pri nas kot v EU), je za to vrsto 

dela predvideno posebno de-

lovno dovoljenje – dovoljenje 

za sezonsko delo, ki je od leta 

2011 omejeno le še na sezonska 

dela v kmetijstvu in gozdarstvu. 

Dovoljenje se lahko izda, če je 

vlagatelj ustrezno registriran 

(kot delodajalec ali fizična ose-

ba, registrirana za opravljanje 

kmetijske dejavnosti). Delovno 

dovoljenje se izda za delovno 

razmerje za določen čas ali za 

pogodbeno delo, če delo traja 

manj kot 30 dni. Skupno traja-

nje delovnega dovoljenja v kole-

darskem letu pa je omejeno na 

največ 6 mesecev,« je povedala 

Gerkšičeva iz Zavoda RS za za-

poslovanje, hkrati pa še doda-

la, da se pred izdajo delovnega 

dovoljenja preverja, ali so ponu-

jeno delo pripravljeni sprejeti 

tudi domači. Poleg tega lahko 

sezonska dela opravljajo tudi 

delavci iz držav EU, ki pa delov-

nih dovoljenj ne potrebujejo. 

Sicer pa največ delavcev prihaja 

iz držav nekdanje Jugoslavije 

– največ iz Bosne in Hercego-

vine, Srbije in Hrvaške. Nekaj 

posameznikov tudi iz Ukrajine, 

Romunije in Makedonije.

Letos na Ptuju izdali 
štiri dovoljenja za 
sezonsko delo

V lanskem letu je bilo na ce-

lotnem območju Slovenije izda-

nih 669 dovoljenj za sezonsko 

delo v kmetijstvu, letos doslej 

pa 181. A Ptujsko območje po 

številu izdanih dovolj ne izsto-

pa, celo nasprotno. Po besedah 

Gerkšičeve je namreč Območ-

na služba Ptuj v lanskem letu iz-

dala le 12 delovnih dovoljenj za 

sezonsko delo – eno dovoljenje 

delodajalcu Alešu Žnidarku– 

kmetijska dejavnost in 11 dovo-

ljenj Trsničarski zadrugi Žiher 

Bresnica. Letos pa so doslej 

izdali štiri delovna dovoljenja 

– vsa štiri Trsničarski zadrugi 

Žiher Bresnica.

Sicer pa se obseg delovnih 

dovoljenj za sezonska dela 

v kmetijstvu v zadnjih letih 

zmanjšuje. Po podatkih Zavoda 

RS za zaposlovanje je bilo na-

mreč v letu 2011 izdanih 1.120 

tovrstnih dovoljenj, kar je skoraj 

dvakrat več kot lani (669 dovo-

ljenj). »Razlog za to je aktivno 

sodelovanje Zavoda pri zagota-

vljanju domačih kandidatov, ki 

imajo prednost pred zaposlitvi-

jo tujcev in izdajo delovnih do-

voljenj, na drugi strani pa tudi 

neoviran dostop na trg dela za 

državljane EU (predvsem iz 

Bolgarije in Romunije),« pove 

Gerkšičeva.

Urne postavke od 
dva do štiri evre 
neto

Kljub temu da zanimanje 

domačinov za tovrstno delo v 

času krize nekoliko narašča, pa 

je slednje še vedno premajhno, 

kot so dejanske potrebe. Največ-

krat je vzrok v nezadovoljstvu s 

plačilom. Urne postavke na-

mreč praviloma znašajo tam od 

dva do štiri evre neto. »Če gre 

za delovna dovoljenja na pod-

lagi zaposlitve, so delodajalci 

dolžni zagotavljati vsaj plačilo 

v znesku zakonsko določene 

minimalne plače (790 evrov 

bruto), v primerih pogodbenih 

del, ki predstavljajo večino vseh 

izdanih delovnih dovoljenj, pa 

plačilo znaša od 2 do 4 evre na 

uro neto, delodajalci (naročniki 

del) pa običajno delavcem nudi-

jo tudi brezplačno nastanitev in 

prehrano,« pojasni Gerkšiševa 

in doda, da so vlagatelji v pri-

merih izdaje delovnih dovoljenj 

dolžni navesti tudi, na kakšen 

način bo zagotovljena nastani-

tev delavcev. 

Za pravno osebo 
od 2.100 
do 15.000 evrov 
globe 
za neprimerno 
nastanitev delavcev

Praviloma tako delodajalci 

delavcem nudijo tudi brezplač-

no nastanitev in prehrano. Pri 

tem smo še povprašali, kdo iz-

vaja nadzor nad zagotovitvijo 

primernih prostorov. »Primer-

nost prostorov je določena s 

Pravilnikom o določitvi mini-

malnih standardov za nasta-

nitev tujcev, ki so zaposleni 

ali delajo v RS, nadzor pa je v 

pristojnosti inšpekcije za delo 

(od katere do sedaj še nismo 

prejeli povratnih informacij o 

ugotovljenih nepravilnostih in 

izrečenih sankcijah zaradi pre-

krškov v zvezi z zagotavljanjem 

ustreznih nastanitvenih kapa-

citet – predvidena kazen za 

delodajalca znaša od 2.100 do 

15.000 evrov za delodajalca – 

pravno osebo oziroma 420 do 

1.260 evrov, če gre za deloda-

jalca – fizično osebo),« zaključi 

Gerkšičeva.
Monika Levanič

Slovenija, Podravje � Za sezonsko delo poceni tuja delovna sila

Lani 669 izdanih dovoljenj za sezonsko 
delo, od tega samo 12 na Ptujskem
Čeprav je v Sloveniji po podatkih Zavoda RS za zaposlovanje več kot 118.000 iskalcev zaposlitev, delodajalci za potrebe sezonskega 
dela še vedno pretežno zaposlujejo tujce. Gre predvsem za državljane Bosne in Hercegovine, tudi Srbije in Hrvaške.

Največ sezonskih delavcev v kmetijstvu 
je iz Bosne in Hercegovine
Število izdanih dovoljenj 2014 2015
BOSNA IN HERCEGOVINA 462 86
HRVAŠKA 85 57
KOSOVO 2
MAKEDONIJA 2 3
MOLDAVIJA REPUBLIKA 6 3
SRBIJA 111 31
UKRAJINA 1 1
Skupna vsota 669 181

Vir: Zavod RS za zaposlovanje

Število izdanih delovnih dovoljenj za sezonska dela v kmetijstvu upada
Izdana delovna dovoljenja 2011 2012 2013 2014 2015
Skupaj sezonska dela v kmetijstvu 1.120 822 784 669 181

VIR: Zavod RS za zaposlovanje

Foto: Črtomir Goznik

kem primeru direktorica ZD 

Ptuj pričakuje, da bo v tem za-

vodu oralni kirurg deloval tudi 

v prihodnje, vprašanje pa je, ka-

teri in za koliko denarja.

Še kar nekaj odprtih 
vprašanj ...

Čeprav se ubadajo s težkimi 

stvarmi na področju zobozdra-

vstva, pa Petek Uhanova pou-

darja, da se borijo in da bodo 

vztrajali pri izboljšavah na vseh 

področjih. Med drugim si ob 

vseh zadnjih dogodkih priza-

devajo pridobiti še dežurno 

zobozdravstveno službo, ki je 

Ptuj že 30 let nima.

Širitev programov pa si že-

lijo še na drugih področjih: 

prizadevajo si za širitev pro-

gramov za delo z odvisniki, 

pa medicinske rehabilitacije, 

ortodontije, paradontologije, 

več zdravnikov družinske me-

dicine (marca se jim je eden že 

pridružil, junija pa bodo dobili 

še 2) ...

Težave s 
financiranjem 
nujnih reševalnih 
prevozov

Precej težav v zadnjih letih 

imajo tudi s financiranjem 

nujnih reševalnih prevozov. 

Kot poudarja direktorica Zdra-

vstvenega doma Ptuj, so števil-

ke skrb vzbujajoče. Lani jim je 

sredstev zmanjkalo za kar celo 

zadnjo četrtino leta. „Lahko bi 

septembra prenehali opravljati 

nujne reševalne prevoze, če bi 

se ozirali le na denar, ki ga zato 

od države dobimo,“ poudarja 

Petek Uhanova. Program so 

presegli za kar 43 %, zaradi če-

sar morajo biti posebej previ-

dni pri obvaldovanju stroškov. 

Prav zaradi vsega navedenega 

si za nujne reševalne prevoze 

že vrsto let prizadevajo dobiti 

dodaten program, upajo pa, da 

bo država več posluha poka-

zala maja letos, ko bodo nova 

pogajanja. „Manjši centri se 

moramo boriti za vsak evro, to 

je dejstvo. Biti moramo vztraj-

ni in poznati vse postopke,“ še 

poudarja direktorica, ki vodi 

zavod z 200 zaposlenimi, od 

tega je 48 zdravnikov in 10 spe-

cializantov različnih strokov-

nih področij medicine.

Dženana Kmetec

Novega urgentnega centra še ne bo
V sredo je še enkrat več postalo jasno, da urgentne-

ga centra na Ptuju letos ne bo. To je sicer bilo jasno že 
pred nekaj meseci, a v sredo se je ministrstvo gradnji 
dokončno odreklo.

V kateri regiji je največ tujcev
»Na Zavodu za zaposlovanje ugotavljamo, da je zani-

manje domačih brezposelnih za sezonska dela iz leta v 
leto večje. Na murskosoboškem območju tako za sezon-
ska dela skoraj v celoti zagotavljamo domačo delovno 
silo, na dolenjskem, celjskem in mariborskem pa delno, 
saj so delodajalci tam bolj naklonjeni zaposlovanju tuj-
cev iz tretjih držav, ki tudi bivajo pri teh delodajalcih (ni 
potrebno povračilo za prevoz na delo, delavci so na voljo 
tudi, kadar je npr. slabo vreme), prejemki na teh obmo-
čjih so razmeroma nizki, kajti delavci večinoma delajo 
na podlagi podjemnih pogodb, česar pa na Zavodu za 
zaposlovanje ne spremljamo,« je o najeti tuji delovni sili 
povedala Tanja Gerkšič iz ZRSZ.
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Podravje � Pestra ponudba krajših in daljših pohodnih poti za pomladne in 

Kako enostavno združiti užitek 
Pomladni meseci so idealni za enodnevne izlete v naši okolici. Seveda ne (izključno) takšne z avtomobilom, pač pa za vse bolj prilju
do UE Slovenska Bistrica, je spekter pohodnih in sprehajalnih poti izjemno širok.

Izjemna ponudba 
poti v Slovenskih 
goricah

Območje Slovenskih goric, 

UE Lenart, se ponaša s števil-

nimi pohodniškimi in spreha-

jalnimi potmi, ki so primerne 

za vse generacije in za obisk v 

vseh letnih časih. 

Med najpomembnejše zago-

tovo sodi 3.100 metrov dolga 

Agatina pot (čas sprehoda 

približno dve uri), ki poteka od 

gradu Hrastovec do jezera Ko-

marnik in znamenja Črni križ. 

»Ob sprehajalni poti si lahko 

ogledamo Hrastovške ribnike 

in osameli kras, jezero Komar-

nik, ki je zatočišče ogroženih 

rastlin in živali, rimske gomile, 

Črni križ. Pot je poimenovana 

po junakinji zgodovinske po-

vesti Črni Križ pri Hrastovcu, 

ki jo je napisal dr. Ožbolt Ilau-

nig,« pojasni Milena Grabušnik 

z Razvojne agencije Slovenske 

gorice. Obilico raziskovanja in 

opazovanja narave, predvsem 

ptičev, dvoživk in rastlinja 

ponuja 2.700 metrov dolga 

Frackova pot, ki poteka okoli 

jezera Komarnik. Tako Agatina 

kot Frackova pot sta označeni 

in opremljeni z informativnimi 

tablami ter primerni tudi kot 

učna pot za osnovnošolce in 

dijake.

Posebej obiskana pot na pr-

vomajskem pohodu je sedem 

km dolga Pot na Zavrh (čas 

sprehoda približno dve uri), ki 

vodi od središča Lenarta (Trg 

osvoboditve), mimo jezera 

Radehova in Šetarske gmajne 

preko Gradenšaka na Zavrh do 

Maistrovega stolpa. V bližnjem 

kulturnem domu na Zavrhu si 

je moč ogledati tudi spominsko 

sobo, posvečeno generalu Ru-

dolfu Maistru.

Polna naravne pestrosti ra-

stlinskih in živalskih vrst v po-

deželski krajini je 6 km dolga 

krožna pot Jurovska učna 
pot (čas sprehoda približno 

1,5 ure). Na poti spoznamo tudi 

več zgodovinskih in etnograf-

skih spomenikov, kot je deni-

mo Žagarjeva zidanica, Knuple-

žev mlin, rimske gomile, kužno 

znamenje, Vuzmova domačija.

V občini Sveta Ana je vino-

gradniška učna Postičeva pot, 
na kateri spoznamo zgodovino 

vinogradništva in pomen Fran-

ca Postiča. Zanimive točke na 

poti so klet z vinoteko, cerkev 

sv. Ane, Poličeva klet, Postičeva 

hiša, Viničarija Pergarjev Vrh, 

ampeleografski vrt in druge. 

Zaključna tematska poho-

dniška pot pri Sveti Ani pa je 

Anina pot, ki je označena s 

kažipoti. »Popotnik lahko uživa 

ob panoramskih pogledih in 

ob neokrnjeni naravi. Ob poti 

so tudi številne turistične zna-

menitosti in kmečki turizmi, 

kjer postrežejo s tradicionalni-

mi kmečkimi jedmi in doma-

čim vinom. Zanimive lokacije 

ob poti: pot se začne pri stari 

preši v središču Svete Ane v Slo-

venskih goricah, vodi do Zeli-

šča Kolarič, Domačije Kapl, do 

cerkve Marijinega obiskovanja, 

Grafonževe domačije, Rožma-

novega mlina,« pojasni Grabu-

šnikova.

V občini Sveta Trojica je kar 

26 km dolga Trojiška poho-
dna pot, ki vodi od Svete Tro-

jice, mimo Trojiškega jezera 

do Zgornjega Porčiča, preko 

Oseka in Verjan do Gočove in 

Zgornje Senarske nazaj v trško 

jedro Svete Trojice. Na krožni 

pohodni poti so številne kmeti-

je z domačimi dobrotami.

Od Cerkvenjaka (Johanezove 

trte) proti dolini Andrenskega 

potoka, mimo izvira Lübe vodi-

ce do rimskih gomil in Tušako-

ve vile z etnografsko muzejsko 

zbirko do cerkve sv. Antona v 

Cerkvenjaku vodi 4,5 km dolga 

Klopotčeva učno-spreha-
jalna pot. »Ime je dobila po 

klopotcu, prepoznavni etno-

grafski prvini slovenskogoriške 

krajine. Naravoslovni del učne 

poti vam približa ekosisteme 

rastlinskih in živalskih vrst ter 

vodne vire, družbeno-geograf-

ski del pa vam odkrije kulturne 

in naravne dediščine,« pripove-

duje Grabušnikova.

V občini Benedikt do veči-

ne spomenikov nepremične 

kulturne dediščine vodi 25 

km dolga Arheološka cesta 
Benedikt (čas sprehoda pribli-

žno osem ur). Po besedah Gra-

bušnikove je ob arheološki in 

geološki dediščini (izrednega 

pomena je najdišče negovskih 

čelad na Ženjaku) predstavlje-

na tudi mitologija s fantastično 

zgodbo, na svetih krajih predni-

kov pa so označene energijske 

točke.

Ormoško ima tudi 
prvo pohodno pot 
za invalide

»Pridite k nam, odprite srce, 

sledite pesmi klopotcev, ki vas 

bo popeljala skozi griče v kleti 

dobre kapljice ter med šegave 

in razposajene ljudi,« je slogan 

TIC, ki vabi pohodnike v Or-

mož, Središče ob Dravi in Sveti 

Tomaž.

Po območju vseh treh ob-

čin vodi ormoška planinska 
pot. Nudi lepe razglede na 

čudovite prleške gorice, polja, 

travnike in gozdove. Ormoška 

planinska pot je krožna pot. 

Od Ormoža do Huma (1 ura in 

10 minut), od Huma do Koga 

(2 uri), od Koga do Jeruzale-

ma (2 uri), od Jeruzalema do 

Lahoncev (1 ura in 50 minut), 

od Lahoncev do Kostanja (1 

ure in 10 minut), od Kostanja 

do Gomile (1 ura in 45 minut), 

od Gomile do Ritmerka (2 uri 

in 30 minut), od Ritmerka do 

Kogla (1 ura in 45 minut) ter 

od Kogla do Ormoža (1 ura in 

50 minut). Pohodniki lahko v 

sklopu ormoške planinske poti 

v treh urah prehodijo tudi t. i. 

vezno pot med Lahonci in Or-

možem. 

Skozi občino Ormož potega 

tudi Evropska pešpot E7. Po 

njej pohodniki prehodijo traso 

od Ormoža do Jeruzalema – po 

tej trasi je speljana tudi ormo-

ška planinska pot – ter nato z 

Jeruzalema naprej proti Ljuto-

meru.

Prav tako je ormoško obmo-

čje del Jakobove pešpoti, ki 

povezuje vse cerkve v Sloveniji, 

ki so posvečene sv. Jakobu. Pot 

vodi iz Ormoža proti Miklavžu, 

nato zavije proti Razkrižju 

in se konča v Dobrovniku v 

Prekmurju. V naravi je ta pot 

označena z rumenimi školjka-

mi, vzporedno pa poteka tudi 

Jakobova kolesarska pot.

Ena najlepših pohodniških 

tras je Jeruzalemska vinska 
pot. Poteka po osrčju Ljuto-

mersko-Ormoških goric, in 

sicer med Jeruzalemom in Sve-

tinjami. Je krožna pot, dolga 7 

kilometrov. Pohod po tej poti 

lahko traja več ur, saj pot pove-

zuje vse ponudnike (gostišča, 

zidanice, vinoteke in izletni-

ške kmetije) med tema dvema 

točkama, ki jih ni malo. »Pot 

je označena in je odlična tudi 

za turiste, ki si želijo dodobra 

spoznati našo pokrajino, kul-

turno dediščino, kulinariko 

in seveda naša vina,« nam je 

povedala Mojca Gorjak iz TIC 

Ormož.

Kolesarska pot po 
Spodnjem Podravju

Pot poteka po Dravskem in Ptujskem polju 
ter Slovenskih goricah in Halozah, je del nizke-
ga panonskega Podravja. Ravnino obdajata dve 
hriboviti vinorodni pokrajini, na jugu Haloze in na 
severu Slovenske gorice. Kolesarja pot vodi po 
razgibanem območju, tako po ravninah kot po gri-
čih. Podlaga na poti je asfaltna, deloma gozdna. 
Dolžina poti je 96,6 kilometra. Pot vodi naprej 
skozi Ptuj, nadaljuje se v Slovenske gorice vse 
do Velike Nedelje, kjer se začenja ravninski del 
poti. do Markovcev in Ptujskega jezera. Pot nada-
lje vodi skozi čudovit krajinski park Šturmovci, v 
kraj Videm in nato v zeleno dolino reke Dravinje, 
sledi razgibana pot do srednje težkega vzpona na 
Ptujsko Goro. Po spustu se pot nato ponovno na-
daljuje po poljskih poteh, cestah in kolovozih vse 
do Term Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

V tokratnem Tednikovem objektivu vam pred-
stavljamo mrežo pohodnih poti za celodnevni 
pohod ali zgolj enourni sprehod.

Foto: Črtomir Goznik



Na pobudo Društva inva-

lidov Ormož je bila urejena 

tudi Invalidska pot Kog, ki 

je prva tovrstna pešpot na sve-

tu. Pohodniške točke pešpoti 

so studenci, zato jo imenujejo 

tudi invalidska pot Od izvira 

do izvira. Začne se v Vodran-

cih, dolga je 15 kilometrov, 

po želji pa se del poti lahko 

prevozi tudi z avtomobilom. 

Pohodnikom prijazne kmetije 

ob poti ponujajo domačo pr-

leško hrano in dobro domačo 

kapljico.

»Vse pešpoti na našem ob-

močju so pripravljene tako, da 

se popotniki lahko okrepčajo 

tako v gostiščih kot tudi na 

turističnih kmetijah. Potekajo 

mimo arhitekturnih znameni-

tosti, kot so gradovi, dvorci, cer-

kve, zidanice, in se ne izognejo 

najlepšim razglednim točkam, 

ki jih ponujajo Hum, Jeruza-

lem, Kog, Svetinje, Litmerk, 

Velika Nedelja in Ritmerk,« je 

pohodnike na ormoško obmo-

čje povabila Gorjakova.

Haloze z najstarejšo 
potjo na Donačko 
goro

Na območju Haloz pote-

ka Haloška planinska pot 
(HPP), ki je dolga 60 km in 

vodi čez celotne Haloze od 

gradu Borl do Donačke gore 

oziroma Rudijevega doma. Pot 

je razdeljena v štiri etape, za 

vsako je potrebno 4–5 ur hoje, 

lahko pa jih tudi poljubno 

skrajšamo. Prva etapa vodi od 

gradu Borl do Cirkulan, druga 

od Cirkulan skozi Dravce in 

čez Dravinjski Vrh v Podlehnik, 

tretja iz Podlehnika preko Gor-

ce in Janškega Vrha v Naraplje 

in četrta etapa iz Narapelj čez 

Jelovice na vrh Donačke gore 

ter se konča pri Rudijevem 

domu pod Donačko goro. Vse 

nastanitvene in gostinske zmo-

gljivosti ob poti so zapisane v 

Vodniku – dnevniku Haloške 

planinske poti, ki je na voljo v 

pisarni PD Ptuj, Dravska ulica 

18, oziroma na spletnem na-

slovu www.pdptuj.si, veliko 

informacij pa prinaša tudi iz-

letniški zemljevid Spodnje Po-

dravje.

V Halozah poteka še Evrop-
ska pešpot E7, ki vodi iz For-

mina mimo Borla skozi Pod-

lehnik in čez Ptujsko Goro na 

Donačko goro ter naprej v Ro-

gaško Slatino in Podčetrtek. 

Na območju občine Cir-

kulane vodi tudi Bračičeva 
planinska pot, ki je krožna, 

na območju občine Videm 

vodita Videmska planinska 
pot in Pot med vinogradi, 
po območju občine Žetale pa 

še Pohodna ekološka pot. 
Za to pot potrebujete tri ure 

zmerne hoje, brez postankov. 

Med potjo sta dva večja vzpo-

na, ki ju premagate v približno 

20 minutah. Začetek poti je pri 

baru Dobrinček. Sicer pa je 

pot speljana čez gozdove, vino-

grade, mimo ekološke kmetije, 

vinotoča in izletniške kmetije.

Donačka gora
Poleg že  omenjene HPP in 

E7 vodi na Donačko goro še 

Pot Jožeta Žetalskega iz Že-

tal na Donačko goro in Froli-
chova pot skozi pragozd od 

Rudijevega doma na vrh. Ta 

je tudi najstarejša označena 

planinska pot v Sloveniji. Mar-

kirana pot na Donačko goro je 

bila urejena leta 1983. Zname-

nitost Donačke gore je bukov 

pragozd, zavarovan kot naravni 

rezervat. Zanjo je značilen tudi 

oster greben, z vzhodnega vrha 

se nam razprostira pogled na 

Ptujsko, Dravsko polje in Slo-

venske gorice. Poseben čar da-

jejo haloški hribčki, prepleteni 

z vinogradi, ter cerkve romar-

skih hr ibov in mogočni gra-

dovi, dvorci. Na Donački gori 

deluje Rudijev dom (590 m), 

kjer se je mogoče tudi okrep-

čati. Na Donačko vodi več poti, 

ena izmed njih je tudi iz Sto-

perc (Litož), čez Travni potok, 

Čermožiše do vrha. Pot zahteva 

približno dve uri in pol.

Dravsko in Ptujsko 
polje

Pred štirimi leti je Planinsko 

društvo Ptuj v sodelovanju s 

PD Naveza označilo 93 km dol-

go Slovenjegoriško planin-
sko pot. Pot je razdeljena na 

sedem etap in je krožna. Začne 

se v Termah Ptuj in vodi skozi 

Ptuj na Vurberk, nato pa skozi 

Trnovsko vas, Vitomarce, Jur-

šince do Puhovega muzeja v Sa-

kušaku. Nadaljuje se čez Polen-

šak in Prerad v Gorišnico do 

Dominkove domačije, nato pa 

mimo Borla in Markovce nazaj 

v Ptuj. Celotna pot je opisana 

v Vodniku po SGPP, ki ga prav 

tako lahko dobite v prostorih 

Planinskega društva Ptuj. Pot 

ima 12 kontrolnih točk in po-

seben dnevnik poti.

Na širšem ptujskem obmo-

čju vodijo še Pot svetega Mar-
tina iz Maribora skozi Miklavž 

in Dvorjane ter čez Vurberk do 

Ptuja, nato pa skozi Hajdino in 

Lovrenc na Dravskem polju na 

Ptujsko Goro. Pohodnikom in 

romarjem je na voljo tudi Ja-
kobova pot in Marijina ro-
marska pot. 

Sicer pa na širšem ptujskem 

območju vodi še več lokalnih 

pohodnih poti, ki so opisane 

na hrbtni strani zemljevida 

Spodnje Podravje oziroma ze-

mljevida Pohodne poti. 

Med Pohorjem in 
Halozami

Pot skozi Bistriški vint-
gar vodi od Impola skozi na-

selje Zgornja Bistrica. Pot do 

vodarne je dolga okoli 2,5 km, 

nato pa se nadaljuje ob poto-

ku Bistrica, kjer je tudi rimski 

kamnolom, nekoliko naprej 

pa slap Šum, kjer se je mogoče 

odločiti med tremi možnostmi. 

Prva možnost: lahko zavijete 

levo po kolovozu proti Ančni-

kovem gradišču (do ostankov 

večje keltske naselbine). Druga 

možnost je, da zavijete desno 

in navzgor proti Ošlju, kjer bo-

ste našli Lorbekovo domačijo. 

Tretja možnost je nadaljevanje 

osnovne poti, ob kateri je mo-

goče videti številne ostanke 

mlinov in žag, ki jih je nekoč 

poganjal potok Bistrica, ter 

ostanka Maroltove jelke, ki je 

bila z obsegom debla 605 cm 

najdebelejša jelka v Sloveniji. 

Preden ji je strela odlomila vrh, 

je merila v višino 43,86 m. V 

Močniku se pot po vintgarju 

konča. Pot lahko nadaljujete do 

Treh kraljev (3,5 ure) ali pa se 

nazaj vrnete po isti poti. Vrnete 

se lahko tudi čez Planino pod 

Šumikom, proti Velikemu Tinju 

in čez Turiško vas do Visol. Pot 

po vintgarju traja do štiri ure. 

Pot mlinov in žag (Ob 

Radkovškem potoku do Treh 

kraljev) vodi med vasjo Fošt in 

Planino pod Šumnikom, kjer 

je nekoč delovalo 21 mlinov 

in štiri žage. Pot je opremlje-

na s kažipoti v obliki cokle in 

traja pet ur. Začne se pri Vino-

gradništvu Gregorič v Tinjski 

Gori. Prvi kažipot v Tinjski 

gori vas usmeri po starih va-

ških poteh, ki so nekoč pove-

zovale tamkajšnje domačije 

vse do Tinjskega potoka (Tinj-

skega grabna), ki ga prečkate 

in nato nadaljujete po drugem 

delu Tinjske gore do Fošta in 

Radkovškega potoka (Radkov-

škega grabna), Vorhove žage, 

preko brvi do kažipota, ki 

vas usmeri proti Malemu in 

Velikemu Tinju, Radkovcu ali 

Trem kraljem.

Na Boč (978 m), ki je po-

znan po vijolični cvetlici veli-

konočnici, vodi več poti. Bolj 

znani sta poti iz Zgornjih Polj-

čan, ena je pot po gozdni učni 

poti, druga se imenuje Pot čez 

babo. Pot po gozdni učni poti 

sprva poteka po kolovozu, 

nato pa se strmo vzpenja in 

pripelje na razpotje, kjer ima-

mo za nadaljevanje dve mo-

žnosti: leva pot se imenuje pot 

čez Balunjačo, desna pa je str-

mejša (obe poti se višje zdru-

žita). Pot čez Balunjačo nato 

v zmernem vzponu preči po-

bočja Boča do skalnih pečin s 

pomočjo varoval. Prehod pod 

pečinami ni težaven, lahko 

pa ob vznožju pečin opazite 

nekaj manjših votlin. Na vrhu 

pa se vzpon še ne konča. Pred 

seboj zagledate 20 m visok 

razgledni stolp.

Pot od Osankarice do 
Treh kraljev se začenja na 

parkirišču v bližini doma na 

Osankarici, kjer se usmerite na 

pešpot v smeri Črnega jezera. 

Pot se sprva vzpne po stopni-

cah, nato pa vodi v močvirnat 

gozd. Pot skozi gozd je deloma 

speljana po manjših lesenih 

mostičkih, ki omogočajo hojo 

po suhem. Po 20 minutah pri-

jetne hoje pot pripelje do Čr-

nega jezera. Od jezera nadalju-

jete po poti v smeri Treh kra-

ljev. Pot se sprva rahlo vzpne, 

nato pa skoraj vodoravno pri-

pelje do razpotja poti, kjer na-

daljujete desno (levo Šumik). 

Gozdna pot vas pelje mimo 

Urškinega križa do smučarske 

proge smučišča Trije kralji. Od 

tu naprej pa se pot začne spu-

ščati proti cerkvi svetih Treh 

kraljev. Za pot od Osankarice 

do Treh kraljev boste potrebo-

vali približno eno uro.
Mojca Vtič, 

Monika Levanič, 
Dženana Kmetec, 

Miha Šoštarič
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poletne dni

in rekreacijo
bljeno preživljanje prostega časa v naravi, bodisi s kolesom bodisi peš. Po občinah Podravja, od UE Lenart, preko UE Ptuj, UE Ormož 

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik



Po pričakovanjih je precej 

polemično debato na seji spro-

žila točka o zapisniku marče-

vske dopisne seje, na kateri so 

se svetniki z da ali ne oprede-

lili do projektov rekonstruk-

cije ceste proti vodarni (proti 

Bistriškemu vintgarju), rekon-

strukcije ceste Partizanska 

ulica (proti Impolu) in uredi-

tev Gradišč. Skupna vrednost 

projektov naj bi bila nekaj več 

kot 560.000 evrov. Od tega za 

rekonstrukcijo ceste Zgornja 

Bistrica–Vintgar približno 

335.143 evrov, rekonstrukcija 

Partizanske ulice v vrednosti 

121.198 evrov in ureditev Gra-

dišča v višini 104.438 evrov. 

Razlog za dopisno sejo je bil 

rok za oddajo podatkov o in-

vesticijskih projektih na mini-

strstvo za gospodarski razvoj 

in tehnologijo, za katere bodo 

občine porabile delež sredstev 

za sofinanciranje na podlagi 

zakona o financiranju občin, 

o čemer smo v Štajerskem te-

dniku podrobneje že pisali. 

Svetniška skupina SD je na seji 

ponovila prepričanje, da je bilo 

tovrstno glasovanje nezakonito 

in ni bilo v skladu s poslovni-

kom. »Dovolj časa je bilo za 

sklic izredne seje. Ob tem je 

bilo v posameznih dokumen-

tih kar nekaj pomanjkljivosti, 

na primer Mroževa ulica ni 

Partizanska ulica. Vendar na te 

pomanjkljivosti nismo mogli 

opozoriti, saj smo imeli na vo-

ljo samo glasovanje z da ali ne 

oziroma ne glasujem,« je dejal 

Tomaž Godec in s tem pojasnil 

tudi razlog, zakaj ne bodo gla-

sovali za potrditev zapisnika.

Občina se bo 
borila za vsak 
fičnik

Župan Ivan Žagar je odgo-

voril, da nima želje sklicevati 

izrednih sej, saj da niso v izre-

dnih razmerah. »Tu ne govori-

mo o nezakonitosti, če pa je, 

pričakujem, da boste ustrezno 

ukrepali in bom jaz na pranger-

ju. Niti na kraj pameti pa mi ni 

prišlo, da bo to kdo tako pro-

blematiziral, saj so bili projekti 

potrjeni v proračunu,« je pove-

dal župan. Priznal je, da je bilo 

v razpisu zapisano, da lahko 

projekte prijavijo do 31. mar-

ca ali do 15. julija, in pojasnil, 

da so na občini pohiteli, saj 

niso prepričani, da bo do 15. 

julija približno 149.000 evrov, 

ki načeloma so rezervirani za 

slovenjebistriško občino, še na 

voljo. »Želim, da nam uspe. S 

projektom ureditve vaškega je-

dra Šmartno na Pohorju nismo 

uspeli, ker smo zamudili eno 

sekundo na t. i. Petrolovem 

razpisu (ko so štele minute in 

se je oddajalo pošiljke tudi na 

črpalkah). Potrudili se bomo 

dobiti vse fičnike. Nekateri ste 

visoki funkcionarji v strankah, 

apelirajte nanje, naj ministr-

stva začnejo razpise normalno 

voditi, da bomo lahko nanje 

normalno odgovarjali,« je širšo 

problematiko pojasnil Žagar. 

Podžupan Stanislav Mlakar pa 

je ob tem predlagal: »Da se izve-

de predavanje o proračunu, da 

se svetniki poučimo o njegovi 

strukturi, kaj je možno in mo-

goče.« Žarko Furman iz SDS pa 

je razpravo obogatil še z dve-

ma frazemoma, da se svetniki 

prepirajo za oslovo senco in da 

iščejo dlako v jajcu ter sklenil, 

da pri dopisni seji ni bilo no-

bene nezakonitosti. Zapisnik je 

bil potrjen z večino.

Koalicijsko 
poznavanje 
glasbe

Na aprilski seji je bilo na 

dnevnem redu tudi kadrova-

nje, tako so bile v svet zavoda 

javnega vzgojno-izobraževal-

nega zavoda Glasbena šola Slo-

venska imenovane Anja Lipov-

šek, predlagatelj SDS, Tamara 

Osterman, predlagatelj župan, 

Franja Kmetec, predlagatelj 

SLS. Drago Mahorko iz skupi-

ne SD je župana vprašal, ali je 

pripravljen odstopiti od svoje-

ga predloga, saj da se glede na 

sestavo zavoda samo županova 

koalicijska stran spozna na glas-

bo. »Tamara Osterman je člani-

ca občinske uprave in kolikor 

vem, ni ne članica ne simpati-

zerka naše stranke (SLS, op. a.). 

Ne želim pa, da se bo dogajalo, 

kot se je v svetu Lekarne, ko 

so svetniki glasovali tudi proti 

stališčem občinskega sveta.« 

Občinski svet je podal še po-

zitivno mnenje h kandidatki 

Klavdiji Fridrih za ravnateljico 

OŠ Minke Namestnik Sonje za 

obdobje od 1. septembra 2015 

do 31. avgusta 2020. 

Monika 
Kirbiš Rojs je 
direktorica RIC

Mnenja so se na aprilski seji 

kresala še na točki imenovanja 

Monike Kirbiš Rojs za direkto-

rico Razvojno-informacijskega 

centra (RIC) Slovenska Bi-

strica, vendar ne glede izbire 

direktorice, za katero so bili 

soglasni, da je prava oseba za 

to mesto (do sedaj je opravljala 

delo vršilke dolžnosti direkto-

rice), temveč zaradi formalno-

sti. Kot je opozoril Mahorko, 

je bilo v gradivu zapisano, da 

svet daje soglasje k imenova-

nju, moralo pa bi biti zapisano, 

da se Kirbiš Rojsovo imenuje. 

Simon Unuk (SLS), predsednik 

komisije za mandatna vpraša-

nja, volitve in imenovanja, je 

predlagal, da se torej ta beseda 

zgolj zamenja. Toda predlog 

Mahorka ni zadovoljil: »Ni to 

tako mala proceduralna napa-

ka. Tako se to ne dela. Seveda 

pa si lahko privoščite to prei-

menovanje, ker imate večino.« 

Stanislava Zajška iz SMC pa 

je zanimalo: »Ali se je delo na 

RIC tako zmanjšalo, ali so imeli 

pred Kirbiš Rojsovo direktorja, 

ki ni nič delal?« Monika Kirbirš 

Rojs je na mestu direktorice 

zavoda zaposlena s skrajšanim 

delovnim časom, in sicer osem 

ur tedensko, preostanek je za-

poslena kot vodja oddelka za 

gospodarstvo na občini. Prav 

tako je Zajšek opozoril, naj ob-

čina preveri združljivost funk-

cij. Župan je odgovoril, da je 

RIC podaljšana roka oddelka za 

gospodarstvo in da se deli vse-

binsko dopolnjujeta. »Sicer pa 

imamo v RIC projekten način 

dela, in če bo treba, bomo tudi 

projektno zaposlovali. S tem 

bomo dosegli večjo vsebinsko 

učinkovitost in racionalizaci-

jo,« je povedal župan, glede 

imenovanja Kirbiš Rojsove pa 

dejal: »Nisem prepričan, da je 

deset oseb v Sloveniji, ki pozna-

jo to področje tako dobro, kot 

ga pozna Monika Kirbiš Rojs.« 

Občinski svet je vse kadrovske 

predloge potrdil.
Mojca Vtič
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Slovenska Bistrica � Z županom na pranger?

O kadrovanju, postopkih, poslov
nezaupanju v državne razpise
Župan občine Slovenska Bistrica Ivan Žagar je svetnike in svetnice na seji 21. aprila v uvodu pozval h konstruktivni debati, dnevni red je nam
potrebovali sedem ur, da so potrdili številne pravilnike, pa tudi spremembo sestave sveta zavoda Lekarne Slovenska Bistrica, v katerem bo od
predinvesticijsko zasnovo za dvorec Zgornja Polskava, katerega celotna obnova je težka več kot 5,2 milijona evrov, a o tem več v naslednji šte

Svetniki in svetnice so na aprilski seji več časa posvetili pravilom in posto

Ptuj � Banke zahtevajo 20-milijonsko doka

Lastniške karte se bodo 
Lastniški deleži v Perutnini Ptuj (PP) se lahko letos bistveno preve
bo dobil moč in kdo izgubil, ostaja ta hip odprto vprašanje.

»V lanskem letu smo sode-

lovali s tujo svetovalno hišo, 

ki je opravila temeljito per-

spektivo glede poslovanja Pe-

rutnine Ptuj do leta 2020. To 

smo počeli pol leta. Načelno 

izhodišče je bilo, da družbi 

novi kapital odločilno ni po-

treben. Res pa je, da so banke 

upnice kljub temu zahtevale, 

da se mora dokapitalizacija 

letos izvesti. K temu smo za-

vezani. Zato zdaj iščemo inve-

stitorja, ki bo prišel z novim 

kapitalom. Sam menim, da bi 

Perutnini Ptuj sicer z manjšo 

rastjo prihodnja leta uspelo 

mirno preživeti tudi brez 

vlagatelja in svežega dotoka 

kapitala. A banke zahtevajo 

dokapitalizacijo v višini 20 

milijonov evrov. Naloga upra-

ve je pripeljati investitorja. 

Kako se bodo na novo pre-

računali lastniški deleži, je ta 

hip še preuranjeno govoriti,« 

je včeraj povedal predsednik 

uprave in generalni direktor 

PP Roman Glaser.

Naprodaj je tudi paket Pe-

rutnininih delnic (7,5 %), ki 

jih ima v lasti propadla mari-

borska Probanka. »Ponudba 

za prodajo je objavljena. V 

zvezi s tem nimam nobenih 

drugih informacij. Je pa seve-

da logično, da če se poslova-

nje Probanke ukinja, mora ta 

Svetniki so potrdili cene storitev na področju gospodarske javne službe 
oskrbe s pitno vodo, ki začnejo veljati s 1. majem
Izvajalec javne službe Omrežnina v evrih za DN 20 Vodarina v evrih
KS Zgornja Ložnica 3,18 0,35
KS Zgornja Polskava 3,5 0,4
OKP Rogaška Slatina (del območja KS Laporje) 6,1 0,57
KS Tinje 2,51 (subvencionirana cena s strani KS Tinje) 0,27
Komunala Slovenska Bistrica 4,17 (cena se ne spremeni) 0,7

Vir: Občina Slovenska Bistrica

Svetnika Draga Mahorka so na februarski seji zanim
 ki so v večinski lasti občine. Občinska uprava mu je
Zavod/podjetje
Lekarna Slovenska Bistrica
Zdravstveni dom Slovenska Bistrica
Razvojno informacijski center Slovenska Bistrica
Komunala Slovenska Bistrica d. o. o.
Občina – župan 
Vrtec »Otona Župančiča« Slovenska Bistrica
Ljudska univerza Slovenska Bistrica
Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica
Zavod za šport Slovenska Bistrica
Zavod za kulturo Slovenska Bistrica
Kabelska televizija Slovenska Bistrica

Plače ravnateljev osnovnih šol se gibljejo med 2.376 evri (OŠ Šmartno na 



Prebivalci v skoraj idilični 

ulici za cerkvijo že leta čaka-

jo na obljubljeno asfaltirano 

cesto. Kot smo v Štajerskem 

tedniku pred dobrim letom 

že poročali, je asfaltiran le del 

ceste, in sicer do nekdanjega 

člana nadzornega organa obči-

ne Ormož Borisa Skoka. Nadalj-

njih, približno 250 metrov, ki 

vodi do petih stanovanjskih hiš, 

pa je v gramoziranem stanju in 

zasebni lasti.

Skrbinšek: »Ceste ni 
niti v načrtu razvojnih 
poti.«

Da pa bi cesto občina Ormož 

končno asfaltirala, so domačini 

pristali celo na sofinanciranje 

odkupa ceste v deležu 220 

evrov. »Župan nas vleče za nos. 

V začetku leta nam je rekel, da 

če bomo sofinancirali odkup 

ceste, bodo cesto čim prej ure-

dili. Mi smo na to pristali, samo 

da bi se zadeva končno rešila. 

Vseh pet sosedov je plačalo po 

220 evrov, skupaj torej 1.100 

evrov oz. več kot polovico. Na-

zadnje, ko smo bili pri županu, 

pa nam je dejal, da še pogodba 

o odkupu ni končana. Ne vem, 

kako je potem lahko od nas zah-

teval denar in postavil ceno. Re-

kel mi je celo, da nam ta denar 

lahko tudi vrne, a da potem s 

ceste ne bo nič. Tako se ne dela. 

Najprej je terjal denar, mi smo 

plačali, pa spet nobene koristi,« 

se huduje domačin Skrbinšek 

in še ogorčeno doda: »Dolžnost 

občine je, da odkupi cesto, ne 

pa ljudi. Morali bomo do Lju-

bljane, na inšpekcijo, drugo 

nam ne bo preostalo. Ob moč-

nih nalivih voda dere po cesti. 

Zaliva kleti in garaže. Cesto 

obljubljajo že od leta 2008 leta, 

pa nič. Sedaj je ni niti v leto-

šnjem proračunu niti v Načrtu 

razvojnih poti.«

Sok: »Cesto bomo 
asfaltirali, ko 
pridobimo gradbeno 
dovoljenje. Ali bo to 
letos, ne vem.«

Za pojasnila smo se obrnili 

tudi na župana občine Ormož 

Alojza Soka. Zanimalo nas je, 

na kateri zakonski osnovi so 

občani sofinancirali odkup ce-

ste v višini 220 evrov. »Cesta je 

v privatni lasti in v dogovoru z 

občino so krajani prispevali k 

odkupu ceste svoj delež. Osno-

va je torej dogovor,« je pojasnil 

župan Sok ter dodal: »Po odku-

pu ceste bo cesta last občine, ki 

bo tam zgradila kanalizacijo in 

uredila asfaltno prevleko. Tak 

je plan. Smo v fazi odkupa in 

začetka projektiranja kanaliza-

cije, da pridobimo gradbeno 

dovoljenje. Cena cestišča je 5 

evrov na m2, postopki tečejo, 

kot to predvideva zakon. Cesta 

bo odkupljena v kratkem. Naj-

prej se je bilo treba dogovoriti z 

lastnikom. Ti pogovori so tekli 

nekaj časa. Sicer ni obveza ob-

čine, da odkupuje ceste povsod 

tam, kjer so si na zasebnih par-

celah ljudje zgradili hiše in da 

te ceste tudi kategorizira.«

Na vprašanje, kdaj bodo ce-

sto predvidoma asfaltirali, pa 

je župan še odgovoril: »Ali bo 

to letos ali ne, vam ne morem 

odgovoriti, ker ne vem, kaj bo z 

gradbenim dovoljenjem. Treba 

je namreč pridobiti vsa zemlji-

šča in to za to cesto ni edino 

zemljišče, ki je potrebno za 

gradnjo kanalizacije. Sicer pa, 

saj marsikdo čaka na kakšno re-

šitev svojega problema, pa za to 

ne vključuje medijev in ne vrši 

pritiska na tak način.«

Monika Levanič
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vniku in o 

mreč sestavljalo 22. točk. Kljub temu so svetniki 
slej imela večino občina Slovenska Bistrica, ter 
evilki.

Popravek – Milijonska naložba 
čaka izvajalca (2)

V članku z naslovom Milijonska naložba čaka izva-
jalca, objavljenem dne 17. aprila 2015 v Štajerskem 
Tedniku, je napačno naveden predviden vir sredstev 
za financiranje. Projekt bo namreč delno financiran iz 
EU - Kohezijskega sklada in ne iz sredstev RRP, kot je 
zapisano v članku. 

Patricija Kovačec, MO Ptuj

Velika Nedelja � Ogorčeni domačini do hiš še vedno po makadamu

Krajani po 220 evrov za odkup 
kategorizirane ceste
»Župan nas vleče za nos. V začetku leta nam je rekel, da če bomo sofinancirali odkup ceste, bodo cesto čim prej as-
faltirali. Mi smo na to pristali, samo da bi se zadeva končno rešila. Vseh pet sosedov je plačalo po 220 evrov, skupaj 
torej 1.100 evrov oz. več kot polovico. Nazadnje, ko smo bili pri županu, pa nam je dejal, da še pogodba o odkupu ni 
končana. Ne vem, kako je potem lahko od nas zahteval denar in postavil ceno,« se ogorčeno sprašuje domačin Roman 
Skrbinšek.

Foto: ML

Ali bodo krajani v letošnjem letu končno dobili asfaltirano cesto, ostaja v zraku.

Foto: Mojca Vtič

opkom kot vsebini.

pitalizacijo v Perutnini

premešale
etrijo in na novo konsolidirajo. Kdo 

Ormož � O vodnjakih TSO drugi del

Kdo je vložil ponudbo za 10.000 evrov
Pred tednom dni smo poročali o primeru prodaje kmetijskih zemljišč v Ormožu, na katerih so vodnjaki, iz katerih se je 
v preteklosti črpala voda za potrebe gospodarske dejavnosti v tovarni sladkorja. 

Zemljišča za ceno 100.000 

evrov prodaja TSO v likvidaci-

ji, kupec naj bi bil znan. Kljub 

temu da je bila prodaja pred-

hodno očitno dogovorjena, 

je ponudbo za nakup podalo 

podjetje Nova tovarna sladkor-

ja v izgradnji. Direktor tega 

podjetja je Vlado Hunjadi. Po-

nudbo so oddali na dan objave 

našega članka, v petek, 17. 4., 

in dan pred iztekom objave na 

oglasni deski na upravni enoti 

(UE). Cena, ki so jo ponudili za 

nakup, je 10.000 evrov. »UE Or-

mož, kot organ, ki odobri prav-

ni promet s kmetijskimi zemlji-

šči, opozarjamo, da gre v ponu-

jenih kmetijskih zemljiščih tudi 

za industrijske objekte za zajem 

vode in funkcionalna zemljišča, 

ki v dejanskem stanju niso kme-

tijska zemljišča. Zato v tem delu 

uveljavljamo predkupno pravi-

co zaradi potreb po industrijski 

vodi Nove tovarne sladkorja Or-

mož v izgradnji. UE Ormož tudi 

opozarjamo, da je treba v skladu 

z zakonom o upravnem postop-

ku ugotoviti resnično dejansko 

stanje in v ta namen ugotoviti 

vsa dejstva, ki so pomembna za 

zakonito in pravilno odločbo,« 

je med drugim v ponudbi za 

nakup zemljišč zapisal direktor 

Nove tovarne sladkorja v izgra-

dnji Vlado Hunjadi.
MZ

Foto: MZ

Na kmetijskih zemljiščih, ki jih prodaja TSO v likvidaciji, so tudi 
vodnjaki za črpanje vode, ki se je v preteklosti uporabljala za teh-
nološke namene.

vse svoje naložbe odprodati,« 

pravi Glaser in na vprašanje, 

v kakšni meri se bo torej 

letos spremenila lastniška 

struktura Perutnine Ptuj, od-

govarja: »To bo odvisno od 

različnih dejavnikov. Kdo od 

lastnikov bo hotel, moral ali 

želel odprodati vrednostne 

papirje in kaj se bo zgodilo z 

dokapitalizacijo. Tudi sam ta 

trenutek ne vem čisto točno, 

kako se bo zgodilo. Pri izbi-

ri vlagatelja bomo izredno 

skrbni in previdni. Poskušali 

bomo v največji možni meri 

zaščititi interese hiše, zapo-

slenih, kooperantov. Naredili 

bomo vse, da bo to v korist 

družbe.«

MZ

ale plače direktorjev javnih zavodov in podjetij,
e pripravila višine plač za mesec februar.

Direktor Višina plače (bruto) v evrih
Branko Gajšek 3.446,36

Jožefa Lešnik Hren 5.382,06
Monika Kirbiš Rojs 132,45 (osemurna mesečna obveznost)

Blaž Gregorič 4.474,95
Ivan Žagar 1.794,09 (funkcijo opravlja nepoklicno)

Ivana Leskovar 3.277,89
Brigita Kruder 2.949,29

Patricija Breznikar 2.485,23
Marjan Štimec 2.872,21
Herta Žagar 2.562,16
Drago Čož 2.620,35

Vir: Občina Slovenska Bistrica

Pohorju) in 3.002 evri (OŠ Pohorskega odreda Slovenska Bistrica).
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O dogajanju v občini, o pre-

teklosti in prihodnosti smo se 

pogovarjali z županom Mila-
nom Gabrovcem.

Katere projekte bi pose-
bej omenili kot uspeh eno-
letnega dela v času med lan-
skim in letošnjim prazno-
vanjem?

M. Gabrovec: »Lani smo za-

čeli največji projekt – gradnjo 

kanalizacije, ki je vredna 2,5 

milijona evrov, s čistilno na-

pravo, ki jo financiramo skupaj 

s sosednjo občino Gorišnica. 

Dela gredo proti koncu, saj 

smo vezani na določene roke. 

Lani smo energetsko sanirali 

šolo – zamenjali stavbno pohi-

štvo, uredili fasado, posodobili 

kurilnico in menjali energent 

– prešli smo na pelete. Ena-

komerno smo skrbeli tudi za 

društveni razvoj; po zadnjih 

podatkih imamo kar 39 dru-

štev. Društva imajo dobre po-

goje za delo, razen dveh imajo 

vsa svoje prostore, za zadnji 

dve društvi pa bomo poskrbeli 

letos z ureditvijo mansarde v 

občinski stavbi; delo se bo za-

čelo v teh dneh. Seveda pa smo 

opravljali tudi vsa stalna dela: 

urejanje javnih poti in cest, 

zgradili smo nekaj kilometrov 

kolesarskih stez in pločnikov; 

imamo jih že več kot 10 km, kar 

je največ na širšem območju. V 

tem obdobju so bile tudi lokal-

ne volitve. Upal sem, da bomo 

dobili občinski svet, ki me bo 

kot župana podpiral pri delu za 

hitrejši razvoj občine, vendar 

sedaj vidim, da je ta še bolj na-

sprotujoč, kot je bil prejšnji. Ne 

trdim, da imam vedno prav, ko 

predlagam nek projekt, vendar 

vsak predlog pa vendarle ne 

more biti tako mimo rdeče niti 

razvoja občine. Pričakujem, da 

bi nekdo, ki se s tem ne strinja, 

predlagal svojo rešitev, a se to 

ne zgodi.«

Kakšna ovira za razvoj 
občine je dejstvo, da hitra 
cesta med Ptujem in Ormo-
žem, ki vodi tudi skozi vaše 
kraje, sploh ni umeščena v 
prostorske načrte?

M. Gabrovec: »Pred krat-

kim smo imeli sestanek s pred-

stavniki vlade glede te ceste. 

Prišli so nam povedat, da se 

z vsako novo vlado ne bodo 

spreminjali dolgoročni držav-

ni razvojni programi – pa v isti 

sapi povedali, da ceste ne bo. 

Vsi župani od Ormoža do Ptu-

ja menimo, da cesta mora biti 

zgrajena, saj je v interesu kakih 

150.000 do 200.000 občanov. 

Zgrajena bi morala biti že leta 

2013! Pravijo, da naj bi bila ovi-

ra za del ceste med Markovci in 

Ptujem projekt Natura 2000. 

Toda to isto Naturo poznajo 

tudi drugod v Evropi, pa kljub 

vsemu gradijo. Pač treba je do-

ločiti pogoje, ki morajo biti ob 

gradnji upoštevani, in jih bodo 

gradbinci upoštevali!«

Kje vidite občino Mar-
kovci čez kakšnih 20 let? 
Kakšno bo takrat življenje 
v tem okolju?

M. Gabrovec: »Razvoj mo-

ramo graditi na podjetništvu 

in drobni obrti. Registriranih 

imamo čez 150 obrtnikov, od 

tega 20 do 30 izredno dobrih; 

to je gotovo naša prioriteta. 

Naša priložnost je tudi turizem, 

ki ga povezujemo zlasti z reko 

Dravo in Ptujskim jezerom, saj 

so kot posledica gradnje kana-

lizacije in čistilnih naprav vode 

vedno bolj čiste. Ker smo že se-

daj med bolj razvitimi občina-

mi v državi, in če bomo svojo 

razvojno strategijo, ki smo jo 

predstavili lani za obdobje do 

leta 2030, uspešno uresničili, 

mislim, da bomo čez 20 let naj-

razvitejša občina v Sloveniji.«
jš

Markovci � Z županom Milanom Gabrovcem ob občinskem prazniku

»Postali bomo najrazvitejša občina v državi!«
V dneh okrog Marka (ta goduje 25. aprila) v občini Markovci tudi letos z množico zabavnih, športnih, kulturnih in družabnih prireditev proslavljajo občin-
ski praznik. Osrednja, slavnostna prireditev ob 16. prazniku bo nocoj ob 18. uri v večnamenski dvorani.

Foto: jš

Milan Gabrovec, župan občine Markovci: »Čez 20 let bomo najra-
zvitejša občina v državi!«

Slovenska Bistrica � Od vrtičkarstva do urbanih vrtov

Možnosti za urbane vrtove klub majhnosti mesta so
Ureditev urbanih vrtov je eden izmed ciljev dolgoročnega razvojnega načrta občine Slovenska Bistrica, rok za izpolnitev tega cilja v omenjenem dokumentu 
je letošnje leto. Toda glede na povedano na okrogli mizi zavoda Hiša arhitekture Slovenska Bistrica o urbanih vrtovih v Slovenski Bistrici, teh zaenkrat ob-
čina še nima v načrtu. »Interes mora najprej priti od ljudi,« je dejal podžupan občine Stanislav Mlakar. 

Kot je uvodoma povedal Aljaž 

Jelen s Hiše arhitekture, je na-

men okrogle mize opozoriti na 

problematiko vrtičkarstva: »Gre 

za neurejene vrtičke na zemlji 

občine ali drugih ustanov. Ose-

be si uredijo vrtove po svoje in 

na zemljišče postavljajo najra-

zličnejše objekte, ki lahko kazijo 

tudi podobo mesta.« 

Zbranim šestim slušateljem je 

arhitekt Sani Okretič Resulbego-

vić predstavil začetke in razvoj 

projekta Urbani vrtovi, ki se je v 

letu 2012 izvedel v Mariboru. »Ti 

vrtovi so nastali v okviru EPK, 

vrtički so v velikosti od 50 do 

100 m2 urejeni na občinskem ze-

mljišču v skupni velikosti 1,1 ha, 

ob tem pa je na zemljišču še po-

stavljenih osem lop. Gre delno 

za socialni program, saj si ljudje 

lahko sami pridelajo hrano, pro-

jekt pa ima tudi ekološko noto.« 

Sicer pa je priznal, da neurejeno 

vrtičkarstvo obstaja v vsakem 

mestu, torej vrtičkarji, ki brez 

pogodb obdelujejo občinsko ze-

mljo. Vzrok klavrne podobe teh 

vrtičkov pa so ravno neurejene 

pogodbe, saj vrtičkarji ne vedo, 

kako dolgo bodo lahko imeli vr-

tičke in so zato ti bolj kot vrtom 

podobni odlagališču odpadnega 

gradbenega materiala, je prepri-

čan mariborski arhitekt. 

Prvi korak 
naj naredi občina

Podžupan Stanislav Mlakar je 

dejal, da občina pozdravlja ide-

jo vzpostavitve urbanih vrtov, 

vendar gre v mestu Slovenska 

Bistrica za manjše površine v ob-

činski lasti, ob tem pa ima veliko 

zemljišč že svojo namembnost, 

pri nekaterih pa lastništvo še 

ni rešeno. Mariborski arhitekt 

je povedal, da manjša zemljišča 

niso ovira, da se ne bi vzposta-

vili urbani vrtovi. Kot gosta sta 

na okrogli mizi sodelovala tudi 

lokalna strokovnjaka na podro-

čju načrtovanja in urejanja oko-

lja Modest Motaln iz podjetja 

Moji pogledi ter Vesna Eberhart 

Čelan iz podjetja Svilene linije. 

Poudarila sta, da naj se zelene 

površine v mestu uredijo, tudi 

z urbanimi vrtovi, ter da zelene 

površine niso namenjene zgolj 

sprehajanju psov. Opozorila sta 

tudi na zaraščena zemljišča, ki 

so bila v okviru denacionaliza-

cijskega postopka vrnjena prvo-

tnim lastnikom, ki pa zanje ne 

skrbijo. Motaln pa je na okrogli 

mizi podal tudi javno pobudo 

podžupanu, da občina naredi 

prvi korak k ureditvi vrtov in za 

začetek uredi nekaj gredic, da se 

ljudi spodbudi in seznani, kaj so 

urbani vrtovi. Ob tem je predla-

gal, da bi se ob grajskem jarku 

zasadila zeliščna greda, kjer so 

nekdaj grede že bile. 

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Vrtički v središču mesta, ki so na nikogaršnji zemlji (zemlji v dena-
cionalizacijskem postopku).



Vodstvo Doma je v torek, 

dan po izvolitvi nove direkto-

rice Jožice Šemnički, Upravno 

sodišče Maribor opozorilo na 

obstoj sklepa Vrhovnega sodi-

šča RS, ki določa, da se do prav-

nomočne odločitve v uprav-

nem sporu zadržita izbira in 

imenovanje kandidata na de-

lovno mesto direktorja Doma.

„Upravno sodišče je Domu 

upokojencev Ptuj v torek, 

21. 4. 2015, posredovalo sklep, 

ki ga je sprejelo Vrhovno sodi-

šče RS. Tožena stranka je bila 

oz. je Republika Slovenija, ki 

jo zastopa Ministrstvo za delo, 

družino in socialne zadeve. 

Ker Ministrstvo Doma upoko-

jencev Ptuj in Sveta zavoda o 

tem sklepu ni obvestilo, je Svet 

20. 4. 2015 izbral kandidatko 

za direktorico,“ je o aktualnih 

zapletih povedal predsednik 

sveta zavoda Doma upokojen-

cev Ptuj Franc Kodela in dodal, 

da bodo zaradi omenjenega 

sklepa zadržali vse nadaljnje 

postopke v zvezi z izbiro in 

imenovanjem direktorja.

„Glede na pričakovano traja-

nje sodnega postopka bo Svet 

zavoda imenoval v. d. direktor-

ja za nadaljnjih šest mesecev, 

z možnostjo skrajšanja, če bo 

pravnomočna odločitev spre-

jeta prej,“ pojasnjuje Kodela 

in dodaja, da bo na tem mestu 

po vseh predvidevanjih ostala 

Šemničkijeva, kar je tudi pri-

čakovana odločitev, saj je v 

ponedeljek še enkrat dobila 

soglasno podporo članov sve-

ta zavoda.

Kodela: „Zgrozim se 
ob misli, da je ne bi 
smeli razrešiti.“

Na vprašanje, kaj aktualni 

dogodki pomenijo za vodenje 

Doma, Kodela odgovarja: „Spre-

menilo se ne bo nič kaj poseb-

nega. Imenovali ali podaljšali 

bomo novega v. d. direktorja in 

počakali do konca sodnega po-

stopka. Po eni strani mi je prav, 

da se stvari rešijo na sodišču, 

da se ne bomo prepričevali, da 

lahko kršiš zakonodajo in nisi 

razrešen. Zgrozim pa se ob mi-

sli, da se lahko zgodi, da so bili 

proceduralni postopki napač-

ni in da se zadeva konča tako, 

da je ne bi smeli razrešiti. Zača-

sna odredba je po moje le na-

gajanje, ker gospa Dokl dobro 

ve, da po ZUJF-u ne more biti 

več direktorica. Res pa je tudi, 

da v razlagi sodišča piše, da če 

bi bil stalni direktor imenovan, 

Doklova nima več možnosti, da 

se vrne na to delovno mesto,“ 

še pojasnjuje Kodela, ki pa ni 

skrival presenečanja, da Mini-

strstvo za delo, družino in soci-

alne zadeve Doma ni opozorilo 

o obstoju omenjenega sklepa, 

ki določa, da se izbira direktor-

ja zadrži do pravnomočnosti 

postopka. Ministrstvo je pred 

začetkom postopka izbire pre-

jelo imena vseh kandidatov in 

je bilo po trditvah Kodele vpra-

šano, ali ima kakšne zadržke v 

zvezi z imenovanjem katerega-

koli izmed šestih kandidatov, 

ki so izpolnjevali vse formalne 

pogoje. Odgovorili so, da za-

držkov ni in s tem se je zadeva 

končala.

„Od torka naprej pa vemo le 

to, da je tožena stranka ministr-

stvo, nimamo pa v rokah nobe-

nega dokumenta, da bi vedeli, 

zakaj v tej zadevi uradno gre,“ 

še pojasnjuje predsednik sveta 

zavoda. 

Gre za tožbo 
Doklove 
proti državi 
(ministrstvu za delo, 
družino in socialne 
zadeve)

Kodela je prepričan, da raz-

pisa ne bo treba razveljaviti, 

počakali bodo le na odločitev 

sodišča in nato ponovili izbiro 

kandidata. Glede na ponedelj-

kovo soglasno glasovanje za 

Šemničkijevo je po njegovem 

mnenju smiselno pričakova-

ti, da bo ponovno imenovana 

ona, glasovanju članov sveta 

pa bo sledilo še pridobivanje 

mnenja lokalne skupnosti in 

soglasje ministrstva. 

Seveda, če se ne bo zgodba 

še bolj zapletla. Če v omenjeni 

tožbi proti državi Doklova toži 

zaradi odstavitve z delovnega 

mesta in ji sodišče ugodi, se 

lahko odvije tudi drug scenarij. 

Zgodi se lahko namreč, da bo 

sodišče ugotovilo, da postopek 

odstavitve nekdanje direktori-

ce ni bil pravilen. Če bo tako, 

bo to dokaz za napako Mini-

strstva za delo, družino in so-

cialne zadeve. V tem primeru 

se lahko Doklova celo vrne na 

mesto direktorice.

A če stvari ostanejo takšne, 

kot so sedaj (na ministrstvu in 

v sestavi članov sveta), je pri-

čakovati, da bo kljub odločitvi 

sodišča tudi v tem scenariju 

Doklova v nekaj dneh po vrni-

tvi v Dom razrešena.

Dženana Kmetec
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Ker iz te moke ni bilo kruha, 

se je občina Destrnik kot ve-

činski lastnik podjetja odločila, 

da bodo območje začeli urejati 

postopoma in v finančnem do-

segu, ki je obvladljiv. Misel na 

to, da bi v teh časih računali na 

mogotca, ki bi v Destrnik vložil 

30 ali 40 milijonov evrov, so 

opustili. Novo vodstvo podjetja 

Terme Gaja je tako že pripravilo 

idejne predloge o postopni ure-

ditvi območja, ki je danes zapu-

ščeno in zaraščeno. »Območje 

bomo najprej revitalizirali. V 

nadaljevanju bi zgradili prostor 

za druženje ali piknike, uredili 

ribnike, sprehajalno in rekrea-

cijsko pot, parkirišče. Sočasno 

s temi deli bomo pripravljali 

vlogo za pridobitev evropskih 

sredstev,« je povedal župan ob-

čine Destrnik Vladimir Vindiš. 

»Projekt, kot je bil zastavljen 

v preteklosti in za katerega je 

pridobljeno gradbeno dovolje-

nje, je sicer še vedno zanimiv. 

A to fazo smo prestavili na ka-

snejši čas, morda po letu 2020. 

Faza ena, ki jo bomo predvido-

ma začeli že v tem letu, je ure-

ditev okolice in tudi priprava 

novega projekta. Produkt, ki ga 

imamo v mislih, bi bil tematski 

družinski park oziroma eko vas 

– učilnica v naravi. V sklopu 

te bi uredili gozdno učno pot, 

zdravilno učno pot in zeliščar-

ski vrt, orientacijsko učno pot, 

rekreacijski poligon in motorič-

ni park, naravni plavalni bazen 

(na primer podoben, kot je v 

Radljah ob Dravi), kamp za av-

todome, vstopni center, manjši 

bar … Idej je veliko in jih zlaga-

mo na skupni imenovalec. V 

nadaljevanju bomo preverili, 

kateri segmenti se bodo prija-

vili na katerega izmed razpi-

sov. O sodelovanju se že pogo-

varjamo s partnerji iz Bosne, 

Hrvaške in Srbije. V projekt bi 

seveda vključili tudi lokalno 

okolje in produkte. Zadovoljni 

bomo, če nam bo letos uspelo 

območje počistiti, prihodnje 

leto pa bi morda že lahko šli 

v izvedbo učnih poti. Do leta 

2018 bi potem uredili učilnico 

v naravi – eko vas. Vseskozi bo 

treba moči usmerjati v trženje, 

za uspešnost projekta pa bo še 

kako pomembno sodelovanje z 

domačim okoljem,« je povedal 

direktor Term Gaja Aleksander 

Dolenc.

Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Osem hektarjev zaraščenih površin v Janežovcih bo treba najprej 
temeljito počistiti. 

Destrnik � Turistični produkt bodo razvijali postopoma

Namesto hotela in toplic eko vas
Terme Gaja v Janežovcih v občini Destrnik so bile zastavljene kot obsežen in finančno precej zahteven turistični projekt. Na mestu opuščenega 
nekdanjega glinokopa bi na dobrih osmih hektarjih zgradili termalno kopališče, hotel, apartmajsko naselje, vile in še kaj. Projekt bi bil težak blizu 
40 milijonov evrov, del denarja zanj je bila pripravljena prispevati tudi država. Vsaj tako se je pred leti zavezala v nacionalnem razvojnem programu 
2007–2013. 

Foto: DK

V. d. direktorice Jožica Šemnič-
ki je dobila podporo članov sve-
ta, a zaradi sklepa Vrhovnega 
sodišča o zadržanju postopkov 
izbire novega dir ektorja ne bo 
imenovana na mesto direktorja 
DU Ptuj.

Doklova potrdila: tožba zoper državo je vložena
Da je vložila tožbo zoper izdan sklep o razrešitvi, ki ga je izdalo Ministrstvo za delo, 

družino, socialne zadeve in enake možnosti (MDDS), je v sredo potrdila tudi Kristina 
Dokl.

Na naša vprašanja v zvezi s to zadevo pa so odgovorili tudi z omenjenega ministrstva 
in pojasnili, da je zoper predmetni sklep o razrešitvi Doklova vložila tožbo na Upravno 
sodišče RS. O tem je bilo ministrstvo obveščeno 2. 1. 2015, ki je nato odgovorilo na 
tožbo in posredovalo dokumentacijo. O tem, za kakšno tožbo gre, pa na ministrstvu 
pojasnjujejo: »V tožbi Kristina Dokl napada razloge za njeno razrešitev, v zaključku pa 
predlaga Upravnemu sodišču, da predmetni sklep odpravi in da izdajatelj sklepa porav-
na vse stroške, ki so posledično nastali v zvezi z izdajo navedenega sklepa.«

Kot je znano, je svet zavoda Dom upokojencev Ptuj 6. marca (po razpisu) začel po-
stopek imenovanja direktorja zavoda, na isti dan pa je Doklova na Upravno sodišče 
vložila predlog za izdajo začasne odredbe, da se do pravnomočnosti odločitve o po-
stopku razrešitve direktorice zadrži izbira in imenovanje kandidatov na delovno mesto 
direktorja. »Ministrstvo je v odgovoru navedlo, da nasprotuje predlogu za izdajo začasne 
odredbe, ker tožnica v konkretnem primeru ni z ničemer kot verjetno izkazala, da je 
treba urediti trajajoče pravno razmerje in ni izkazala, da bi se ji z zavrnitvijo predloga za 
izdajo začasne odredbe odvrnile hujše škodljive posledice. Tožena stranka, ministrstvo, 
je še posebej poudarilo, da nima pristojnosti oz. zakonske podlage za vodenje postopka 
imenovanja direktorja javnega zavoda in tudi ne more vplivati na postopke in odločanje 
sveta zavoda. Postopek izbire in imenovanja v tem primeru vodi svet zavoda. Upravno 
sodišče RS, oddelek v Mariboru, je dne 11. marca s sklepom zavrnilo zahtevo za izdajo 
začasne odredbe, ki jo je vložila Kristina Dokl, tako da se je postopek imenovanja direk-
torja v zavodu Dom upokojencev Ptuj nadaljeval,« so še pojasnili na MDDDS.

A je v nadaljevanju tega postopka od ministrstva prišlo do zamika pri obveščanju sve-
ta zavoda o dokončni odločitvi Vrhovnega sodišča Republike Slovenije, ki pa je ugodilo 
pritožbi Doklove in spremenilo odločitev Upravnega sodišča tako, da se do pravnomoč-
ne odločitve zadrži izbira in imenovanje kandidatov na delovno mesto direktorja zavoda 
Dom upokojencev Ptuj. 

Ptuj � Zapletov v Domu upokojencev ni videti konca

Direktorica izbrana, nato sodišče zadržalo postopke
Čeprav so v ponedeljek v Domu upokojencev Ptuj člani sveta zavoda soglasno izvolili novo direktorico, dosedanjo v. d. Jožico Šemnički, pa so se stvari že dan kasneje zakompli-
cirale. Dom so namreč že v torek opozorili, da obstaja sklep Vrhovnega sodišča RS, ki določa, da se izbira novega direktorja zadrži do pravnomočne odločitve v upravnem sporu: 
tožena stranka je Republika Slovenija, ki jo zaradi odstavitve z mesta direktorice toži Kristina Dokl. 



Da se je jezika najlažje naučiti 

tako, da greš v državo, kjer se ta 

govori in tam preživiš nekaj dni, 

je nesporno dejstvo. In prav tega 

se očitno zavedajo tudi na Šol-

skem centru Ptuj, saj so dijakom 

Ekonomske in Biotehniške šole 

Ptuj ponudili možnost, da se od-

pravijo na strokovno ekskurzijo 

v London. V družbi treh učiteljic 

angleškega jezika Leonide Arsić, 

Natalije Bukvič in Vesne Vidovič 

so doživeli nepozabne štiri dni. 

„Prvi dan smo spoznali življenje 

Londončanov, najprej tako, da 

smo se s podzemno železnico 

peljali v center na kratek ogled 

mesta, nato pa smo se napotili v 

okrožje Greenwich, kjer smo se 

po parku sprehodili do glavnega, 

ničelnega poldnevnika, ki določa 

čas po vsem svetu. Sledila je mali-

ca, in sicer tradicionalni london-

ski fish and chips. Ocvrta riba s 

krompirčkom, prelitim s kisom, 

je ena najbolj znanih tipičnih 

angleških jedi. Po malici smo se 

z ladjico popeljali po reki Temzi 

mimo Tower bridga, London eye 

do Big bena. Popoldne smo pre-

živeli v Natural history museum, 

kjer je bilo zares fascinantno vi-

deti največjega sesalca na Zemlji, 

sinjega kita, v njegovi naravni ve-

likosti, polega njega pa tudi oko-

stja številnih dinozavrov, mumij 

ter tudi zbirko zelo dragocenih 

mineralov. Zvečer pa smo se spre-

hodili do trga Leicester square, ki 

je obdan s trgovinami in restavra-

cijami,“ se  Katja Magdič in Andre-

ja Pajnkiher.

Nič manj pestri niso bili niti 

preostali trije dnevi: obiskali so 

kraljeve botanične vrte – Kew 

royal botanic gardens, Oxford 

street, muzej z mumijami, muzej 

voščenih lutk Madame Tussauds, 

Piccadilly circusu kot tudi park 

St. James, od koder so se podali 

do Buckinghamske palače. „Stro-

kovna ekskurzija v London nam 

je omogočila oglede nekaterih 

kulturnih, zgodovinskih in narav-

nih znamenitosti Anglije in nam 

bo za vedno ostala v spominu. 

Šele po takšni ekskurziji se zave-

daš, zakaj je London tako svetov-

no znana turistična destinacija, 

kjer je združenih toliko različnih 

kultur, kar da še dodaten čar sa-

memu mestu. Takšna potovanja 

so nepozabna izkušnja in enkra-

tno doživetje, ki ga je bilo vredno 

izkusiti v dobri družbi sošolcev 

in prijateljev,“ še pravita dijakinji 

Magdičeva in Pajnkiherjeva.

Dženana Kmetec
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Nekoč pred davnim časom, ki 
ni bil nikakršen čas …

Ali pa: Nekoč, pred davni-
mi časi, tako daleč nazaj, da 
ni moglo biti dolgo po tistem, 
ko sta po zemlji hodila še prvi 
moški in prva ženska …Tudi 
tako: Davno, davno, ko so 
na tem otoku komaj začeli 
šteti čas … Naslov današnje 
knjigarnice je začetek turške 
pravljice z naslovom Vranja 
vila, naslednji citat je iz zu-
lujske pravljice z naslovom 
Od kod so prišle zgodbe 
in tretji je začetek waleške 
pravljice z naslovom Harfa na vodi. Vse tri pa najdete v 
razdelku Tipični začetki na strani 180 novitete založniške 
hiše Mladinska knjiga in jih je v spremno besedo (Malo 
teorije – za še več domišljije, str.  179 do 185) postavila dr. 
Dragica Haramija, ki je za zbirko pravljic naredila izbor in 
pripravila didaktično gradivo. 

Zbirka, izbor svetovnih pravljic z naslovom Modrost 
pravljične školjke sodi v serijo knjig za osnovnošolce z 
naslovom Domače branje Knjiga pred nosom. zbirko je 
konceptualno zasnoval in strokovno postavil ter bdi nad 
njo dr. Igor Saksida in doslej so posamezne izdaje povsem 
upravičile namen izdaje. Tudi Modrost pravljične školjke 
je lepa in bogata knjiga, vendar se zdi, da z vseh vetrov iz-
brane ilustracije, če se lahko tako izrazim, krnijo pravljič-
no podobo in dajejo knjigi nekako manj resno podobo, če 
se lahko tako izrazim. Tako šolsko priročniško deluje, tako 
nepravljično se zdi umeščanje ilustracij in tudi vprašanj 
za posamezno pravljico. Seveda v kratki spremni besedi 
(str. 196 in 197) likovni urednik, mojster tega področja 
Pavle Učakar, pravi, da »vsekakor sprejemam kritiko, da je 
koncept likovne opreme precej kaotičen in neopredeljiv. 
A v svoj zagovor lahko rečem, da sem izbiral podobe pred-
vsem po lastnem okusu in dostopnosti …« Škoda, kajti 
izbor pravljic je odličen in bila bi lahko prima pravljična 
ilustrirana knjiga.

Knjiga prinaša torej triindvajset pravljic, začenja z zu-
lujsko in zaključuje s kitajsko, vsaki pravljici sledijo vpra-
šanja in zanimivosti, ki lahko odraslemu bralcu obudijo 
šolsko znanje ali pa poglobijo dosedanje vedenje o eni 
najstarejših literarnih oblik, kot radi pravimo za pravljice. 
Na strani sedemnajst je v okvirčku zapisano, da obstaja 
več virov, ki govorijo o tem, kako so nastale zgodbe. Zani-
miva je pravljica ameriških staroselcev plemena Seneka z 
naslovom Govoreči kamen, njen podnaslov je iz ljudskega 
izročila severnoameriških Indijancev. Pravljica, ki je obja-
vljena v istoimenski zbirki (Prevedel Dušan Ogrizek. Ilu-
strirala Cita Potokar. Ljubljana: Mladinska knjiga, 1976. 
Zbirka Zlata ptica.), je zanimiv primer o nastanku zgod-
be: kamen pripoveduje zgodbe osirotelemu dečku, in ko 
ga krušna mati vpraša, kaj so to zgodbe, ji odgovori, da so 
to pripovedi o tem, kar se je zgodilo pred davnimi časi …

Modrost pravljične školjke je odlična spodbujevalna 
knjiga k branju skoraj pozabljenih knjig pravljic, knjig iz 
otroških dni. Taka je na primer zbirka laponskih pravljic 
iz leta 1969 in Haramijeva je odlično izbrala tisto z naslo-
vom Naši pradedje (Prevedel Cveto Zagorski), ki začenja 
tako:

Prav nič se ne norčujmo iz naših pradedov. To ne bi bilo 
pravično. Saj niso bili sami krivi, če so bili malo čudaški. Pa 
tudi nič hudega ni, če je kdo čudaški, samo pretiravati ni 
treba. naše pradede je pač treba razumeti. Neznansko vode je 
že preteklo, odkar so živeli. Svet pa, vsaj tako pravijo, napre-
duje z zmeraj večjimi koraki, kolikor starejši je. To pomeni, 
da naletimo na zmeraj manjši napredek, kolikor dalj nazaj 
se vračamo v mlada leta tega sveta. Zatorej ne smemo našim 
pradedom prav nič zameriti, če je bil njihov napredek tako 
kratkih korakov.

Ker so hoteli nekje stanovati, so si sezidali hišo. Niso pa še 
vedeli, da mora imeti hiša tudi vrata, če hočejo priti vanjo …

Prijeten zaključek slovenskih knjižnih dni želi
Liljana Klemenčič 

Tednikova knjigarnica

Makolska folklorna skupina 

pleše štajerske plese, ohranja 

običaje in navade domačega kra-

ja, Dravinjske doline in Haloz. V 

nošah s konca 19. in začetka 20. 

stoletja se vrtijo po krajih v občini 

ter izven nje, tudi v tujini. Sodelu-

jejo na območnih in medobmoč-

nih srečanjih folklornih skupin, 

kjer so že večkrat dobili strokov-

no oceno, s katero so dosegli 

državno raven, tudi v letu 2014. 

In na prireditvi ob obeležitvi 

30-letnice delovanja se je zavrtelo 

deset parov, spremljalo pa jih je 

pet godcev, najmlajša članica je 

štela 13 let, najstarejši član pa 78 

let. Vodja folklornikov je že 19 let 

domačin Franc Skledar, ki ideje za 

splete črpa iz lastnih izkušenj, saj 

so njegovi predniki skrbno nego-

vali običaje, pa tudi iz pričevanj, 

zapiskov in pisem starejših kraja-

nov in krajank. »Včasih je potreb-

nih zgolj nekaj besed in se rodi 

ideja,« je povedal. In to idejo nato 

prenese na folklornike. Vendar 

zgolj naučiti se plesnih korakov 

po Skledarjevem mnenju ne za-

dostuje. »Folklora ni zgolj učenje 

plesov, biti del folklore pomeni 

tudi razumeti čas in običaje, ki jih 

folklornik predstavlja,« je še pove-

dal dolgoletni vodja.

Ob jubileju so bile makolskim 

folklornikom podeljene tudi Ma-

roltove značke Javnega sklada 

RS za kulturne dejavnosti, ki jih 

prejmejo posamezniki za aktivno 

udejstvovanje na področju ljubi-

teljske folklorne dejavnosti. Pode-

ljenih je bilo 13 bronastih Marol-

tovih značk za več kot pet let član-

stva. Značko so prejeli: Gregor 

Aksentijevič, Laura Fišer, Renato 

Korez, Lea Lampret, Aleš Lorber, 

Matej Mesarič, Špela Pušaver, Ma-

rio Štih, Blaž Vantur, Mojca Vtič in 

Stanislav Žerak. Srebrno Marolto-

vo značko za več kot deset let ple-

sa so prejeli Anita Koren, Martin 

Mesarič, Niko Mesarič, Doroteja 

Mlaker Krošel, Mateja Vouk in Se-

bastijan Žerak. Za zlato Maroltovo 

značko pa je bilo treba vztrajati 

več kot 15 let in tudi takih je nekaj 

med folklorniki, ti so Igor Galun, 

Branko Koren, Andrej Krošel in 

Danica Mesarič. Za več kot 30-le-

tno zvestobo v ljubiteljski kulturi 

na področju folklore pa sta častno 

Maroltovo značko prejela Viljem 

Mesarič in Franc Skledar.

Mojca Vtič

Makole � 30 let plesa in petja folklornikov

Slavnostna podelitev Maroltovih značk
Folklorniki iz Makol plešejo in pojejo že 30 let. Jubilej Folklorne skupine Prosvetnega društva Anice Černejeve Makole so 
plesalci in godci obeležili 11. aprila, ko so se jim na makolskem odru pridružili tudi člani drugih sekcij prosvetnega društva, 
folklorniki Osnovne šole Anice Černejeve ter člani Folklornega društva Lancova vas.

Foto: Milan Sternad

Prejemniki jubilejnih Maroltovih značk in zahval za sodelovanje.

Ptuj � Dijaki obiskali London

Ekskurzija, ki jim bo za vedno ostala v spominu
Čeprav je minilo že kar nekaj časa, odkar so se dijaki Šolskega centra Ptuj vrnili iz Londona, so spomini na to strokovno 
ekskurzijo še kako živi. V spremstvu treh učiteljic angleškega jezika so bili namreč štiri dni zelo aktivni turisti, ki so zname-
nitosti glavnega mesta Anglije namesto iz knjig spoznavali kar v živo.

Foto: arhiv sole

Za dijake je bila strokovna ekskurzija v London nepozabna dogodivščina.



bomo publiki podarili zmago. 

Na zadnjih tekmah smo neko-

liko rotirali, tokrat pa bomo 

igrali v najboljši zasedbi. Zase-

damo 5. mesto, 4. mesto je ver-

jetno izgubljeno, zato nima-

mo kaj izgubiti, lahko igramo 

neobremenjeno in verjamem 

v uspeh.« Z uspehom bi se 

Zavrčani spet odkupili navija-

čem za zadnji spodrsljaj proti 

Celju, obenem pa bi z zmago 
spet spodbudili občinstvo k 
bolj množičnemu obisku: »Že-
lim povabiti naše navijače, da 
se nam pridružijo v Športnem 
parku saj bo tako lažje. Kljub 
temu da 4. mesto praktično ni 
več ulovljivo, verjamem, da se 
bo zbralo veliko navijačev, z 
njihovo spodbudo bomo lažje 
prišli do nove zmage.«

tp
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Še tretjič zapored bodo 
nogometaši Zavrča svojega 
tekmeca gostili v Športnem 
parku. Tekma z Rudarjem bo 
v petek s pričetkom ob 20. 
uri, glavni cilj varovancev 
Ivice Solomuna pa bo seveda 
popraviti bled vtis iz tekme s 
Celjem in publiki pokazati, da 
je v nogah še dovolj dinamita, 
kljub temu da se prvenstvo 
počasi približuje koncu. Proti 
»grofom« so Zavrčani namreč 
vknjižili prvi domač poraz 
spomladi, ki pa je bil roko na 
srce, povsem upravičen, saj 
so bili gostje boljši praktično 
skozi celotno srečanje.

Tudi »knapi«, tokratni na-
sprotnik Haložanov so v za-
dnjih krogih zadihal s polni-
mi pljuči, pričeli so igrati kot 

se od njih pričakuje glede na 
odličen igralski kader. Zadnja 
žrtev Rudarja so bili Maribor-
čani, kar je seveda dovolj zgo-
vorno opozorilo za bele, da 
bodo morali dati vse od sebe, 
če bodo želeli premagati tek-
meca. Varovanci Jerneja Ja-
vornika igrajo lep, napadalen 
nogomet, ki so ga v zadnjem 
času začinili še z dobrimi re-
zultati, tako da lahko priča-
kujemo zanimiv dvoboj, Tudi 
sicer so bile tekme med Zavr-
čem in Rudarjem praviloma 
lepe in gledljive z veliko za-
detki in upamo, da bo pod ha-
loškimi griči tudi v petek zve-
čer tako. Domačini bodo gle-
de na zadnji poraz verjetno 
morali kaj menjati v moštvu, 
na srečo pa ni kaznovanih ali 
poškodovanih igralcev, tako 
da za igro kandidirajo vsi no-
gometaši, ki so v klubu, razen 
kapetan Lovro Cvek, ker je 
povabljen v hrvaško mlado 
reprezentanco, ki bo jutri 
odigrala tekmo s Katarjem, v 
soboto pa z ZDA. Obe tekmi 

sta prijateljski. Kriza v završki 
igri se pozna predvsem v na-
padu, saj beli težko dosegajo 
zadetke, na zadnjih štirih sre-
čanjih so zabili le tri. Seveda 
pa ni pomembno kdo zadene, 
važne so točke a če bi vprašali 
navijače Zavrča, komu bi za-
detek najbolj privoščili, bi to 
bil nedvomno njihov ljublje-
nec Jure Matjašič. »Zadevam 
na prijateljskih tekmah, zade-
vam v Pokalu, toda v prven-
stvu nikakor ne morem za-
tresti mreže. Resnično upam, 
da se mi bo kmalu odprlo in 
verjamem, da bi bilo po pr-
vem zadetku lažje. Najlepše 
bi bilo, če bi zadel že proti 
Rudarju«, je o tem spregovo-
ril odlični krilni igralec, ki bo 
tudi proti Rudarju ena izmed 
glavnih nevarnosti Zavrča.

»Knapi« igrajo vse bolje, 
zato domačine čaka zelo te-
žek izziv, česar se zaveda, tudi 
nekdanji član Drave: »Resnič-
no gre za dobro ekipo, kar 
se vidi po zadnjih rezultatih. 
S pametno, disciplinirano in 

Nogomet � 1. SNL

Zavrčani apelirajo na publiko

1. SNL 
Zavrč – Rudar Velenje 

v petek, 24. aprila, ob 
20.00 v Zavrču Foto: Črtomir Goznik

Navijači Zavrča največ pričakujejo in privoščijo Juretu Matjašiču (na fotografiji desno)

MLADINCI (letniki 
1994 in mlajši): Cilj 
sezone izpolnjen

Jeruzalem – Sevnica 33 : 
26 (16 : 14)

Jeruzalem: Caf, Šutalo, 

T. Cvetko, Kolmančič 4, D. 

Kociper, G. Horvat, Mavrič, 

Žižek Cvetko, T. Hebar, V. 

Lukman 2, Kocbek 4, Šandor 

4, Kosi 8 (2), D. Ozmec 3, 

Levak 4, Petrovič 4. Trener-

ja: Mladen Grabovac in Silvo 

Kirič.

Mladinci Jeruzalema so z 

zmago nad Sevnico izpolnili 

zadani cilj pred sezono, ki je 

bil uvrstitev v 1. ligo. Na kri-

lih odličnih obramb Marina 

Šutala in Kevina Cafa so Jeru-

zalemčani ugnali neugodno 

zasedbo Sevnice, kjer sta 

blestela Pernovšek (9 zadet-

kov) in Kuhar (8 zadetkov). 

Tekmo je odločila širina 

igralskega kadra, ki je bistve-

no večji in kakovostnejši od 

sevniškega, pa čeprav jedro 

ekipe Jeruzalema sestavljajo 

igralci letnika 1997 in 1998.

KADETI (letniki 1998 
in mlajši):Triler in 
domačinstvo Final 4 
pripadla Jeruzalemu

Jeruzalem – Celje PL 
28:26 (13:14)

Jeruzalem: Šutalo, Caf, 
Fekonja; Koderman 1, Ciglar, 
Ulaga, Grabovac, D. Ozmec 
6, Žižek Cvetko, G. Horvat 4, 
T. Hebar 5 (3), Kosi 11 (5), 
Šoštarič 1. Trenerja: Mladen 
Grabovac in Uroš Krstič.

Tekma je odločala o doma-
činstvu Final 4. Pred tekmo 
so Ormožani nasprotnika 
v tem prvenstvu ugnali že 
trikrat. Domača ekipa je za-
radi poškodb in bolezni na-
stopila v okrnjeni zasedbi 
(Miha Kavčič, Nejc Zidarič, 
Matej Niedorfer), vendar so 
preostali fantje s fanatično 
borbenostjo uspešno končali 
tekmo. V 47. minuti se je po-
škodoval še Gašper Horvat, 
ki ga je v zaključku tekme 
zamenjal leto dni mlajši Rok 
Koderman. Zagotovo ena naj-
boljših tekem letos na Har-
deku od članskih tekem pa 
vse do tekem mlajših dečkov. 

Gostje so v 48. minuti vodili 
za tri (21:24), nato pa so jim 
povsem pošle moči. Po zaslu-
gi obramb vratarja Marina Šu-
tala in golih Tilena Kosija ter 
seveda čvrste obrambe, ki jo 
je brez pomoči Kavčiča in Zi-
dariča držal Dominik Ozmec, 
je mladim Ormožanom uspel 

delni izid s 4:0 (25:24). Celja-
nom je v 55. minuti uspelo še 
izenačiti na 25, nato pa seri-
ja treh zadetkov za vodstvo z 
28:25 in veliko veselje Ormo-
žanov na Hardeku. Tekmo si 
je ogledalo okrog 250 gledal-
cev, ki so z velikim aplavzom 
na koncu tekme pozdravili 

obe ekipi, ki sta prikazali vr-
hunski rokomet in sta zaslu-
žena udeleženca Final 4, ki 
bo potekal v soboto, 16., in 
nedeljo, 17. maja, v Ormožu.

MLAJŠI DEČKI A 
(letniki 2002 in 

mlajši): Zasluženo 
na Final 4

Jeruzalem & V. Nedelja 
CO – Brežice 18:16 (9:8)

Jeruzalem: Zemljič, Mesa-
rec; G. Cvetko 5 (1), M. Voršič 
2, Herga Rizman 1, J. Lukman 
2, Borko 3, E. Kovačec 5, Ru-
bin, Fergola, Škrinjar. Trener-
ja: Davorin Kovačec in Uroš 
Krstič.

Do 13. minute odlična igra 
Ormožanov in vodstvo 9:5. 
Nato pa kot na skoraj vsaki 
tekmi te generacije mrk v na-
padu in obrambi. Kar osem 
minut ekipa ni zatresla mreže 
močne ekipe Brežic, čeprav 
je bilo lepih priložnosti za za-
detek toliko, kot si jih človek 
lahko le želi. Gostom je uspe-
lo izenačenje na 12:12, in to, 
kot da je prebudilo igralce 
Velike Nedelje, ki so ponov-
no zavihali rokave v obrambi 
in po zaslugi le-te znova pove-
dli s 17:14. Zmagovalec tekme 
in domačin Final 4 je bil od-
ločen. V soboto, 9. maja, bo 
zaključni turnir na Hardeku. 
Poleg Velike Nedelje (brona-
sti v sezoni 2013/14) bodo 
na Final 4 zaigrale še ekipe 
Ribnice (državni podprvaki), 
Celje PL in zmagovalec tek-
me Trimo Trebnje – Jadran 
Hrpelje (državni prvaki).

uk

Rokomet � Mlajše selekcije

Mladinci v 1. ligo. Kadeti in mlajši dečki gostijo Final 4

Tilen Kosi je s svojo ekipo navdušil trdnjavo Hardek.

kolektivno igro bomo skušali 
slaviti. Kljub zadnjemu pora-
zu je domač teren še vedno 
naš velik plus in upam da 



V nedeljo, 19. aprila, 
je na Ptuju v organizaciji 
Kickboxing zveze Slovenije 
potekal 2. turnir državne-
ga prvenstva v kikboksu v 
disciplini point fighting in 
kick light. V športni dvorani 
Šolskega centra se je zbralo 
229 tekmovalcev iz 21 slo-
venskih klubov, med njimi 
tudi 20 tekmovalcev Kluba 
borilnih veščin Ptuj, ki so 
posegli po veliko prvih, dru-
gih in tretjih mestih ter bili 
eden najuspešnejših klubov 
na tem turnirju. 

Ptujčani (polovica jih je na-
stopala v dveh kategorijah) 
so osvojili 10 prvih mest, 9 
drugih mest in 7 tretjih mest.

Vladimir Sitar, predsednik 
Kickboxing zveze Slovenije 
in glavni trener KBV Ptuj: 
»Tekmovanje je potekalo zelo 
dobro in tudi kakovost borb 
je bila na visokem nivoju, saj 
so nastopali skoraj vsi najbolj-
ši v teh disciplinah. Ptujčani 
pa smo seveda zelo zadovolj-
ni tako z organizacijo kot re-
zultati. «

Selektorska ekipa je bila 
prav tako zadovoljna in ima 
težko delo, da izbere najbolj-
še za nastope v reprezentanci 
Slovenije.

Zadnji finalni turnir čaka 
tekmovalce 16. maja na Ptuju, 
ko tudi Klub borilnih veščin 
Ptuj proslavlja 40 let delova-

nja. Člani A- in B-reprezentan-
ce Slovenije pa nastopajo od 
24. do 26. aprila na tekmi za 
Svetovni pokal v Innsbrucku 

v Avstriji. Iz Ptuja nastopa na 
tej tekmi 9 tekmovalcev.

Za KBV Ptuj
Franc Slodnjak

12 Šport, šport mladih

POINT FIGHTING
1. mesto so osvojili: Tilen Repina (dečki do 10 let nad 

135 cm), Lara Vuzem Vajda (ml. kadetinje do 47 kg in 
nad 47 kg), Nino Bratušek (ml. kadeti nad 47 kg), Domi-
nik Ljubec (st. kadeti nad 69 kg), Vito Čurin (mladinci 
do 84 kg in do 89 kg), Gašper Mlakar Valentin (mladin-
ci do 74 kg) in Rok Potočnik (mladinci do 94 kg).

2. mesto so osvojili: Anej Pivec (dečki do 10 let nad 
135 cm), Anita Kokot (ml. kadetinje nad 47 kg), Dejan 
Duh (st. kadeti do 52 kg), Patrik Šulek (st. kadeti do 63 
kg in do 69 kg), Suzana Cvetko (mladinke do 65 kg), 
Gašper Mlakar Valentin (mladinci do 69 kg) in Nina 
Duh (mladinke do 50 kg in do 55 kg).

3. mesto so osvojili: Jan Lenart (dečki do 10 let nad 
135 cm), Staša Štern (ml. kadetinje do 32 kg in do 37 
kg), Dominik Ljubec (st. kadeti do 69 kg) in Luka Vin-
diš (člani do 94 kg in nad 94 kg).

KICK LIGHT
Timi Pungaršek (mladinci do 69 kg) je osvojil 1. me-

sto, Dejan Žafran pa je osvojil 3. mesto (člani nad 94 kg).

Kickbox � Državno prvenstvo 2. turnir

Ptujčani osvojili deset prvih mest

petek � 24. aprila 2015

V ponedeljek, 13. 4., sta se 
na delovnem obisku v TK Ptuj 
mudila predsednik TZS Mar-
ko Umberger in direktor TZS 
Gregor Krušič. Ogledala sta 
si klubsko infrastrukturo in se 
z odgovornimi v klubu pogo-
varjala o možnih oblikah sode-
lovanja.

»Vodstvo Teniške zveze Slo-
venije se trudi za tesnejše so-
delovanje s klubi, tekmovalci, 
trenerji, predvsem tistimi, ki 
so tekmovalno ambiciozni in 
imajo v svojih vrstah obetav-
ne tekmovalce. Teniški klub 
Ptuj je zagotovo eden izmed 
teh, saj je v bližnji preteklosti 
vzgojil vrsto odličnih igralcev 
in igralk, med njimi Blaža 
Rolo in Nino Potočnik, tre-
nutno pa ima v svojih vrstah 
vodilno slovensko igralko na 
mladinski svetovni teniški le-
stvici Tamaro Zidanšek, vo-
dilno igralko na lestvici TZS 

do 12 let Niko Strašek in 
perspektivna mladinca Sve-
na Laha in Marušo Plank, 
če omenimo samo nekatere. 
Njihovega trenerja Zorana 
Kranjca je leta 2014 trener-
ska organizacija izbrala za 
trenerja leta. Klub vsako leto 
tudi odlično organizira do-
mače in mednarodne teniške 
turnirje,« je povedal predse-
dnik TZS.

Vodstvo TZS bo s tovrstni-
mi obiski nadaljevalo tudi v 
prihodnje in se tako na ope-
rativnem nivoju seznanilo s 
klubsko problematiko in v 
sodelovanju z vodstvi klubov 
iskalo poti in načine delova-
nja klubov in zveze, ki bodo 
še okrepili razvoj in populari-
zacijo tenisa v Sloveniji ter za 
obe strani sprejemljive oblike 
pomoči najperspektivnejšim 
teniškim igralkam in igralcem.

UR

Tenis � TK Terme Ptuj

Delovni obisk predse-
dnika in direktorja TZS

AK Ormož je s pomočjo 
generalnega pokrovitelja 
Carrere Optyl iz Ormoža že 
štirinajstič gostil mali mara-
ton, ki je na eno največjih 
športnih prireditev na Ormo-
škem privabil 256 ljubiteljev 
teka na 21, 10 in 5 kilometrov. 
Tudi letos so organizatorji 
poskrbeli za otroške teke na 
1200, 600 in 300 metrov ter 
štafetna tekma deklet in fan-
tov. Otroških tekov se je ude-
ležilo skupaj 91 nastopajočih. 
Najmnožičnejši tek je bil v 
moški konkurenci na 21 ki-
lometrov, ki se ga je udeležilo 

55 tekmovalcev. Zmage s ča-
som 1:14:21 se je veselil član 
AK Ormož Danilo Magdič, ki 
je na isti razdalji zmagal tudi 
leto poprej. Pri ženskah je 
mali maraton s časom 1:25:51 
pripadel tekmovalki TK Ma-
rathon iz Varaždina Jasmini 
Ilijaš. Na 10 kilometrov sta 
zmagi ostali doma. V moški 
konkurenci je najvišjo sto-
pničko zasedel Blaž Orešnik 
(AK Ormož) s časom 33:34, v 
ženski konkurenci pa Suzana 
Cimerman (Obrež) s časom 
46:41. V teku na 5 kilometrov 
sta suvereno zmagala Aljaž 

Novak (AK Ormož) s časom 
17:20 in Breda Škedelj (Šen-
tjernej) s časom 19:45. 

Med otroškimi teki so se 
zmage veselili: Vitja Čuk (Lju-
tomer) in Eva Rakuša (OŠ 
Miklavž) na 300 metrov, Blaž 
Vozlič (OŠ Gorišnica) in Mo-
nika Čuš (OŠ Sveti Tomaž) na 
600 metrov, Žan Kociper (OŠ 
Miklavž) in Meta Majcen (OŠ 
Sveti Tomaž) na 1200 metrov. 
Žal so bili maloštevilčni štafe-
tni teki, ki so ponavadi sicer 
najbolj zanimivi. Razdaljo 4 
x 300 metrov je pri dečkih 
najhitreje pretekla štafeta 

OŠ Miklavž pri Ormožu, pri 
dekletih pa štafeta OŠ Sveti 
Tomaž. Na ormoškem malem 
maratonu so sodelovali tudi 
predstavniki Varstveno de-
lovnih centrov Radovljica in 
Dornava. Sodelovalo je osem 
tekmovalk in tekmovalcev 
ter trije spremljevalci. Tekli 
so na 5 in 10 kilometrov in 
s trudom premagali najbrž 
tudi samega sebe. Na koncu 
so vsi zasluženo prejeli tudi 
kolajne in ob neverjetnem 
veselju ob pridobitvi kolajn 
je marsikomu potekla solza. 
Seveda je imeti kolajno okrog 
vratu poseben občutek, ta-
kšen, ki ga najbrž poznajo 
le uspešni športniki. Gotovo 
pomeni dokaz, da se je trud 
splačal in so vzpodbuda za 
vztrajno treniranje tudi vna-
prej. V vsakem primeru si 
bodo ponosni prejemniki 
kolajn ormoški mali ma-
raton zapomnili za vedno.  
V Atletskem klubu Ormož se 
že pripravljajo na 12. ormo-
ški ulični tek, ki tradicional-
no poteka 24. 6. na predvečer 
dneva državnosti. Ulični tek 
zajema tek moških na 4800, 
tek žensk na 4000 metrov, 
štafetni tek gasilskih društev, 
družinski tek in otroški tek. 

Rezultati:
5 km – moški: 1. Aljaž No-

vak (AK Ormož) 17:20, 2. To-
maž Rep (AK Ormož) 17:52, 

3. Matevž Zavec (TAO Ptuj) 
17:58.

5 km – ženske: 1. Breda 
Škedelj (Šentjernej) 19:45, 2. 
Katja Petek (AK Ptuj) 21:18, 
3. Eva Heinrih (AD Štajerska) 
22:18.

10 km – moški: 1. Blaž 
Orešnik (AK Ormož) 33:34, 
2. Marko Bratuša (AK Or-
mož) 35:56, 3. Sašo Emeršič 
(TS Radenska) 36:35.

10 km – ženske: 1. Suza-
na Cimerman (Obrež) 46:41, 
2. Nataša Brumec (48:05) 
Leskovec, 3. Mateja Kovačič 
(Ormož) 48:23.

21 km – moški: 1. Danilo 
Magdič (AK Ormož) 1:14:21, 
2. Severino Ogrizek (Poljča-
ne) 1:16:13, 3. Blaž Brečko 
(AK Šentjur) 1:16:59.

21 km – ženske: 1. Ja-
smina Ilijaš (TK Marathon 
Varaždin) 1:25:51, 2. Barbara 
Pliberšek (Zgornja Polskava) 
1:36:07, 3. Petra Jenko (Žero-
vinci) 1:39:31.

300 m – fantje (letniki 

2005 in mlajši): 1. Vitja Čuk 
(Ljutomer), 2. Blaž Jurgec 
(Mihovci), 3. Matjaž Kavčič 
(OŠ Ivanjkovci).

300 m – dekleta (letni-
ce 2005 in mlajše): 1. Eva 
Rakuša (OŠ Miklavž), 2. Lea 
Polanec (OŠ Miklavž), 3. Lana 
Purg (OŠ Pod goro).

600 m – fantje (letniki 
2002 in mlajše): 1. Blaž Vo-
zlič (OŠ Gorišnica), 2. Uroš 
Štuhec (OŠ Sveti Tomaž), 3. 
Rok Vukovič (AK Ormož).

600 m – dekleta (letnice 
2002 in mlajše): 1. Monika 
Čuš (OŠ Sveti Tomaž), 2. Teja 
Glavica (OŠ Miklavž), 3. Sara 
Brumen (OŠ Sveti Tomaž).

1200 m – fantje (letniki 
2000 in mlajši): 1. Žan Koci-
per (OŠ Miklavž), 2. Jaka Perc 
(OŠ Miklavž), 3. Tilen Prapo-
tnik (OŠ Sveti Tomaž).

1200 m – dekleta (letni-
ce 2000 in mlajše): 1. Meta 
Majcen (OŠ Sveti Tomaž).

Uroš Krstič

Atletika � 14. ormoški mali maraton

Odlični nastopi domačih tekačic in tekačev

Utrinek s teka

Zmagovalni oder na 21 km _ moški

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s tekmovanja kickboksarjev



Klavdija je stara 22 let, študi-
ra živinorejo, je tik pred zaključ-
kom študija. Z domačo zabavno 
glasbo se je začela ukvarjati pri 
17 letih, ko je tudi začela igrati 
diatonično harmoniko. Ta je v 
njenem avtomobilu obvezna pr-
tljaga, brez nje ne gre nikamor. 
Frajtonarica je prava stvar, rada 
poudari. Še danes ne ve, kaj jo je 
pripeljalo v svet domače zabav-
ne glasbe, kaj je bilo odločilno: 
morda prijatelji vesele narave, ki 
so potrebovali muzikanta ... Ni 
ji žal, da se je tako odločila, v 
domači zabavni glasbi vidi tudi 
svojo prihodnost. „Po najboljših 

močeh se bom potrudila, nare-
dila vse, da bom uspela kot in-
strumentalistka in vokalistka. V 
to veliko vlagam, se izobražujem 
pri strokovnjakih na tem podro-
čju. Moja velika želja igrati ba-
riton, želim pa se naučiti igrati 
še druge inštrumente. Najraje 
igram in pojem domačo zabav-
no glasbo, rada poslušam tudi 
klasično glasbo. Na splošno se 
odnos do domače zabavne glas-
be izboljšuje, vse več mladih jo 
rado posluša, vse več mladih jo 
preigrava. Razveseljivo je, da se 
občutno povečuje tudi število 
harmonikarjev, v vsaki vasi so 

zagotovo trije. Tudi sama igram 
v harmonikarskem orkestru 
(Modras),“ je o svojem doseda-
njem udejstvovanju v domači 
zabavni glasbi povedala vedno 
nasmejana in prijazna Klavdija 
Šuen, ki svojo prepoznavnost 
gradi tudi kot Narodnjakovo 
dekle.

Za ta naslov se je v letu 2014 
potegovalo 15 deklet. Klavdija 
Šuen je prišla v ožji izbor, o nje-
ni zmagi so odločili obiskovalci 

spletnega portala Narodnjak.
si. Zmage se je zelo razveselila. 
V začetku jo je bilo malo strah, 
saj ni vedela, kakšne bodo njene 
obveznosti. Zdaj po enem letu 
pa lahko pove, da je za njo eno 
nadvse uspešno leto, ki ji je pri-
neslo veliko. Kot Narodnjakovo 
dekle, kot promotorka domače 
zabavne glasbe je obiskala števil-
ne prireditve in druge dogodke. 
Dekletom priporoča, da se pri-
javijo na ta izbor, če se ukvar-
jajo z domačo zabavno glasbo 
in izpolnjujejo druge razpisne 
pogoje, saj je to lepa priložnost, 
odskočna deska za uspeh na tem 
področju: ljudje jo prepoznava-
jo kot harmonikarico in kot Na-
rodnjakovo dekle. Prejela je tudi 
že nekaj ponudb za sodelovanje 
v narodno-zabavnih ansamblih, 
a se za zdaj še ni odločila, morda 
tudi zato ne, ker želi, da bi uspe-
šno zgodbo na tem področju se-
stavila skupaj s prijatelji, za kar 
se že nekaj časa skupaj trudijo. 
Iščejo še enega muzikanta, ki bo 
igral ritem kitaro.

Prostega časa ima Narodnja-
kovo dekle zelo malo, saj želi 
čim prej uspešno končati študij. 
Občasno opravlja študentsko 
delo, je pa tudi zelo aktivna 
gasilka, članica PGD Žamenci. 
Rada pa tudi pleše in zahaja v 
planine. 

MG

Foto: Črtomir Goznik

„Diatonično harmoniko sem zače-
la igrati s sedemnajstimi leti. Še 
danes ne vem, kaj je bilo odločil-
no: morda prijatelji vesele narave, 
ki so potrebovali muzikanta ...“

tednik PLUS � petek, 24. aprila 2015

Narodnjakovo dekle Klavdija Šuen

„Harmoniko nosim vedno s seboj ...“
Maja bo znano, katero slovensko dekle bo Narodnjakovo dekle 2015, promotorka slovenske domače glasbe, narodnih noš, harmonike, do 
takrat bo ta naslov še v rokah Klavdije Šuen s Polenšaka v občini Dornava. Gre za izbor, ki ni čisto glasbeni izbor, je tudi lepotni izbor. Na-
rodnjakovo dekle mora biti tudi po zunanjosti izstopajoče dekle.

Zdravko Geržina o izboru za 
Narodnjakovo dekle:

„Zanimanje za domačo glasbo med mladimi narašča iz 
leta v leto. Vse več je prireditev z veselimi vižami. Izbor 
za Narodnjakovo dekle ni klasični lepotni izbor z javnimi 
predizbori in fi nalno prireditvijo s tremi in več izhodi. Ži-
rija tega izbora na podlagi prispelih fotografi j in osebnih 
podatkov izbere fi nalistke. Njihove podatke s studijskimi 
fotografi jami nato objavijo na spletnem portalu, o zmago-
valki pa odločajo glasovi obiskovalcev. Organizatorji že-
lijo prikazati lepoto preprostih slovenskih deklet, ki imajo 
rada domačo zabavno glasbo, ples ob zvokih polk in valč-
kov, skratka pravo slovensko dekle. Zmagovalka prejme 
lepa darila in je v letu izbora promotorka slovenske do-
mače glasbe, narodnih noš, harmonike ... v medijih in na 
različnih prireditvah. Pozdravljam idejo organizatorjev, da 
pripravljajo takšen izbor.“

tednik PLUS

Foto: Črtomir Goznik

Redna mesečna priloga Štajerskega tednika
tednik PLUS, april 2015

Foto: Črtomir Goznik

Klavdija Šuen, Narodnjakovo dekle 2014, ki jo navdihujejo dobra 
glasba in pozitivni ljudje. 
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Zgodba turniških konj

Z ukinitvijo kobilarne se je začel 
Januarja letos je minilo že petdeset let od ukinitve kobilarne Turnišče, ki jo je leta 1885 ustanovil grof Rudolf Lippitt,
zadnji trener in voznik kasačev kobilarne, ki se je po njeni ukinitvi preselil v Italijo, v Torino, in tam nadaljeval svojo
ni bilo, kljub uspehu, ki smo ga dosegali ... Tudi kot trener nisem imel nobene besede,“ se spominja. Sicer pa se je politika 
več posredno vplivala tudi na propad turniškega gradu in njegove okolice.

Z zgodbo turniške kobi-
larne, ene največjih kobilarn 
v povojni Jugoslaviji, ki je 
vzredila veliko odličnih dir-
kalnih konj – kasačev in konj 
angleške polkrvne pasme, sta 
se v svoji raziskovalni nalogi 
ukvarjali tudi dijakinji Bio-
tehniške šole Ptuj Emanuela 
Gracer in Vesna Pongračič. 
Temni oblaki so se nad ko-
bilarno začeli zgrinjati v letu 
1959, od združitve osrednjih 
posestev na Ptujskem (Pra-
gersko, Starše, Kidričevo in 
Turnišče). Do tega leta jo je 
fi nančno podpirala tudi JLA, 
sicer pa se je v veliki meri fi -
nancirala iz drugih kmetijskih 
dejavnosti posestev. Kobilarne 
povsod po svetu potrebujejo 
fi nančno podporo. Ukinitev 
kobilarne je njene zaposlene 
močno prizadela. „Konje so 
nakladali na kamione 14. ja-
nuarja leta 1965. Od konjev 
se je poslavljala tudi Kmetij-
ska šola. Celo objemali in po-
ljubljali so konje ob slovesu in 
marsikomu se je utrnila solza, 
tako so jih imeli radi. Delavci 

posestva, zlasti še kobilarne, 
so hodili potrti in sklonjenih 
obrazov  ...,“ so med drugim 
takrat zapisali v kroniki Kme-
tijske šole Ptuj. Direktor ko-
bilarne Janez Hvastja, vodja 
kobilarne, njenega zaprtja ni 
mogel preboleti. Zbolel je, 
umrl pa leta 1969 v ptujski 
bolnišnici ob gledanju foto-

grafi j konjev. Najbolj znani 
konj iz kobilarne Turnišče v 
šestdesetih letih prejšnjega 
stoletja je bil žrebec Liktor. 
Po velikih domačih uspehih 
je uspešno dirkal tudi v Itali-
ji. Izjemno pomembni so bili 
vsi konji iz linije A (Astor) in 
linije L (Liktor). Kobilarna 
Turnišče je v vseh obdobjih 
svojega delovanja dosegala iz-
jemne rezultate.

V petdesetih letih prejšnje-
ga stoletja je organizirala šte-

vilne konjske dirke. Tako so 
bile zelo znane in priljubljene 
turistične dirke, na katerih 
so ob kasačih sodelovali še 
slovenski jahalni klubi. Na 
prvenstvenih dirkah pa so na 
Turniščah sodelovali samo 
kasači iz cele Jugoslavije. 
Turniški konji so se tudi re-
dno udeleževali tekmovanj v 
bivši Jugoslaviji. Vsako leto 
je od devet do dvanajst konj, 
skupaj s trenerji in oskrbni-
ki, sodelovalo na nedeljskih 

Milan Sinanovič, zmagovalec številnih konjeniških tekem v Jugoslaviji in 

Foto: Črtomir Goznik

 „Pravljica je, če si lahko življenje deliš s konji ...“

tekmah na v tistem času naj-
večjem hipodromu v Jugosla-
viji, Topčiderju. S teh tekem 
so se redno vračali z visokimi 
nagradami. Ta denar je zado-
stoval za vzdrževanje konjev 
in plače spremljevalcev. Stave 
na teh tekmovanjih so bile 
zelo visoke. V Beogradu so 
najpogosteje tekmovali An-
ton Boldirev in Štefan Tka-
čev, kasneje pa Milan Sinano-
vič, Jernej Bolkovič in Martin 
Zupančič, sta o uspešnem 
obdobju turniških tekmoval-
cev zapisali Emanuela Gracer 
in Vesna Pongračič. 

„O konjih sanjam vsako 
noč, tako bo do konca 
življenja ...“

Zgodba turniške kobilarne 
je kljub časovni oddaljeno-
sti še zelo živa, zlasti še med 
starejšimi prebivalci Ptuja 
in okolice. Na nekdanjega 
turniškega trenerja in vozni-

ka kasačev Milana Sinano-
viča me je opozoril eden od 
znanih Ptujčanov, nekdanji 
uspešni nogometaš Franc 
Krajnc, in mi povedal, da 
se občasno iz Torina, kjer je 
nadaljeval svojo uspešno ko-
njeniško zgodbo, vrača na 
Ptuj, kjer je bil rojen, in na 
Turnišče, saj so spomini, če-
tudi še vedno močno bolijo, 
še vedno zelo živi. Pred tremi 
leti sva se prvič tudi osebno 
srečala, v roke pa mi je prišla 
tudi knjiga italijanskega av-
torja Maria Boocchia pod na-
slovom Kasaštvo za vsakogar 
(spoznavni vodnik za tiste, ki 
se želijo spoznati s tem špor-
tom), pri nastanjanju katere 
je s svojimi tekmovalnimi in 
strokovnimi izkušnjami veli-
ko pomagal tudi trener in vo-
znik kasačev Milan Sinano-
vič. V knjigi so predstavljeni 
tudi njegovi veliki italijanski 
dosežki. Na vseh dirkah je bil 

Dr. Vladimir Korošec, ravnatelj Biotehniške šole 
Ptuj: „Trenutno imamo v hlevu devet konj, od tega pet 
lastnih in štiri v oskrbi. Konjereja je sestavni del izobra-
ževalnih vsebin, saj imajo dijaki v programih Gospodar 
na podeželju (3-letni poklicni program) in Kmetijsko 
podjetniški tehnik (4-letni srednji strokovni program) 
ter študenti Upravljanja podeželja in krajine (2-letni VIŠ 
program) izbirni strokovni modul Oskrba konj, učenje 
jahanja. Dijaki in študenti lahko dodatno pridobijo li-
cenco JAHAČ 1 in JAHAČ 2. Z uvajanjem konjereje v 
kurikulum srednje in višje šole želimo spodbuditi razvoj 
konjereje na našem območju ter na ta način prispevati k 
razvoju turizma. Ugotavljamo, da je v zadnjem obdobju 
vedno več zanimanja za konjerejo v naši regiji, zato je 
ta vsebina privlačna za otroke bližnjih vrtcev, učence 
osnovnih šol in druge obiskovalce. V šoli si prizadeva-
mo, da bi se Turnišče ponovno uveljavilo kot pomembno 
regijsko središče na področju športne konjereje, saj leži 
v neokrnjenem naravnem okolju, ima dobre prostorske 
pogoje in dobre prometne povezave. V ta namen bomo 
v prihodnosti povečali hlev, uredili prostore za bivanje 
oskrbnika in obiskovalcev ter udeležencev konjeniških 
programov. Za sodobno rejsko, športno in rekreacijsko 
dejavnost bo treba zgraditi večjo manežo in pokrito ja-
halnico. Poleg rednega pouka bodo v kobilarni in na zu-
nanjih površinah izvajali naslednje dejavnosti: začetne 
in nadaljevalne tečaje jahanja,  individualne ure jaha-
nja, vadbo tekmovalnega športnega jahanja (preskako-
vanje ovir …), organizirano skupinsko jahanje v bližnji 
okolici, počitniške tabore za osnovnošolce in srednje-
šolce (šola v naravi …), program počitnic za družine, 
program druženja in spoznavanja s konji za starše in 
manjše otroke. Razvoj kobilarne se navezuje na razvoj-
ni program celotnega kompleksa Turnišče, v katerem 
se bodo po našem mnenju šolski programi inovativno 
povezovali s turističnimi, kulturnimi, gospodarskimi in 
drugimi vsebinami. Foto: Osebni arhiv
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tudi propad Turnišča in okolice
 ukinjena pa je bila v začetku leta 1965. V tančico skrivnosti so še danes zaviti razlogi za njeno ukinitev. Milan Sinanovič,
 konjeniško zgodbo, je še danes prepričan, da je bil glavni razlog politični. „Ko se je enkrat politika odločila, poti nazaj 
na Ptuju s svojimi odločitvami pokazala kot pogubna še v več zgodbah, ne samo v turniški: ni uničila samo kobilarne, tem-
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Foto: Osebni arhiv

Italiji

vedno med najuspešnejšimi, 
na številnih dirkah pa je bil 
tudi zmagovalec. V teh dneh 
je ponovno obudil svojo tur-
niško zgodbo, saj obiska v 
domovini ni brez obiska Tur-
nišča. V Italiji, Torinu, živi že 
več kot 50 let.

Rodil se je v revni družini 
petih otrok na Ormoški ce-
sti 11 na Ptuju (nizki hiši ob 
trgovsko-poslovnem centru 
Qlandia, ki še danes stoji), 
niti lesenega konja (igračke) 
ni imel, a so konji že kmalu 
postali središče njegovega ži-
vljenja. Najprej je obiskoval 
industrijsko šolo v Impolu, 
nato pa živinorejsko šolo v 
Šentjurju pri Celju. Vojša-
ki rok je služil v konjenici, 
zatem pa pet let delal v živi-
norejski ambulanti na Ptuju. 
Ko so na Turniščah iskali bo-
dočega trenerja kasačev, se je 
prijavil, bil izbran, tudi zato, 
ker je imel šolo, kar je bil 

eden izmed pogojev. Kmalu 
je začel uspešno nastopati na 
kasaških tekmah v Sloveniji, 
v Beogradu in Avstriji. Najve-
čje uspehe je dosegel z Liktor-
jem, s katerim je dosegel tudi 
jugoslovanski rekord na 3300 
metrov, s časom 1,23 minute 
na kilometer. Ta rekord še do 
danes ni bil presežen. Vsi ko-
nji, s katerimi je dirkal, so bili 
rojeni na Turniščah. 

„Eden največjih 
specialistov za že 
'odpisane' konje ...“

V Italijo se je preselil po 
ukinitvi kobilarne Turnišče. 
Zvabili so ga Italijani, ko so 
zvedeli zanj, dobil je novo 
priložnost, da je ostal s konji, 
izziv je z največjim veseljem 
sprejel, saj brez konjev ne bi 
mogel živeti. Tekmoval oz. 
dirkal in delal kot trener je 
vse do svojega 74. leta, ko se 
je upokojil. Tudi italijanska 

zgodba, ki je bila veliko dalj-
ša od turniške, je bila nadvse 
uspešna. Uspešno je nastopal 
na prvenstvih triletnih ka-
sačev, maratonskih in derbi 
dirkah. To je bil čas, ko se je 
na hipodromih trlo ljudi.

Bil je eden največjih specia-
listov, če ne največji, za konje, 
ki so bili že „odpisani“, sam 
jih je zdravil, uveljavil se je s 
svojim načinom zdravljenja 
konj, ki je edinstven, in jih 

ponovno vrnil na dirkalne 
steze. Veterinarje je poklical 
le, če je bilo treba pri konju 
kaj slikati, če je imel kakšen 
zlom ali kaj podobnega, sicer 
pa ne. V italijanski zgodbi 
je navduševal s Kibom, vsa 
Italija ga je poznala, in še z 
veliko drugimi konji, z Ro-
osweltom je zmagal na sed-
mih zaporednih dirkah. „Z 
veliko potrpljenja, predvsem 
pa z ljubeznijo lahko narediš 
čudeže.“ Konji mu pomenijo 
vse, konje sanja, konje riše, 
mimogrede jih nariše. „Ko 
pogledaš konja, vidiš najlepšo 
žival na svetu,“ je prepričan. 
Danes so hipodromi tudi v 
Italiji v krizi, stav, od katerih 
so se v večini vzdrževali, je 
namreč vedno manj.

Ptuj se je, odkar ga je za-
pustil, zelo spremenil, center 
še ohranja nekdanjo podobo, 
okolica pa je zelo spremenje-
na. Žal mu je, da je grad pro-
padel, da je propadla okolica, 
da je propadla kobilarna. Če 

bi to znali in zmogli obuditi, 
bi lahko napisali uspešno tu-
ristično in siceršnjo zgodbo. 
Vsake toliko časa ga zgrabi 
nostalgija in mora priti do-
mov. V Torinu bo ostal do 
konca življenja. V Sloveniji 
ne bi več živel, čeprav v duši 
ostaja Slovenec. Ko sliši slo-
vensko besedo, je to zanj dari-
lo. V Torinu si je z ženo Anico 
ustvaril solidno življenje; ima 
svoje stanovanje. Tam živita 
tudi njegova hčerka Branka 
in vnukinja Dijana. V Italiji, 
če nimaš svojega stanovanja, 
si izgubljen, pove. Slovenija 
je zanj še vedno edinstvena, 
lepa, prav tako Ptuj, še pose-
bej pa Turnišče. Ko gre mimo 
kobilarne, ga vsakič stisne pri 
srcu. Še vedno pa je navdih 

tudi ogromen hrast v bližini 
Hunkarjeve hiše, kjer je pet 
let živel, ki bi ga, če bi le mo-
gel, odnesel s seboj.

„Hvala bogu, da uspešno 
zgodbo kasaštva danes pišejo 
v Ljutomeru. Tamkajšnji hi-
podrom obiščem vsakič, ko 
se vrnem na Ptuj. Vsaka jim 
čast, kako so ga uredili, vidi 
se, da so to ljudje, ki imajo 
veliko ljubezen do konjev,“ 
je povedal Milan Sinanovič, 
ki je prepričan, da se zgodba 
nekdanje turniške kobilarne 
ne bo ponovila. Razveseljivo 
pa je, da ima konje Bioteh-
niška šola in da lepo skrbijo 
zanje, da mladim vcepljajo 
ljubezen do teh plemenitih 
živali. Njega osebno zelo 
boli slab odnos do konjev na 
sploh na svetu. Nihče ne go-
vori o delovnih konjih, kako 
trpijo, o njihovem trpljenju v 
času vojn ... Žal mu je, da hi-
podromi danes nimajo pod-
pore, da so države pri tem 
brez moči, da je tudi na tem 
področju prevladala korupci-
ja. Želi si, da bi Slovenija pre-
poznala prednosti konjereje, 
spoznala, kaj je konj v pra-
vem pomenu besede. „Preveč 
ljudi je nanje pozabilo, želijo 
si mercedese  ..., to je žalo-
stno. Pravljica je, če si lahko 
življenje deliš s konjem. Ka-
sač je nekaj najlepšega, to je 
kot švicarska ura. Mojih pet 
let na Turniščah je nekaj ne-
ponovljivega ..., kot je nepo-
novljiva cela moja zgodba o 
konjih.“

MG

Foto: Črtomir Goznik

Knjiga Kasaštvo za vsakogar, ki je izšla v italijanskem jeziku, je 
pomembna tudi za Milana Sinanoviča, saj so v njej opisani tudi 
njegovi dosežki na italijanskih hipodromih.

Samo M. Strelec: “Konji so na turniškem posestvu 
doma že dolgo. Tam so bili. Tam so in upam samo, da 
bodo še dolgo tam. Zato tudi v konceptu MUS-a konje 
seveda še kako vidim. Ko sem pred leti spoznal gospo-
da Milana Sinanoviča, ko sem ga gledal, kako pripove-
duje svoje spomine o turniških konjih, sem si rekel: 'Še 
ena zgodba, ki je ne znamo povedati in pokazati!' Gre 
pa takole: V 'železnih' časih pridejo po gospoda Mila-
na ljudje iz Italije ter mu ponudijo delo v Milanu. Da bi 
delal tam v konjeniškem klubu, da tam natrenira zma-
govalne konje, da tam uveljavi metodo treninga konj, 
imenovano 'metodo alla Sinanovic'. Pri nas pa smo 
vse to znanje, tradicijo … uničili. Turniške konje zmleli 
dobesedno v klobase. Grozna zgodba, še ena grozna 
zgodba. Branko Tonejc mi je pripovedoval, kako so iz 
Kidričevega ob železnici trumoma hodili na kasaške 
dirke – na Turnišče ... Ko bom velik, bom posnel o turni-
ških konjih in gospodu Milanu Sinanoviču dokumentarni 
fi lm. Velik pa bom, ko bom razpolagal s toliko denarja, 
da ga bom lahko vlagal v to, kar vem, da bi bilo prav, 

da se naredi …!“Foto: Osebni arhiv

Liktor po zmagi in doseženem jugoslovanskem rekordu



„Francoski situacionist in 
umetnik Guy Debord je v 70. 
letih prejšnjega stoletja dejal, 
da živimo v prezira vrednih 
časih. Le kaj bi lahko trdili 
za današnji čas? Za čas, ki mu 
vladajo izkoriščanje delovne 
sile brez primere v zgodovini, 
razlaščanje in potiskanje v re-
vščino širokih slojev prebival-
stva, teptanje, nekoč s krvjo 
priborjenih socialnih pravic, 
privatiziranje skupnega do-
bra, brezsramno prelivanje 
bogastva v roke privilegirane 
elite (zadnji podatki kažejo, 
da ima danes 1 % najbogatej-
ših v rokah 99 % svetovnega 
bogastva oz. je njihovo boga-
stvo vredno 110 bilijonov do-
larjev  ...), ekscesna korupcija 
v vseh porah javnega življenja, 
politična prostitucija … Kljub 
neslutenemu razvoju tehnolo-
gije in napredka v materialni 
sferi ostajamo v duhovnem in 
čustvenem smislu na nivoju 
svojih antičnih prednikov. 
Najnovejše raziskave jasno 
pokažejo na tesno povezanost 
med stopnjo neenakosti v 
neki družbi in razširjenostjo 
socialnih in zdravstvenih pro-
blemov (stopnja kriminala, 
razširjenost mentalnih bolezni 
in odvisnosti od drog, bole-
zenska debelost, pričakovana 
življenjska doba, umrljivost 
novorojenčkov, socialna mo-
bilnost itd.). Ali temu lahko 
res rečemo napredek? Naše 
subjektivno blagostanje je re-
sno prizadeto. Dobro poču-
tje, zadovoljstvo z življenjem, 
sreča, optimizem, občutje 
smisla in izpolnitve se umika-
jo občutkom brezizhodnosti, 
depresivnosti, apatije, izola-
cije, patološkega narcisizma, 
samozadostnosti. Razvije se 
stres, ki je jasen znak, da naše 
notranje zmogljivosti niso 
več kos pretiranim obremeni-
tvam, ki jih nalaga okolje. In 
te pretirane zahteve, pravimo 
jim stresorji, so lahko zelo raz-
ličnih vrst. Nekateri so čisto 
fi zičnega izvora (npr. bivanje v 
preveč hrupnem okolju, delo 
v nočnih izmenah itd.), drugi 
so biološkega (npr. bolezni, 
predvsem psihosomatske), 
potem so tu psihološki pritiski 
(npr. časovni pritisk, mobing 
na delovnem mestu in druge 
težave, ki izvirajo iz neprimer-
nega vodenja v organizacijah) 

in končno še psihosocialni 
(stresni življenjski dogodki, 
npr. izguba službe, revščina, 
ločitev, smrt bližnjega, pa še 
osebne krize itd.). Vsi ti vplivi 
delujejo na celotni organizem. 
Kažejo se v raznih telesnih 
simptomih, kot so npr. glavo-
bol, motnje spanja, prehitra 
utrujenost, prebavne motnje, 
bolečine v križu in hrbtenici, 
nadalje v čustvenih, kot so 
napetost, razdražljivost, spre-
membe razpoloženja, anksi-
oznost, strah ali celo panika, 
na mentalnem, kot so težave 
s koncentracijo, pozabljivost, 
nesposobnost načrtovanja, 
strah pred neuspehom, pesi-
mizem, potrtost, izguba mo-
tivacije in ne nazadnje tudi v 
samem vedenju, najpogosteje 
kot prehranjevalni problemi 
(prenajedanje in posledič-
no pretirana telesna teža, po 
drugi strani izguba apetita ali 
pa anoreksične motnje, poleg 
tega pa še zloraba prepove-
danih ali legalnih drog),“ je 
pogovor začela Natalija Karo 
Korošak, ki se je že zdavnaj 
odločila za alternativo.

Po nekih ocenah naj bi se 
kar 75 % bolezni začelo za-
radi stresa?

„Medicina je že zdavnaj 
ugotovila, da je stres neposre-
dno ali vsaj posredno prisoten 
pri večini bolezni. Stresorji 
najraje prizadenejo tiste orga-
ne, ki so tudi sicer genetsko 
ali konstitucionalno bolj sla-
botni, torej po principu naj-
šibkejšega člena v verigi. Na 
naš imunski sistem delujejo 
izredno uničujoče in povzro-
čajo dobro znana psihoso-
matska obolenja: bolezni srca 
in ožilja, srčno ali možgansko 
kap, povišan telesni pritisk in 
raven holesterola v krvi, pa ra-
znotera obolenja prebavil, na-
dalje sladkorno bolezen, celo 
rak ter celo vrsto psihiatričnih 
motenj (depresijo, anksiozna 
stanja, fobije, že omenjene 
bolezni odvisnosti itd.). V 
razvitih deželah sveta dosegajo 
bolezni, ki jih povzroča stres, 
prav epidemične razsežnosti. 
Zato je fi nančna škoda, ki jo 
utrpi ob tem celotna družba, 
neizmerna. Na desetine mili-
jard evrov se porabijo za od-
pravljanje posledic delovanja 
stresa. Zaradi bolniške odso-
tnosti je izgubljenih ogromno 

delovni dni. Nič manjšega 
problema pa danes ne pred-
stavlja stanje izgorelosti.“

Resnica je 
v drugih virih ...

Kako torej ubežati prime-
žu nenaravnih in pretiranih 
pritiskov današnjega življe-
nja? 

„Prvi vidik je stalna družbe-
na kritičnost in angažiranost, 
iskanje širše družbene alter-
native obstoječemu stanju, 
zoperstavljanje v nebo vpi-
joči neenakosti, povezovanje 
posameznikov v skupnosti. 
Treba se je prebuditi in iskati 
resnico v drugačnih virih, kot 
jo danes ponujajo skoraj po-
polnoma cenzurirani mediji. 
Drugi vidik je pot individu-
alnega, osebnega zorenja in 
razvoja. Zavedati se je treba, 
da je oboje nujno za boljši 
jutri, tako vplivanje na druž-
bene dejavnike subjektivnega 
blagostanja, kot tudi na naše 
povsem intimne, notranje, 
individualne. V tem je pra-
va alternativa! Že starodavna 
indijska ajurveda, najstarejši 
doslej znani medicinski sistem 
na svetu, uči, da je za popolno 
zdravje posameznika nujno 
potrebna uravnoteženost te-
lesa, uma in duha, ob tem pa 
ne gre zanemarjati tudi dose-
ganja harmoničnih odnosov 
do naših bližnjih, širše družbe 
in narave nasploh. Današnja 
uradna zahodna medicina 
intervenira komaj takrat, ko 
telesni simptomi nedvoumno 
pokažejo na določeno bo-
lezen. Ajurveda pa izhaja iz 
mnogo bolj prefi njenega pri-
stopa – uči namreč, da še pred 
izbruhom same bolezni lahko 
določimo kar sedem stopenj, 
ki opozarjajo na tak izid. Gre 
za prepoznavanje porušenega 
ravnovesja, kar se odraža na 
energijskem nivoju. Zato je 
ajurvedska diagnostika tako 
specifi čna. Najbolj je poznana 
t.  i. pulzna diagnostika, ki ni 
nič drugega kot urejen, izku-
stven sistem prepoznavanja 
znanilcev neravnovesja (in 
pozneje bolezni!) iz kakovosti 
samega srčnega utripa.“

Kaj sploh je ajurveda?
„Gre za zelo razvejan sistem, 

ki vključuje tako spremembo 
življenjskega sloga, dnevnih 

rutin, pravilnega načina pre-
hranjevanja in po potrebi di-
ete, opuščanje škodljivih raz-
vad (kajenje, pitje alkohola), 
redno telesno vadbo (jogijske 
asane), dihalne vaje (prana-
jamo), tehnike sproščanja in 
meditacije, pa številne masa-
žne tehnike, uporabo zelišč in 
zeliščnih pripravkov, nadalje 
posebne postopke očiščeva-
nja organizma ter pomlaje-
valne programe. Kot dodatne 
se uporabljajo še druge vrste 
terapij, npr. z zvokom, barva-
mi in vonji (aromaterapija). 
Zdaleč od tega, da bi bila to 
pasivna oblika preventive in 
terapije, ravno obratno, od 
vsakega posameznika zahteva, 
da prevzame polno odgovor-
nost za svoje življenje. Tako s 
pomočjo pravilne prehrane, 
izboljšanja odnosov z dru-
gimi in vsakodnevnih rutin 
uvajamo enostavne ukrepe za 
preprečevanje bolezni, samoz-
dravljenje, doseganje psihofi -
zične celovitost in rasti, vse do 
popolnosti.“

Govorite iz lastnih izku-
šenj?

„Da. Po lastni izkušnji vem, 
da je to res prava pot, ki ima 
pozitivne učinke tako na čisto 
fi ziološke procese kot tudi na 
psihično stanje, učinkovitost 
obvladovanja stresnih situacij 
in nenazadnje vzpostavljanje 
ter ohranjanje dobrih odno-
sov z drugimi ljudmi. Seveda 
do sprememb ne pride takoj, 
ampak čez določen čas. Po-
membno je le začeti na neki 
točki in se potem dosledno 
držati pravil. Prva taka večja 
sprememba je bil način pre-
hranjevanja. Z jedilnika sem 
najprej skoraj povsem izločila 
meso, razen občasnega uživa-
nja rib, začela sem uporabljati 
različne mešanice začimb in 
zelišč (mansale), kot jih pripo-
roča ajurveda, in preizkusila 
številne recepte, še zlasti tiste, 
ki jih je moč najti v Krišnovi 
kuhinji. Presenetljivo, boljše 
počutje se je pojavilo kmalu. 
Soprog je poročal o tem, da 
mu takšna, laže prebavljiva in 
uravnotežena prehrana omo-
goča mnogo lažje izvajanje 
napornih treningov, občut-
ka utrujenosti ni več toliko 
kot prej. To drži, saj pravilna 
kombinacija in uporaba za-
čimb in zelišč resnično poma-

gata k boljši presnovi in spod-
buja prebavo. Vedeti je treba, 
da je večina bolezni doma v 
debelem črevesju. Hrana je 
torej temelj dobrega zdravja, z 
žlico se, kot pravi že stara mo-
drost, lahko ozdravimo ali pa 
si kopljemo grob.“

Že naše babice 
so priporočale 
prečiščevalne kure 
s koprivami 

S prehranjevanjem so te-
sno povezane tudi očiščeval-
ne oz. pomlajevalne kure. 
Kaj pa lahko poveste o teh 
pozitivnih učinkih na naše 
telo in počutje? 

„Že tisočletja so namreč 
znani pozitivni učinki posta 
ali drugih, manj radikalnih 
oblik počitka prebavnega sis-
tema. V ajurvedi se pogosto 
omenja t.  i. virechana, ki ni 
nič drugega, kot poseben po-
stopek čiščenja prebavnega 
sistema. Traja tri do štiri dni. 
Vsak dan se zjutraj začne z 
uživanjem prečiščenega masla 

(ghi), ki podmaže črevesje za 
lažje izločanje, nato pa opol-
dne in zvečer z zaužitjem ze-
lenjavno-riževe juhe, kateri pa 
obvezno dodajamo specifi čno 
kombinacijo začimb. Prav te 
začimbe so ključnega pome-
na, saj dobesedno izpraskajo 
nečistočo iz naših sklepov, ta 
se je namreč ves čas nalagala 
in povzročala težave. Skro-
mna hranilna vrednost ta-
kih obrokov seveda poskrbi 
za prebavni počitek, nujno 
potreben za nemoteno delo-
vanje prebavnega sistema v 
prihodnje. Zadnji dan z rici-
nusovim oljem poskrbimo za 
res temeljito iztrebljanje in 
s tem izplakovanje strupov 
iz celotnega organizma. Tak 
postopek je na začetku mor-
da res nekoliko neprijeten, a 
se vsekakor splača potruditi. 
Dobrodejnost te virechane se 
pokaže takoj. Najprej pri po-
čutju. Postanemo bolj umirje-
ni, lažje premagujemo težave, 
prebava se bistveno izboljša. 
Je tudi manj naporna od kla-
sičnega posta, čeprav je res, da 

Natalija Karo Korošak: „Kljub neslutenemu razvoju tehnologije in napredka 

Natalija Karo Korošak � Alternativa je prava izbira

„Z žlico se lahko ozdravimo ali 
O tem, zakaj zbolimo in kako si lahko pomagamo sami, kako premostiti zahteve in pritiske modernega sveta in zaživeti 
in nalezljivega nasmeha Natalijo Karo Korošak, polno življenjskega optimizma in radosti, tako jo vidi njen mož, tako jo tudi 
sistem medicine, ki izvira iz Indije in zagovarja, da vse, kar je potrebno za dobro zdravje, najdemo v ravnovesju narave.
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je dobršna mera vztrajnosti in 
osebne čvrstosti nepogrešljiva. 
Priporočljivo jo je izvajati vsaj 
dvakrat letno, najbolje spo-
mladi in jeseni.“

Sicer pa razstrupljanje 
organizma z različnimi na-
ravnimi zelišči in rastlinami 
pozna tudi naša kultura. Že 
naši predniki so priporočali 
prečiščevalne kure s kopri-
vami. Čemaž je bolj zdravi-
len kot česen, med drugim 
pravite.

„Že naše babice so priporo-
čale prečiščevalne kure s ko-
privami. Gre morda za najbolj 
spregledano in podcenjeno 
rastlino, ki je marsikomu v 
napoto, a ima zaradi svojih 
sestavin izredne zdravilne la-
stnosti. Blagodejno vpliva na 
celoten prebavni sistem, še 
posebej pa na jetra – čiščenje 
krvi. Druga takšna zelo zdra-
vilna rastlina je čemaž, pri 
katerem pa je potrebna izre-
dna previdnost, da ga ne za-
menjamo za zdravju nevarne 
strupene rastline, kot sta npr. 
podlesek ali šmarnica. Prav iz 

čemaža sem ravnokar naredila 
pesto in ga shranila v kozarč-
kih, tako da bo uporaben čez 
vse leto. Jedem daje izvrsten 
okus, da o zdravilnih učinkih 
sploh ne govorimo. Čemaž 
ima v glavnem lastnosti česna, 
le da je veliko bolj zdravilen. 
Dokazano znižuje tudi krvni 
tlak Nobena rastlina na Ze-
mlji ni tako učinkovita pri 
čiščenju želodca, črevesja in 
krvi, saj tako očisti celo telo, 
odstrani škodljive, trdovratne 
snovi, napravi zdravo kri ter 
uniči strupene snovi.“

Telesne vaje pomembno 
prispevajo k vitalni energiji. 
Kaj lahko poveste še o njih?

„Zelo pomemben korak 
k popolnemu zdravju pred-
stavljajo redne telesne vaje 
(asan). Gre za vrsto zelo do-
mišljenih telesnih položajev, 
mnogi so rezultat opazovanja 
živalskih gibov, ki sicer ne 
vplivajo bistveno na dosega-
nje same fi zične moči, a z nji-
mi pridobimo večjo gibčnost 
in prožnost mišic, sklepov 
in hrbtenice, poveča se nam 

vitalna energija. Veliko ljudi 
ima danes predvsem zaradi 
nepravilne prehrane, pomanj-
kanja gibanja in učinkov stre-
sa povsem otopelo ali napeto 
telo, zato je tovrstna dnev-
na rutina dobesedno nujna. 
Telesni položaji ali asane so 
le del zelo širokega sistema, 
imenovanega joga. Joga ima 
večtisočletno tradicijo, prvi 
jo je zahodnemu svetu pred-
stavil indijski duhovni učitelj 
Jogananda. Od takrat pa vse 
do danes se je razvilo nešte-
to zvrsti in izpeljank, veliko 
pač s povsem komercialnim 
namenom. Sama sem ta zna-
nja pridobila na delavnicah, 
ki jih je vodil mojster kryja 
joge, zvrsti, katere učinki pa 
so znanstveno preverjeni. Tem 
telesnim, večinoma statičnim 
položajem običajno sledijo 
dihalne vaje (pranajama). V 
indijski tradiciji verjamejo, 
da se življenje začne z vdihom 
in ta pomembna značilnost 
spremlja človeka vse življenje. 
Vemo, da dojenčki nagonsko 
dihajo s trebuhom, ki blago-

dejno vpliva na počutje. Po-
zneje se zaradi vpliva stresnih 
obremenitev takega dihanja 
odvadimo, zato ga večina od-
raslih ljudi več ne pozna in 
uporablja mnogo bolj plitvo 
dihanje z zgornjim delom 
pljuč. Taka navada privede 
do dodatne napetosti, saj ne 
dovaja dovolj kisika v kri. Od 
tod otopelost, slabo počutje, 
nelagodje. V jogi se ponovno 
obrnemo k sebi in se ponovno 
naučimo globljega trebušnega 
dihanja. Že samo to je včasih 
dovolj, da tudi v kočljivih si-
tuacijah ostanemo sproščeni.“

Meditacija dokazano 
znižuje krvni tlak

Kaj pa meditacija? 
„Danes je najbolj poznana 

Maharishijeva transcenden-
talna meditacija. Svojo popu-
larnost dolguje verjetno tudi 
temu, da so jo v nemirnih 
60. letih prejšnjega stoletja 
na zahodu začeli prakticirati 
številni pop zvezdniki, tudi le-
gendarni Beatli. Pri tej metodi 
s pomočjo mantre samodej-
no preusmerjamo pozornost 
na vedno tišje, bolj umirjene 
ravni zavesti, kjer je vse manj 
misli in vsakodnevnih skrbi, 
vse do t.  i. čiste zavesti, kot 
četrtega stanja zavesti (poleg 
budnosti, spanja in sanjanja). 
Dolgo časa je sodobna za-
hodna medicina pojmovala 
meditacijo kot nekaj mistič-
nega. Pred kratkim pa je zelo 
vplivna ameriška zdravstvena 
organizacija (American Heart 
Association), podala sklep, 
da tehnika transcendentalne 
meditacije dokazano znižuje 
krvni tlak ter priporoča, da se 
jo vključuje v klinično prakso 
za preprečevanje in zdravlje-
nje hipertenzije. Za subjektiv-
no blagostanje so dobrodošle 
še mnoge druge, dopolnilne 
metode in tehnike, kot so 
aromaterapija ali terapija z 
vonji, različne vrste masaž, ki 
najprej telo sprostijo na fi zič-
nem nivoju, blagodejni učin-
ki se kmalu zatem odrazijo še 
na mentalnem nivoju, kot je 
popolna sproščenost. Sama 
sem se različnih vrst masaž 
učila že pred leti, poleg klasič-
ne švedske še refl eksoterapijo 
stopal in dlani ter ajurvedsko 
abhyanga oz. v prevodu ma-
sažo ljubečih rok. Slednja ima 

izrazite zdravilne učinke, saj jo 
izvajamo s posebnimi masa-
žnimi olji, ki globoko prodre-
jo pod kožo. Mišice ob tem 
postanejo gladke in prožne, 
zatrdline in blokade izginejo.“

Koliko pa je lahko zdravi-
len zvok? 

„Že od nekdaj ima zvok v 
vedski tradiciji posebno me-
sto. Stari indijski modreci so 
namreč verjeli, da je celotno 
vesolje nastalo s pomočjo zvo-
ka oz. vibracije. Sočasno sem 
kot glasbenica s prakticira-
njem joge posegla še po mar-
sikaterem eksotičnem glasbe-
nem instrumentu. Z njimi je 
namreč mogoče izvajati zvoč-
ne rituale oz. zvočne kopeli, ki 
blagodejno vplivajo na psiho-
fi zično stanje posameznika in 
podobno kot meditacija do-
besedno odplaknejo usedline 
tudi tistih bolj zakoreninjenih 
stresov iz organizma. Poročajo 
celo o tem, da so takšne sean-
se pozitivno delovale celo na 
avtiste, sodobna psihoterapija 
pa kot dopolnilno metodo 
vključuje tudi zvočne kopeli, 
še zlasti tiste s tibetanskimi 
posodami in gongi. Te naj bi 
bile še posebej primerne kot 
pomoč pri zdravljenju depre-
sivnosti, anksioznosti, napa-
dov panike. Z zdravilnim zvo-
kom sem se študiozno ukvar-
jala teoretično-praktično. Za-
čela sem s t.  i. planetarnima 
gongoma, kmalu pa so se jima 
pridružili še drugi instrumenti 
ljudstev sveta, nekateri iz In-
dije, pa Peruja in še iz drugih 
dežel. Moje zvočne kopeli so 
sčasoma postajale zmeraj bolj 
pestre in barvite, kombinirala 
sem zvoke številnih, tudi bolj 
nevsakdanjih instrumentov, 
npr. morske školjke, tibetan-
skih skled, t. i. palic dežja, pa 
indijskega brenkala tampure, 
harmoniju podobnega shru-
tija, kristalne sklede, šaman-
skih bobnov, številnih piščali 
in ropotulj. Vabili so me na 
različne prireditve in proslave, 
po teh nastopih se me some-
ščani verjetno tudi najbolj 
spominjajo. Hkrati z izvaja-
njem teh zvočnih ritualov sem 
se naučila še petja več tisoč let 
starih indijskih manter, kar 
daje samemu zvočnemu ritu-

alu svojevrsten pečat. Vsakič 
me presune, ko se zavem, da 
je pomen najstarejše gayatri 
mantre na svetu ta, da naj 
bodo vsa bitja na svetu razsve-
tljena …“

Alternativni – 
drugačni način 
življenja še 
vedno spremljajo 
pomisleki ... 

„Vsa ta bogata znanja so 
dobra osnova za razvijanje 
drugačnega, alternativnega, 
za posameznika in celotno 
družbo bolj zdravega načina 
življenja. Pomembno je, da 
vselej izhajamo iz svoje zakore-
ninjenosti v naravi, saj človek 
je in bo ostal bitje, najtesneje 
povezano z naravo, pa če si to 
prizna ali pa tudi ne. Sedaj je 
skrajni čas, da vzamemo uso-
do v svoje roke, saj za nas ne 
bodo poskrbele nobene druge 
institucije, ne korporacije in 
ne državne. Preveč so preoku-
pirane same s sabo, preveč se 
klanjajo edinemu bogu, ki ga 
priznavajo – kapitalu. Vsakdo 
lahko prispeva kamenček v 
mozaiku boljše družbe. Vsak-
do lahko naredi nekaj v soli-
darni, medsebojno povezani 
civilnodružbeni sferi. Skupaj 
s prijatelji, sosedi, sodelavci, 
sorodniki, istomišljeniki. 
Vsak lahko pomaga pri 
ohranjanju in širjenju staro-
davnih znanj, npr. o zeliščih, 
pa načinih pridelave in pre-
delave zdrave hrane, kot 
so jo poznali nekoč. Če se 
naučimo peči domači kruh, 
izdelovati zdravju neoporečno 
marmelado ali sirupe, morda 
celo domača zdravila ali koz-
metiko, smo nekaj že na-
redili. Odličen primer je npr. 
Društvo za zaščito semen 
iz Maribora, katerega cilj je 
ohraniti avtohtone rastlinske 
sorte za nas in za zanamce. Pot 
samooskrbe je včasih trnova 
in naporna, to sem tudi sama 
izkusila na lastni koži. Veliko 
je stranpoti, včasih je ogrom-
no truda zaman. A se splača. 
Predvsem zato, da razklenemo 
usodni primež potrošniške 
miselnosti in odvisnosti, da se 
končno začnemo osvobajati.“

MG

Foto: Črtomir Goznik

v materialni sferi v duhovnem in čustvenem smislu ostajamo na nivoju antičnih prednikov ...“ 

izkopljemo grob ...“
človeka vredno, polno življenje, smo se pogovarjali s Ptujčanko zvedavega pogleda 
vidijo prijatelji in mnogi drugi. V ospredju pogovora je bila ajurveda, tradicionalni 
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Foto: Črtomir Goznik

Zvočni rituali blagodejno vplivajo na psihično stanje posameznika. 
Na fotografiji tradicionalni indijski glasbeni instrument shruti box.



Kateri estetski posegi se 
opravljajo na dojkah in ka-
teri med njimi so najpogo-
stejši?

„Dojki sta organa, ki pred-
stavljata pomemben simbol 
ženskosti. V različnih časov-
nih obdobjih so se pojavlja-
li različni pogledi o idealni 
velikosti in obliki dojk. Tudi 
danes obstajajo pomembne 
razlike med različnimi deli 
sveta o tem, kakšna je ideal-
na dojka. Zaradi želje po čim 
bolj idealni obliki in veliko-
sti dojk se lahko na dojkah 
opravijo različni estetski po-
segi: povečanje dojk ali au-
gmentacijska mamaplastika, 
zmanjšanje dojk ali reduktiv-
na mamaplastika, dvigovanje 
dojk ali mastopeksija. Med 
geografskimi področji so lah-
ko zaradi različne kulture in 
različnega pojmovanja ideal-
nega ženskega telesa tudi pre-
cejšnje razlike med razmerji, 
med posameznimi vrstami 
estetskih posegov na dojkah. 
Na splošno pa se opravi bi-
stveno več estetskih povečanj 
dojk kot preostalih dveh vrst 
popravkov dojk.“

Kdaj se izvaja posamezna 
vrsta estetske korekcije dojk?

„Povečanje dojk se največ-
krat opravi pri mladih žen-
skah. Razvoj človeškega te-
lesa se v večji meri konča do 
16. leta starosti. Praviloma 
povečanja dojk ne opravimo 
pred dosegom polnoletnosti. 
Tudi po porodu pride pri 
večini žensk do zmanjšanja 
volumna dojk. Najbolj je 
to izrazito v njihovi zgornji 
polovici. Pri posameznicah, 
ki so imele pred porodom 
majhne ali srednje velike doj-
ke, lahko opravimo korekcijo 
dojk na enak način kot pri 
povečevanju majhnih dojk. 
Kljub temu da so v nekaterih 
zgodovinskih obdobjih po-
menile in pomenijo ponekod 
še danes velike dojke lepoto 
ženskega telesa, pa lahko zla-
sti tiste bolj ekstremne veli-
kosti povzročajo tudi precej 
težav. Velike dojke povzro-
čajo mnogokrat tudi povsem 
objektivne fi zične težave, ki 
se kažejo z bolečinami v doj-
kah, bolečinami v križu in ra-
menih, slabo držo, mravljinci 
v rokah in pogostimi vnetji 
kože v gubi pod dojkama, saj 
so povečane dojke zaradi svo-
je teže istočasno tudi poveše-

ne. Pri starejših se lahko poja-
vijo tudi deformacije v prede-
lu ramen. V teh primerih lah-
ko vsaj del težav odpravimo s 
kirurškim posegom, pri kate-
rem dojki zmanjšamo na pri-
merno velikost. Izguba teže, 
nosečnost in staranje povzro-
čijo, da se masa žleznega tki-
va dojk in maščobnega tkiva 
v predelu dojk zmanjša, koža 
pa postane manj elastična, 
raztegnjena, stanjšana, v njej 
se pojavijo tudi strije. Vse to 
ima za posledico zmanjšanje 
in predvsem povešenje dojk, 
ki so bile pred tem primer-
ne velikosti in v primernem 
položaju. Do povešenja dojk 
pa lahko pride že zelo zgodaj, 
tudi že v času pubertete. Naj-
večkrat je nastanek povešenih 
dojk v mladosti povezan z 
večjimi nihanji telesne teže, 
zlasti pri ženskah, ki imajo 
že primarno tanjšo in manj 
elastično kožo. V primeru, 
ko imamo na razpolago do-
volj tkiva dojk, lahko njuno 
obliko in položaj izboljšamo 
s kirurškim posegom, pri ka-
terem dojki dvignemo.“

Kakšne metode povečanja 
dojk poznamo in katere so v 
Sloveniji najbolj razširjene? 
Kaj pa uporaba hialuronske 
kisline kot metoda nekirur-
škega povečanja dojk?

„V svetu in tudi v Sloveniji 
je še vedno najpogostejše in 
najbolj uveljavljeno poveče-
vanje dojk s prsnimi vsadki. 
Največkrat se uporabljajo 
vsadki iz silikonskega gela in 
silikonske ovojnice. Na trž-

išču so tudi vsadki iz drugih 
materialov, v preteklosti pa so 
zlasti v ZDA bili popularni 
vsadki, napolnjeni s fi ziolo-
ško raztopino. Dojki lahko 
povečamo tudi z vbrizgava-
njem hialuronske kisline, 
vendar ta metoda še ni v ši-
roki uporabi, saj so tudi med 

strokovnjaki mnenja o njeni 
varnosti še precej deljena. V 
zadnjih letih pa v svetu vse 
bolj dobiva veljavo povečeva-
nje dojk s prenosom lastnega 
maščevja. Pri tej metodi od-
vzamemo maščevje podobno 
kot pri liposukciji na delih 
telesa, kjer ga je preveč. Od-

vzeto maščevje nato s poseb-
nimi tehnikami prečistimo in 
pripravimo za prenos v dojko 
in ga z drobnimi sondami 
prenesemo v podkožje in pod 
žlezno tkivo dojke.“

Kaj kot strokovnjak pri-
poročate pri povečanju 
dojk, kolikšno naj bo pove-
čanje za eno ali dve številki, 
kaj pa ekstremi?

„Kolikšno povečanje dojke 
opravimo, je odvisno od želje 
posameznice in predvsem od 
njenega telesa. Pri planiranju 
predvidene velikosti dojke je 
treba upoštevati telesno viši-
no, obliko in velikost prsnega 
koša in velikost obstoječih 
dojk. Pri povečanju dojk se 
trudimo ohraniti, oziroma 
doseči čim bolj naravno obli-
ko dojk, zato praviloma upo-
rabimo vsadka, ki sta po širi-
ni in višini nekoliko manjša 
od obstoječe dojke. Z upora-
bo večjih vsadkov lahko sicer 
dosežemo večjo velikost dojk, 
a se istočasno oddaljujemo 
od njihove naravne oblike. 
Seveda je pojem naravne 
oblike precej širok, vendar 
v zahodnem okolju velja, da 
je naravno oblikovana tista 

dojka, ki se v zgornjem delu 
postopno dviguje nad prsni 
koš in ima v spodnji polovici 
približno dve tretjini celotne 
velikosti oziroma volumna. 
Bradavici in kolobarja sta nad 
spodnjo gubo dojke. Večina 
žensk si običajno želi povečati 
dojki skladno s svojo telesno 
višino in obliko postave. V 
teh primerih praviloma pove-
čamo dojki največ za eno do 
dve stopnji velikosti.“

Kakšna je nega dojk po 
estetski operaciji dojk?

„Po operacijah dojk pripo-
ročamo nekaj dni počitka in 
omejitev fi zičnih aktivnosti 
le na tiste za osebne potre-
be. Preko operativnih ran se 
lahko začne prhati ali umi-
vati z mlačno vodo čez 2–3 
dni. Takrat se lahko previdno 
začnejo stopnjevati fi zične 
aktivnosti. Neposredno po 
zaključeni operaciji ali nasle-
dnji dan namestimo kompre-
sijski modrček, ki pomaga v 
prvem obdobju ohraniti po-
ložaj vsadkov, istočasno pa 
zmanjšuje možnost krvavitev 
in nabiranje tekočine v globi-
ni. Kasneje pomaga pri do-
končnem oblikovanju dojk. 
Priporočamo, da se uporablja 
vsaj 5–6 tednov. Operativ-
ne rane zacelijo običajno v 
štirinajstih dneh in takrat se 
lahko fi zične aktivnosti po-
stopno vzpostavijo v polnem 
obsegu. Operativne brazgo-
tine se na mestih kirurških 
rezov začnejo razvijati po za-
celitvi ran. Njihovo preobli-
kovanje do dokončne oblike 
traja tudi do enega leta.

Kako pa sicer lahko sami 
skrbimo za lepoto prsi, 
mimo kirurških posegov?

„Obliko in velikost prsi 
podari vsaki posameznici 
narava oz. je določena v nje-
nem genskem zapisu. Kako 
dolgo bosta dojki kljubovali 
starostnim spremembam, 
ki so neizogiben del našega 
življenja, pa je tako kot na 
splošno za naše zdravje od-
visno v veliki meri od načina 
našega življenja. Zdrav način 
življenja na vseh področjih je 
najpomembnejša garancija, 
da bosta dojki dolgo ostali 
lepi. Predvsem pogosta in 
velika nihanja telesne teže 
lahko že v zelo kratkem času 
povzročijo povešenje dojk. V 
času nosečnosti je pomemb-
na nega kože dojk. Na raz-
polago so številna mazila, ki 
ohranjajo elastičnost kože. 
Dovolj elastična koža se bo 
po prenehanju dojenja, ko se 
dojki zmanjšata, pokrčila in 
preprečila njuno povešenje. 
Tudi redna uporaba primer-
nega modrčka, zlasti če sta 
dojki nekoliko večji, prepre-
čuje prehitro povešenje.“ 

Spraševala: MG

Estetski posegi na dojkah

Dojki – pomemben simbol ženstvenosti
Današnji pogovor s prim. Erikom Vrabičem, dr. med., spec. plastične, rekonstrukcijske, estetske in splošne kirurgi-
je, predstojnikom oddelka za plastično in rekonstruktivno kirurgijo v UKC Maribor, je namenjen estetskim posegom 
na dojkah. Tudi v Sloveniji je še vedno najpogsteje in najbolj uveljavljeno povečevanje dojk s prsnimi vsadki.
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Foto: Črtomir Goznik

Prim. Erik Vrabič

Na vseh teh lepotnih izborih, vsaj v Sloveniji, so se vedno otepali lepotic z oprs-
jem. Zanimivo, kakor hitro pa so se te okitile z lepotnimi naslovi, so nekoč majhne 
prsi čez noč postale velike. Seveda so lepotne operacije zanikale, do višje številke 
nedrčka naj bi prišle po naravni metodi ...!? Komentar?

„Na splošno verjetno velja, da je za manekenke in posledično verjetno tudi za udele-
ženke lepotnih tekmovanj bolje, če imajo kakšen kilogram pod kot pa nad idealno telesno 
težo. Seveda je temu v večini primerna tudi velikost dojk. Razen pridobivanja telesne teže 
in seveda nosečnosti danes ne poznamo druge naravne metode, s katero bi lahko dojki 
bistveno in trajno povečali. Pred leti so razvili vakuumsko komoro, s katero so želeli doseči 
povečanje dojk. Z večdnevnim nameščanjem sistema sicer lahko volumen dojke bistveno 
povečamo, vendar je učinek kratkotrajen. Po prenehanju uporabe se velikost dojke vrne 
na prvotno že po nekaj urah ali dneh. Je pa sistem kljub temu uporaben kot pomoč, kadar 
se odločimo za povečanje dojk ali njihovo rekonstrukcijo po odstranitvi dela ali celotne 
dojke zaradi raka s prenosom lastnega maščevja.“

Foto: arhiv

Fotografija je simbolična
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Svojo poklicno pot sem 
tako začela na recepciji kam-
pa, kjer sem delala v času 
poletne sezone, po njej pa na 
recepciji sedanjega notranje-
ga Termalnega parka, ki je 
takrat pokrivala tudi prijavo 
in odjavo gostov v bungalo-
vih. Po dveh letih sem rodila 
hčerko Glorio in se po kon-
čanem porodniškem dopu-
stu vrnila v službo na mesto 
vodje recepcije. To delo sem 
opravljala kar deset let, leta 
2002 sem napredovala v 
vodjo prodaje. Po odprtju 
grand hotela Primus leta 
2007 se je celotna prodajna 
ekipa preselila v hotel, kjer 
sem ob nalogah vodje proda-
je opravljala tudi dela vodje 
hotela.

Po reorganizaciji sem leta 
2009 prevzela funkcijo in 
naloge direktorice grand ho-
tela Primus in vodje velnesa, 
tri leta kasneje pa tudi vo-
denje celotnega hotelirstva, 
kamor spadajo tudi bunga-
lovi, kamp in apartmajsko 
naselje. Aprila letos sem 
prevzela vodenje destinacije 
Terme Ptuj. Moje zasebno 
življenje je tesno povezano s 
Halozami, kjer živim z dru-
žino. Rada imam naravo, čist 
in svež zrak ter lastni vrt za 
vzgojo zdrave zelenjave,“ je 
svojo življenjsko in poklicno 
pot predstavila nova izvršna 
direktorica Tem Ptuj Milena 
Mojzeš. 

Kaj je odločilo, da ste iz-
brali delo v turizmu in kje 
ste ga začeli?

„Po osnovni šoli, ki sem jo 
končala v sosednji Hrvaški, 
je bila težka odločitev, kam 
naprej. Imela sem veliko že-
lja in interesov, učiteljica, ste-
vardesa, novinarka … Moja 
starejša sestra mi je svetovala 
turizem, ki je bila takrat iz-
jemno rastoča panoga in ni 
mi žal, da sem jo poslušala. 
V turizmu sem se našla, kot 
radi rečemo. Po končani višji 
stopnji turizma sem izobra-
ževanje nadaljevala na Eko-
nomski fakulteti, smer Med-
narodno poslovanje in pred 
dvema letoma končala ma-
gisterij iz ekonomije, smer 
Človeški viri – management, 
organizacija dela. Pridoblje-
no formalno znanje prena-
šam v vsakodnevno prakso. 
Nova znanja pridobivam 

tudi na številnih strokovnih 
usposabljanjih, med drugim 
sem končala usposabljanje za 
velneško svetovalko.“ 

Pred imenovanjem za 
izvršno direktorico Term 
Ptuj ste bili direktorica 
najboljšega ptujskega ho-
tela. Za kaj ste si na tem 
položaju najbolj prizade-
vali? Grand hotel Primus 
se je, odkar je bil odprt v 
letu 2007, uspešno pozici-
oniral tako v Sloveniji kot 
v tujini. V čem so prednosti 
njegove ponudbe?

„Vsi začetki so težki, naj-
težje je najti pravo ekipo so-
delavcev. Prvo leto delovanja 
hotela smo tako intenzivno 
delali na kadrih, na usposa-
bljanjih, treningih in učenju 
sodelavcev. Večina so bili na 
novo zaposleni, razen ključ-
nih kadrov, ki so usposabljali 
novo zaposlene. Vzporedno 
smo aktivno delali na rimski 
zgodbi, razvoju produktov, 
kakovosti storitev in uspe-
šnem poslovanju hotela. 
Intenzivno smo delali tudi 
v prodaji in marketingu. 
Terme Ptuj so bile do tedaj 
prepoznavne predvsem na 
regionalnem nivoju, z izgra-
dnjo novega hotela, ki je za-
polnil vrzel po kakovostnih 
namestitvenih kapacitetah 
v Podravju, smo veliko po-
zornosti in energije vlagali 
v dvig prepoznavnosti preko 
meja. Prednosti naše ponud-
be vidimo predvsem v stori-
tvah, ki jih nudimo. Hotel je 
zelo lep, atraktiven, ponaša 
še z razkošno urejenim vel-
nes centrom. Osnovno goni-
lo našega razvoja je termalna 
voda, ki ugodno vpliva na 
počutje in zdravljenje bole-
zni in poškodb hrbtenice, 
izvensklepni revmatizem ter 
stanja po poškodbah in ope-
racijah na lokomotornem 
(gibalnem) sistemu. Njene 
dobrobiti lahko gostje izku-
sijo tako v bazenih kot tudi 
v termalnih kopelih v me-
dico-velnes centru Valens 
Augusta. Velika prednost 
naših term je v umeščeno-
sti, smo v neposredni bližina 
najstarejšega mesta z bogato 
kulturno dediščino, zakla-
dnico tisočletij s številnimi 
kulturno-zgodovinskimi 
spomeniki in arheološkimi 
zakladi. Ta posebnost se na-

vezuje še na eno pomembno 
prednost, pri oblikovanju 
produktov se naslanjamo na 
dediščino okolja, kjer delu-
jemo. Hedonizem, kot so ga 
poznali že stari Rimljani, se 
dotakne naših gostov na vsa-
kem koraku. Izkusijo ga lah-
ko v kulinariki, na rimskih 
večerjah, na animaciji, ki je 
rimsko obarvana. Tudi skozi 
ponudbo sprostitve se pre-
pletajo starodavna vedenja, 
kako razvajati telo in duha.“ 

Kaj bodo sedaj vaše na-
loge kot izvršne direktorice 
Term Ptuj? V kakšni smeri 
se bodo razvijale Terme 
Ptuj kot sestavni del druž-
be Sava Turizem, d. d.? 

„Terme Ptuj so sestavni 
del največjega turistične-
ga podjetja Sava Turizem. 
Učinkovito izkoriščamo 
sinergijske učinke poeno-
tene družbe na vseh ravneh 
delovanja, obenem pa ima 
vsaka destinacija svoj lasten 
karakter in razvija specifi čno 
ponudbo. Za slednje smo 
zadolženi sodelavci na vseh 
šestih turističnih destina-
cijah. Osredotočamo se na 
svojo osnovno dejavnost, to 
je ustvarjanje zadovoljnih 
gostov, stalen dvig kakovosti 
storitev, razvoj atraktivnih 
produktov in spremljanje 

trendov ter generiranje idej 
za inovativne preboje v glo-
balnem smislu.

V Termah Ptuj sledimo za-
stavljeni strategiji in poslan-
stvu aktivne destinacije s sta-
ro rimsko tradicijo in lokal-
nimi posebnostmi. Grand 
hotel Primus želimo pribli-
žati vsem, ki iščejo zatočišče 
pred drvenjem sodobnega 
časa. Oblikujemo celovite 
programe sprostitve in razva-
janja, regeneracije in počitka 
ob številnih aktivnostih, ki 
sproščajo telo in duha. Go-
ste naučimo, kako nadalje-
vati tudi doma, da se bodo 
počutili fi t za izzive vsakda-
na. Zdrav življenjski slog je 
tudi zdravo prehranjevanje. 
Svoje goste učimo, kako si 
sestaviti zdrav krožnik. S pri-
znano nutricionistko Mojco 
Cepuš smo oblikovali Be fi t 
linijo. V velnesu goste nau-
čimo, kako skrbeti zase, tako 
na področju nege telesa in 
duha. Oblikovali smo nove 
produkte naravnega pomla-
jevanja in oblikovanja telesa, 
ki se po strokovni plati uvr-
ščajo med najučinkovitejše 
medico-tretmaje. Sledimo 
tudi trendom na področju 
celostne obravnave, ki se vse 
bolj nagibajo k selfnessu in 
mindnessu.“

Kako so Terme Ptuj po-
vezane z drugimi ponu-
dniki turizma na Ptujskem 
in kaj bo treba na tem po-
dročju še narediti? Kaj pri 
tem pričakujete od samega 
mesta? 

„Trenutno imamo sklenje-
ne pogodbe z vsemi ponu-
dniki prenočišč, zanje smo 
pripravili ugodne ponudbe 
za kopanje. Sodelujemo s 
Ptujskimi vedutami, ki imajo 
v našem hotelu svoje prosto-
re, z ZRS Bistra, MO Ptuj, 
ptujsko vinsko kletjo, skupaj 
smo oblikovali edinstven 
program Wine & Wellness. 
Sodelujemo z muzejem in 
številnimi lokalnimi podje-
tji. Verjamemo, da je veliko 
priložnosti za sodelovanja 
tudi na drugih področjih, za 
kar si bomo prizadevali tudi 
v prihodnje.“ 

Kakšni so načrti Term 
Ptuj v letu 2015? Kako bo-
ste razvajali turiste, kako 
domačine? 

„V letošnjem letu veliko 
pozornost namenjamo pri-
čakovanjem in željam go-
stov, dvigu kakovosti storitev 
in stalnem optimiziranju 
procesov. Pred nami je zelo 
pomembna poletna sezo-
na, najprej upamo, da nam 
bo letošnje vreme bolj na-

Milena Mojzeš, nova izvršna direktorica Term Ptuj

„V turizmu sem se našla ...“
„Končala sem Srednjo šolo za gostinstvo in turizem Maribor, smer Turistični tehnik. Takoj junija leta 1989 sem začela pripravništvo v ta-
kratnih Ptujskih toplicah ter se vpisala na redni študij EPF Maribor, smer Turizem. Po redni zaposlitvi sem nadaljevala izredni študij ob 
pomoči t.  i. Titove štipendije. 

Foto: Črtomir Goznik

Milena Mojzeš, mag. ekon. in poslovnih ved

klonjeno kot lani, goste pa 
bomo presenečali z bogatim 
animacijskim programom, 
številnimi aktivnostmi in 
dodatnimi atrakcijami v vo-
dnem parku (jumbo pillow, 
zorb žoge, poligon …). Pri 
dvigu prepoznavnosti sode-
lovanje nadaljujemo z aktu-
alnim svetovnim boksarskim 
prvakom Dejanom Zavcem. 
V želji, da nas obiščejo ko-
palci iz naše sredine, nada-
ljujemo tudi z ugodnejšimi 
ponudbami za kopanje za 
bralce Štajerskega tednika – 
ob torkih vas pričakuje ku-
pon za 50-odstotni popust v 
Termalnem parku, sreda bo 
namenjena upokojencem, 
ob petkih pa bo družinski 
dan, kjer se ob plačilu dveh 
odraslih vstopnic, do trije 
otroci kopajo brezplačno. 
Sezono odpiramo v soboto, 
25. aprila. Upamo, da bo 
trajala čim dlje, vsaj do sre-
dine septembra.

V hotelu bomo gostili 
številne vrhunske športni-
ke, obiskujejo nas družine 
in pari. V kampu pa že dve 
sezoni zapored uspešno pro-
dajamo glamping programe 
v Vinski vasi, s ponudbo vel-
nesa in razvajanja v hotelskih 
bazenih in savnah.“ 

Ste tudi svetovalka za 
velnes, za kar ste pridobili 
tudi certifi kat. Se boste še 
naprej ukvarjali z njim in 
kako pomemben je pri pre-
magovanju vsakodnevnega 
stresa, za povrnitev energi-
je in za zdravo življenje? 

„Velnes je postal moj na-
čin življenja in je osrednji 
produkt naše destinacije. 
Oblikujemo in razvijamo 
produkte, storitve in tret-
maje za učinkovito prema-
govanje tegob vsakdanjika, 
za hitro regeneracijo telesa 
in duha. Gostom želimo 
pomagati, da najdejo sebi 
najboljši način sprostitve, ki 
ga lahko vključujejo v vsak-
danje življenje. Sprostitev je 
pomembna za ohranjanje in 
krepitev zdravja in zdravni-
ki priporočajo, da nekajkrat 
letno zapustimo domače 
okolje, se sprostimo in na-
beremo nove energije. To-
plice oziroma terme so več 
kot odlična izbira, kjer lahko 
svoje baterije dodobra na-
polnimo.“

MG
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V ekipi pod vodstvom glavnega 
kuharja Marjana Skoka smo se vsi 
trudili za kar največjo avtentičnost 
receptov. Vse tiste, ki ob receptih 
pogrešajo tudi temperature, mora-
mo najprej spomniti, da so nekoč 
kuhali na ognju, danes vsi kuhamo 
na modernih štedilnikih. Vsak zase 
najbolj pozna svoj štedilnik, zato 
mu tudi ne bo težko izbrati prave 
temperature. Pri teh starih receptih 
manjkajo tudi podatki o količinah, 
ki jih nekatere kuharice in tudi ku-
harji prav tako pogrešajo.

Pri šarklju pa je tako, da se mora-
mo sami odločiti, kateri kvas bomo 
uporabili, mi smo uporabili suhega 
in ga samo zdrobili v testo, tudi dru-
ge sestavine kot rozine in sladkor so 
bile skromne glede na recept; tudi 
te lahko povečamo. Pekli smo ga na 
220 stopinjah Celzija, priporočen 
čas peke v električnih štedilnikih je 
okrog 45 minut. Preizkušeno, bolje 
ga je peči 35 minut, ker smo ga sko-
raj zažgali. Tudi vzhaja zelo počasi. 
Je pa zelo okusen ne glede na manj 
rozin in sladkorja. Tokrat smo pri-
pravili: kruhovo juho, polnjenega 
piščanca, zeljno solato in šarkelj.

Kruhova juha
Kruh nareži na rezine in jih ru-

menorjavo popeči na ognju. Mrzle 
razlomi na koščke, jih v vodi mehko 
skuhaj, stisni skozi cedilo, dolij vino, 
dodaj dosti zdrobljenega cimeta, 
sladkorja, limoninih lupin in malih 
rozin. Kruha mora biti toliko, da bo 
juha gladka.

Polnjeni piščanec
Piščanca najprej dobro očisti in 

nasoli. Vzemi telečje meso in ga se-
sekljaj na majhne koščke, dodaj eno 
jajce. K temu dodaj žemljo, ki si jo 
namočil v mleku ali mesni juhi. Do-
daj še maslo in začimbe ter narezane 
mandlje in vse skupaj dobro preme-
šaj. Z maso napolni piščanca in ga 
daj peči. Nato vzemi mesno juho, 
ji dodaj malo kisa, zabeli z maslom 
ter vse dobro začini, dodaj naribano 
žemljo. V to juho lahko položiš pi-
ščanca, ga v njej postrežeš ali pa tudi 
ne. Z ostankom popečenega kruha 
pri kruhovi juhi pa je ta „juha“ lahko 
v trenutku tudi zelo okusna priloga 
kot je tudi že samo polnilo piščanca. 

Zeljna solata 
Uporabiš 25 dag rdečega zelja, 5 

dag sesekljanih mandljev, 10 dag 
grozdja, 10 dag fi g, 20 oliv, 5 dag 
kislih kumaric, 16 kaper, eno četr-
tino pomaranče, limonin sok, kis, 
olje, sol in sladkor. Drobno nare-
zano zelje potreseš z mandlji, groz-
dnimi jagodami, ki si jim odstranil 
pečke, rezinami svežih ali posušenih 
fi g, oliv, na kolobarje narezanimi 
kumaricami in rezinami pomaranč. 
Vse preliješ s prelivom, narejenim 
iz kisa, limoninega soka, olja, malo 
sladkorja in soli. 

Šarkelj
Vzameš 14 dag masla, ga penasto 

umešaš, posamično dodaš osem jajč-
nih rumenjakov, eno žlico kvasa, ki 
ga razmešaš, 14 dag moke, malo ro-
zin, posoliš in dodaš malo sladkorja. 
Ugneteš testo, ki ga nato položiš v 
model, ki si ga namazal z maslom in 
potresel z žemeljnimi drobtinami. 
Pusti, da počasi vzhaja, nato speci.

Zapisala: MG

Recepti � Jedi iz starih kuharskih knjig 

Stara jedila za sodobni čas 
Po starih receptih smo tokrat kuhali sredi tedna. Sproti, kot so bile jedi pripravljene, so bile tudi preizkušene, 
ob izbranih pokuševalcih so jih poizkusili tudi nekateri stalni gostje Gastroja. Jedi, četudi pripravljene drugače 
kot danes, so jim zelo teknile. 

Foto: Črtomir Goznik

Pokuševalci: Zvezdana Ovčar, Marica Svenšek, Amalija in Anamarija Skok ter Sandra Skok 
Foto: Črtomir Goznik

Šarkelj (Gratzerisches Kochbuch, 1811)

Foto: Črtomir Goznik

Zeljna solata (Kuhar, Mlinarič, Samostanska kuhinja, 2000)
Foto: Črtomir Goznik

Priloga – polnilo piščanca 

Foto: Črtomir Goznik

Polnjeni piščanec (Navodila za pripravo zdravil in jedil, 1683)
Foto: Črtomir Goznik

Kruhova juha (Amveisungzi kochen, 1786)



Čudovit je bil pogled na 

regatno polje, v katerem je 

letos na 14. Ptujčanki (op.p. 

letos je bilo prehodno uva-

janje na novo ime, saj se bo 

od naslednjega leta naprej 

tekmovanje imenovalo Po-

etovio Cup) v treh razredih 

alfa, bravo in charlie skupno 

tekmovalo sedemindvajset 

posadk. Organizatorji Yacht 

club Biograd, Euronautic 

Yacht club, Brodarsko dru-

štvo Ranca Ptuj in Jadralno 

športno društvo Felnar Ptuj 

so med 16. in 19. aprilom 

ponovno pripravili enkraten 

športno – zabaven dogodek, 

ki je združil približno dvesto 
ljubiteljev jadranja. Med nji-
mi je bilo na regati približno 
dvajset novincev, vsi ostali 
pa so bili stari jadralni prija-
telji. Ti so se prvi dan zbrali 
na izhodiščni točki v marini 
v Biogradu na morju in so po 
prevzemu jadrnic, krajšem 
sestanku in žrebanju številk 
počasi krenili na pot letošnje 
jadralske dogodivščine. Or-
ganizatorji so zaradi vremen-
skih napovedi spremenili 
smer regate v Žminjak – Rav-
ni Žakan – Žut, saj ena od lo-

kacij ni imela dovolj zaprtih 
nadkritih prostorov za vse, 
pa tudi za samo regato je gle-
de na smeri vetrov bilo to bolj 
ugodno. Letos so prvič udele-
ženci vse tri noči prebili na 
otokih, kar je dalo letošnji 
ruti dodaten čar. Sama regata 
je prinesla prvi dan dva navi-
gacijska plova. Smer jadranja 
je potekala od Biograda na 
morju do otoka Žminjaka. 
Prvi plov je bil dolg približno 
dvanajst navtičnih milj in je 
potekal v idealnih vetrovnih 
razmerah, saj je pihal jugo 

z močjo od 12 do 15 vozlov. 
Podoben veter je pihal tudi v 
drugem plovu, ki je bil dolg 
osem navtičnih milj. Drugi 
dan je bil iz jadralnega vidika 
še bolj pester, saj so organi-
zatorji najprej izvedli palico 
ali sprint varianto v okolici 
otoka Murterja. Začetek tega 
približno devet navtičnim 
milj dolgega plova je minil v 
rahlem vetru, kai ga je zelo 
hitro presekal močan jugo, 
ki je pihal z močjo med 20 in 
25 vozli. V takšnih pogojih so 
vse posadke morali zelo pazi-

ti na varnost in so pokazale 
svoje jadralno znanje. Tega so 
pokazale tudi v četrtem plo-
vu, kateri je potekal od Žmi-
njaka do Ravnega Žakana v 
dolžini sedemnajstih navtič-
nim milj. Zadnji dan je bil na 
sporedu le en plov in sicer se 
je jadralo znotraj Kornatov. 
Ekipe so v pestrih vetrovnih 
razmerah opravile razdaljo 
dolgo približno dvajset nav-
tičnih milj. Po petih plovih 
je mednarodni sodnik Alen 
Kustič v skladu z regatnimi 
pravili ISAF-a 2013-2016 izra-
čunal tudi skupni vrstni red 
na 14. Ptujčanki. Generalno 
gledano je tretje mesto osvo-
jila posadka Pozitivne sirene, 
drugo mesto Top avtomobili 
in prvo mesto Savinjska grla. 
Po posameznih razredih pa 
so bili zmagovalci v afli Top 
avtomobili s skiperjem Smi-
ljanom Simerlom, v bravu 
Savinjska grla s skiperjem 
Boštjanom Podlesnikom in v 
charliju Turčan s skiperjem 

Petrom Ladičem. Ne glede na 
rezultate so bili zmagovalci 
14. Ptujčanke oziroma Poe-
tovio cupa vsi udeleženci, ki 
so zelo uživali na morju v ja-
dranju in na kopnem v spre-
mljevalnem programu. V tem 
delu je bilo organizirano tudi 
strokovno predavanje, na ka-
terem sta Dušan Ušeničnik 
in mednarodni sodnik Alen 
Kustič predavala na temo 
Taktika na startu. Pred, med 
in predvsem po plovih pa so 
udeleženci tudi tokrat lahko 
uživali ob odlični hrani in 
pijači, prijetnem druženju, 
medtem ko je za nepozaben 
glasbeno-zabaven program 
poskrbel trio Smile. Tradici-
onalna Ptujčanka / Poetovia 
Cup je v vseh pogledih odlič-
no uspela in je na prehodni 
pokal zapisala tudi novo ime 
zmagovalne posadke, katera 
je bila ekipa Savinjska grla.

David Breznik

Najboljše nogome-
tašice so na OŠ De-
strnik-Trnovska vas

V torek, 21. 4., je v telova-
dnici OŠ Destrnik potekal 
turnir v malem nogometu za 
učenke letnika 2002 in mlaj-
še. Nastopilo je pet ekip, ki 
so igrale po sistemu vsaka z 
vsako. V izenačenih srečanjih 
sta največ točk osvojili ekipi 
OŠ Destrnik-Trnovska vas in 

OŠ Markovci, zaradi zmage v 
medsebojnem obračunu pa 
je 1. mesto pripadlo prvi. 

Rezultati: 
Breg – Destrnik-Trnovska 

vas 0:2, Ljudski vrt – Cirku-
lane-Zavrč 0:0, Destrnik-Tr-
novska vas – Ljudski vrt 3:1, 
Markovci – Breg 2:0, Ljudski 
vrt – Markovci 1:2, Cirkula-
ne-Zavrč – Destrnik-Trnovska 
vas  1:0, Markovci – Cirkula-
ne-Zavrč 2:0, Breg – Ljudski 

vrt 0:1, Cirkulane-Zavrč – 
Breg 0:0, Destrnik-Trnovska 
vas – Markovci 2:0.

Vrstni red:
1. OŠ Destrnik-Trnovska 

vas 9 točk
2. OŠ Markovci 9 točk
3. OŠ Cirkulane-Zavrč 5 

točk
4. OŠ Ljudski vrt 4 točke
5. OŠ Breg 1 točka

JM

OŠ Videm-Leskovec 
premočna za 
tekmece

Konec marca in v začetku 
aprila sta potekala kvalifika-
cijska turnirja medobčinske-
ga tekmovanja v odbojki za 
učence letnika 2002 in mlaj-
še. Na turnirjih na Destrniku 
(Destrnik-Trnovska vas, Ki-
dričevo, Cirkovce, Hajdina) 
in Markovcih (Markovci, Vi-
dem-Leskovec, Breg, Ljudski 
vrt) je skupno sodelovalo 
osem ekip, po dve najboljši iz 
vsake skupine sta se uvrstili 
na zaključni turnir. Ta je v po-

nedeljek, 13. aprila, potekal 
na Destrniku, največ uspeha 
pa je imela ekipa OŠ Videm-
Leskovec. V boju za 2. mesto 
je ekipa OŠ Markovci tesno, z 
2:1, ugnala domačo ekipo OŠ 
Destrnik-Trnovska vas. Prvo-
uvrščeni ekipi sta si priigrali 
sodelovanje na področnem 
tekmovanju.

Rezultati finalnega tur-
nirja:

Kidričevo – Destrnik-Trno-
vska vas 1:2, Destrnik-Trno-
vska vas – Videm-Leskovec 
0:2, Markovci – Destrnik-Tr-
novska vas 2:1, Markovci – Vi-
dem-Leskovec 0:2, Kidričevo 
– Markovci 1:2, Videm-Lesko-
vec – Kidričevo 2:0.

Vrstni red:
1. OŠ Videm-Leskovec (6 

točk)
2. OŠ Markovci (4 točke)
3. OŠ Destrnik-Trnovska 

vas (2 točki)
4. OŠ Kidričevo (0 točk)
5. OŠ Cirkovce
6. OŠ Ljudski vrt
7. OŠ Hajdina
8. OŠ Breg
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Konjeniški šport � Dirke v Ljubljani
Šest zmag KK Ljutomer

Na drugem tekmovalnem dnevu letošnje kasaške sezo-
ne so na hipodromu Stožice v Ljubljani zelo dobre rezul-
tate dosegli vozniki KK Ljutomer, saj so od osmih dirk 
(na 1600 metrov dolgi stezi), zmagali kar v šestih. Dve 
zmagi sta pripadli  Mitji Slaviču, ki je slavil s Sangerjem 
MS (kilometrski čas 1:16,3) in Romi MMS (1:14,4). Jože 
Sagaj mlajši je zmagal z Luther Kingom  (1:18,6), Peter 
Zadel mlajši z Dream Catcherjem (1:16,9), Darko Sodec s 
Florkom (1:16,0), Damjan Vajs pa z Eli (1:20,9).  

NŠ

Rezultati:
Razred Alfa:

1. Top avtomobili
2. Pozitivne sirene 
3. JKO – LPFK

Razred Bravo:
1. Savinjska grla
2. Kapljica
3. Morski ježki

Razred Charlie:
1. Turčan
2. Hiša daril
3. Mišice

Skupni vrstni red na 14. 
Ptujčanki / Poetovio Cup:
1. Savinjska grla
2. Top avtomobili
3. Pozitivne sirene

Učenke OŠ Destrnik-Trnovska vas

Jadranje � 14. Ptujčanka / Poetovio Cup

Med 27. posadkami zmagala Savinjska grla

Šolski šport � Nogomet dekleta in odbojka fantje

Vrh še naprej zelo 
strnjen

Obračuni 9. kroga so bili za-
nimivi in zelo pestri. Vodilne 
ekipe so slavile, še najtežje je 
v derbiju kroga zmago vknjižila 
ekipa VGP Drava. Merili so se z 
ekipo MO Ptuj, ki je pretila, na 
koncu pa odnesla tri točke. Tri 
ekipe so dosegle tudi odlične 
ekipne rezultate, SAR Avtoma-
tizacija je znova presegla mejo 
3000 podrtih kegljev. V novem 
»kidričevskem« dvoboju sta bili 
ekipi Boxmark teama in Resta-
vracije Pan zelo miroljubni in 
sta si pravično razdelili točke. 
Zelo dobro je tokrat odigrala 
ekipa Radio-Tednik, ki je v der-
biju začelja vknjižila prepričljivo 
zmago. Med posamezniki sta 
dva igralca presegla mejo 800 
podrtih kegljev, za deseterico 
pa je bilo potrebno doseči re-
zultat 719. 

Rezultati 9. kroga: Bowling 
center Ptuj – SAR Avtomatizaci-
ja 2:6, Tames – Saška bar 2:6, 
Boxmark Team – Restavracija 
PAN 4:4, Casino Poetovio – Go-

stišče Iršič 4:4, Radio-Tednik 
Ptuj – Saubermacher Slovenija 
8:0, Mestna občina Ptuj – VGP 
Drava 3:5, SKEI Ptuj – Elektro 
Maribor 6:2. Prosta je bila eki-
pa Talum.
1. SAR AVTOMATIZACIJA 8 3047 51
2. VGP DRAVA 8 2882 50
3. SAŠKA BAR 8 2885 48
4. MESTNA OBČINA PTUJ 9 2704 47
5. GOSTIŠČE IRŠIČ 8 2636 43
6. SKEI PTUJ 8 2667 36
7. TALUM 8  - 36
8. TAMES 8 2695 29
9. BOWLING CENTER PTUJ 7 2702 29
10. RESTAVRACIJA PAN 9 2218 28
11. CASINO POETOVIO  9 2528 24
12. RADIO-TEDNIK PTUJ 8 2695 23
13. ELEKTRO MARIBOR 7 2491 22
14. BOXMARK TEAM 8 2135 14
15. SAUBERMACHER SLO 9 2145 8

Najboljši posamezniki v 
skupnem seštevku: 1. Črtomir 
Goznik (Radio-Tednik Ptuj) pov-
prečje 197,1, 2. Bojan Klarič 
(SAR Avtomatizacija) 185,2, 
3. Igor Gaber (Mestna občina 
Ptuj) 184,8, 4. Gregor Miložič 
(Saška bar) 184,6, 5. Damjan 
Kaučevič (Bowling center Ptuj) 
183,7, 6. Blaž Ivanuša (VGP 
Drava) 182,8, 7. Branko Kelenc 
(VGP Drava) 182,1, 8. Aleksan-
der Vidovič (Elektro Maribor) 
182,1, 9. Jani Kramar (SAR Av-
tomatizacija) 181,1, 10. Milan 
Berghaus (SAR Avtomatizacija) 
180,5.

Razpored 10. kroga (pone-
deljek, 4. 5.): ob 17.30: Talum 
– Tames, SAR Avtomatizacija 
– SKEI Ptuj, Elektro Maribor 
– Gostišče Iršič; ob 20.15: Bo-
wling center Ptuj – Saška bar, 
Mestna občina Ptuj – Boxmark 
Team, Radio-Tednik Ptuj – Casi-
no Poetovio, VGP Drava – Sau-
bermacher Slovenija. Prosta je 
ekipa Restavracija PAN.
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Najboljši posamezniki 
9. kroga: 1. Črtomir Go-
znik (Radio-Tednik Ptuj) 
845, 2. Milan Berghaus 
(SAR Avtomatizacija) 814, 
3. Matic Dokl (Saška bar) 
796, 4. Gregor Miložič 
(Saška bar) 784, 5. Aleš 
Korošec (MO Ptuj) 782, 6. 
Blaž Ivanuša (VGP Drava) 
780, 7. Damjan Kaučevič 
(Bowling center Ptuj) 763, 
8. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 742, 9. Jože Vau-
potič (VGP Drava) 724, 10. 
Darko Bezenšek (SAR Av-
tomatizacija) 719.

Bovling � Podjetniška liga

Foto: arhiv Ptujčanke

Zmagovalna ekipa Savinjska grla in organizatorji regate.

Foto: arhiv Ptujčanke

Utrip z jadralne regate 14. Ptujčanke

Učenke OŠ Markovci



Na igriščih TK Olimpija v 
Ljubljani je potekal A-finalni 
turnir deklic do 12. leta staro-
sti. Na njem je nastopila tudi 
peterica deklet iz TK Terme 
Ptuj. Alana Ledinek in Ana 
Taja Tabor sta obstali v kvali-
fikacijah, Nika Strašek, Taja 
Lončarič in Nina Pliber-
šek pa so bile v glavni turnir 
neposredno uvrščene kot 1., 
3. in 4. nosilka. 

Vse tri so uspešno presko-
čile prvi dve stopnički in se 
uvrstile v četrtfinale. Tam je 
veliko presenečenje pripra-
vila Celjanka Snježana Stjepa-
novič, ki je ugnala 1. nosilko 
Niko Strašek. Taja Lončarič in 

Nina Pliberšek sta se zaneslji-
vo uvrstili v polfinale, kjer je 
Nina ugnala Stjepanovičevo 
in se uvrstila v finale. Drugi 
polfinale je bil zelo izenačen, 
Taja pa je proti odlični Maji 
Zucchiati potegnila krajšo. 
Goričanka je bila uspešnejša 
tudi v finalu, kjer je ugnala še 
drugo Ptujčanko Nino Pliber-
šek. 

Praktično na vseh turnirjih 
letošnje sezone se za končne 
naslove borijo izključno tri 
mlade članice TK Terme Ptuj 
in Maja Zucchiati, kar daje 
ptujskemu klubu pri delu z 
mladimi posebno veljavo.

JM

Drava presene-
tila favorizirani 
Aluminij
Drava Ptuj – Aluminij 1:0 
(0:0)

Strelec: 1:0 Tisaj (75.) 
Drava Ptuj: Musič, Šoštarič, 

Zamuda Horvat (od 46. Tisaj), 
Kirbiš (od 46. Čeh N.), Krajnc 
De., Krajnc Da., Lah, Rešek 
(od 46. Horvat), Antolič (od 55. 
Šalamun), Hutinski (od 46. To-
mažič Šeruga), Lavrinc; trener: 
Franc Fridl.

Aluminij: Lipovac, Leuštek 
(od 55. Lonzarič), Zdovc, Čeh 
(od 76. Medved), Cesar (od 70. 
Gerečnik), Pečovnik, Kozar, 
Petek (od 55. Ploj), Kurež, Vr-
banec (od 60. Petrovič), Nunić; 
trener: Damijan Romih.

V polfinalnem obračunu 
pokala medobčinske zveze 
Ptuj med Dravo in Alumini-
jem so bili na Mestnem sta-
dionu na Ptuju v vlogi abso-
lutnega favorita nogometaši 
iz Kidričevega. Oba trenerja 
Franc Fridl in Damijan Ro-
mih sta tekmo začela precej 
spremenjenima in ne najmoč-
nejšima postavama z veliko 
mladimi nadarjenimi igralci, 
ki so se želeli še prav pose-
bej izkazati. Že v prvi minuti 
bi se lahko izkazal napadalec 
Aluminija Nunić, saj je po 
podaji s strani iz neposredne 
bližine streljal čez vrata. To 
ni zmedlo gostov, ki so bili v 
prvem delu boljši nasprotnik 
in so imeli več od igre ter tudi 
kakšno lepo priložnost več od 
zelo borbene ekipe Drave. Ta 
je prišla do zelo lepe priložno-
sti za zadetek v 12. minuti, ko 
je Rešek izvedel prosti strel z 
desne strani se je mladi vezist 
domače ekipe Lah znašel na 
sedmih ali osmih metrih sam 
pred vratarjem Lipovcem, 
vendar je streljal čisto malo 
mimo gola. Najlepšo akcijo 
prvega polčasa sta za Aluminij 

izvedla Kurež in Nunić, čigar 
strel s približno štirinajstih 
metrov je končal v vratnici, 
medtem ko je za Dravo po pri-
bližno pol ure igre nevarno 
streljal Hutinski. Po odmoru 
je trener Drave Franc Fridl kar 
precej okrepil svojo ekipo, saj 
so v igro vstopili Čeh, Toma-
žič Šeruga, Horvat in Tisaj. S 
temi igralci je bila igra takoj 
vsaj enakovredna, medtem ko 
so bili Ptujčani v drugem delu 
drugega polčasa vidno boljši 
tekmec v igri. V začetnih mi-
nutah nadaljevanja je za ekipo 
iz Kidričevega edino res lepo 
situacijo s strelom v zunanji 
del mreže poslal Pečovnik, 
medtem ko so bile vse dru-
ge akcije našega drugoligaša 
tokrat premalo dorečene ali 
nevarne. Na drugi strani je ka-
petan modrih Čeh odlično v 
73. minuti izvedel prosti strel 
s približno tridesetih metrov 
in žoga je za malo preletela 
vrata. Dve minuti kasneje je 
po levi strani hitro prodrl La-
vrinc, ki je žogo podal v sre-
dino, kjer so obrambni igralci 
Aluminija prvi poizkus Tisaja 
še blokirali, medtem ko je ta 

napadalec v drugem poizku-
su iz bližine dosegel odločil-
ni zadetek. Po njem so gostje 
malo bolj pritisnili, a so bili 
igralci Drave iz protinapadov 
bližje še kakšnemu zadetku in 
so se na koncu veselili velike 
zmage, saj so na domačem 
igrišču premagali favorizira-
no ekipo Aluminija.

Stojnci drugi 
pokalni finalisti
Aha Emmi Bistrica – Stojn-
ci 0:1 (0:1)

Strelec: 0:1 Komljenović (13. 
iz 11. m)

Aha Emmi Bistrica: Vrečko, 
Danilovič, Korošec, Kusič, Finž-
gar, Obrovnik, Polegak, Horvat, 
Janžič. Topič, Bečaj (od 78. Ko-
rošec); trener: Drago Kostanj-
šek.

Stojnci: Ladić, Roškar, Petro-
vič, Vinkovič, Priher, Kokot, Per-
nek G.(od 80. Levanič), Pernek 
P. (od 89. Pukšič), Meznarič P., 
Meznarič S., Komljenović; tre-
ner: Silvo Fošnarič.

V Slovenski Bistrici je bil 
drugi polfinale Pokala MNZ 
Ptuj, ki je bil v osnovi odlo-
čen že v 12. minuti. Takrat je 
namreč igralca Stojncev Silva 
Meznariča v kazenskem pro-
storu podrl zadnji obrambni 
igralec Kusič, ki ga je sodnik 
Kouter upravičeno izključil. 
Enajstmetrovko za Stojnce je 
za vodstvo z 0:1 realiziral Ko-
mljenović. Od tega trenutka 
in vodstva so bili gostje go-
spodarji na igrišču in so si v 
prvem polčasu priigrali veliko 
izredno lepih priložnosti, ki 
so jih zgrešili Meznarič, Vin-
kovič in brata Pernek. Tudi 
v nadaljevanju so Stojnčani 
imeli bistveno več od igre in 
Aha Emmi Bistrica je bila le 
občasno nevarna iz kakšnega 
protinapada ali prekinitve in 
je po eni izmed njih zadela 
tudi vratnico. Gostje so si tudi 
v nadaljevanju priigrali nekaj 
priložnosti in najlepšo je imel 
Kokot. Glede na prikazano na 
igrišču so Stojnci zasluženo 
drugi pokalni finalisti pokala 
medobčinske nogometne zve-
ze Ptuj.

David Breznik
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TK Olimpija, FIN A, rezultati:
četrtfinale: Strašek (1.) – Snježana Stjepanovič (Celje) 

(8.) 3:6, 4:6, Lončarič (3.) – Sara Lisjak (Nova Gorica) 6:0, 
6:4, Pliberšek (4.) – Tara Tušek (ŽTK Maribor, 7.) 6:2, 6:0;

polfinale: Pliberšek (4.) – Stjepanovič (8.) 6:0, 6:1, Lonća-
rič (3.) – Maja Zucchiati (Nova Gorica, 2.) 3:6, 7:6(5), 1:6;

finale: Pliberšek (4.) – Zucchiati (2.) 2:6, 4:6.

Ravne na Koroškem so mi-
nuli vikend gostile prvenstvo 
Slovenije za pionirje in pio-
nirke U14 in U12 v atletiki. 
Atletski klub Ptuj je imel oba 
dni na prvenstvu skupno šest 
atletov, ki jih vodi trener Da-
vid Hameršak. Tekmovali so v 
sprintih, skoku v daljino, me-
tanju vortexa in suvanju kro-

gle. V starejši sta-

rostni skupini U14 

se je najbolj izkazal 

Denis Volgemut, 

saj je v suvanju kro-

gle z rezultatom 

9,68 metra osvojil 

prvo mesto in je 

za več kot meter 

in pol premagal 

najbližjega konku-

renta. V teku na 

200 metrov je Alen 

Smiljan osvojil šti-

rinajsto mesto. Pri 
dekletih sta nasto-
pili Nuša Krajnc in 
Nika Visenjak, ki 

pa v skoku v daljino in teku 
na 200 metrov nista dosegli 
odmevnejših rezultatov. Po-
dobno velja tudi za Tio Ladič 
in Žana Ritlopa, ki sta tekmo-
vala v starostni skupini U12 in 
sta si v Ravnah na Koroškem 
nabirala predvsem tekmoval-
ne izkušnje.

David Breznik

Tenis � TK Terme Ptuj

Zucchiatijeva premočna
Atletika � Prvenstvo Slovenije

Denis Volgemut državni 
prvak v suvanju krogle

Nogomet � Polfinale za Pokal MNZ Ptuj
Nogomet � 1. SNL

PARI 29. KROGA – PETEK ob 19.00: Radomlje – Maribor; 
PETEK ob 20.00: Zavrč – Rudar; SOBOTA ob 16.00: Olimpija 
– Luka Koper; SOBOTA ob 17.00: Gorica – Krka; SOBOTA ob 
20.05: Celje – Domžale

2. SNL
PARI 22. KROG – PETEK ob 19.00: Šenčur – Dravinja Ko-

stroj; SOBOTA ob 17.00: TKK Tolmin – Aluminij, Roltek Dob 
– Šmartno 1928, Ankaran Hrvatini – Triglav Kranj, Farmtech 
Veržej – Krško

3. SNL SEVER
PARI 19. KROGA – PETEK ob 17.30: Koroška Dravograd – 

Maribor B: SOBOTA ob 16.30: Fosilum Šentjur – Drava Ptuj, 
AHA Emmi Bistrica – Šmarje pri Jelšah, AjDAS Lenart – Ra-
dlje, Mons Claudius – Fužinar Noži Ravne; SOBOTA ob 18.00: 
Korotan Prevalje – Podvinci; NEDELJA ob 16.30: Šampion – 
Malečnik

SUPER LIGA
PARI 17. KROGA – SOBOTA ob 16.00: Hajdina – Carrera Optyl 

Ormož, Apače – Središče ob Dravi, Cirkulane – Boč Poljčane; 
NEDELJA ob 16.00: Bukovci – Videm, Stojnci – Gerečja vas

MNZ PTUJ – 1. RAZRED
PARI 13. KROGA – SOBOTA ob 16.00: Markovci – Lovrenc, 

Dornava Vrtnarstvo Kovačec – Trćec, Podvinci Betonarna Ku-
har – Zgornja Polskava; NEDELJA ob 10.30: Skorba – Lesko-
vec; NEDELJA ob 16.00: Gorišnica – Podlehnik

MNZ PTUJ – 2. RAZRED
PARI 13. KROGA – SOBOTA ob 16.00: Grajena – Slovenj 

vas, Pragersko 75 – Oplotnica, Polskava avtoprevozništvo 
Grobelnik – Makole, Rogoznica – Majšperk

1. SLOVENSKA MLADINSKA LIGA
25. KROG: Koper – Aluminij (SOBOTA ob 17.00)

1. SLOVENSKA KADETSKA LIGA
25. KROG: Koper – Aluminij (SOBOTA ob 15.00)

TURNIR ZA POKAL OBČINE VERŽEJ
Na jubilejnem, 50. prvomajskem turnirju za pokal občine 

Veržej bodo ob domačem članu Farmtechu igrale še ekipe 
Dokležovja, Cvena in Ižakovcev. Turnir se bo v ponedeljek, 27. 
aprila, na igrišču v Veržeju pričel ob 9.00 z izločilnima tekma-
ma, popoldne bosta tekmi za 3. in 1. mesto.

Rokomet � 1. A DRL
25. KROG: Sviš Ivančna Gorica – Jeruzalem Ormož (SOBOTA 

ob 19.30)

1. B DRL 
24. KROG: Škofljica Pekarna Pečjak – Velika Nedelja Car-

rera Optyl, Koper 2013 – Moškanjci Gorišnica (SOBOTA ob 
19.00); Mokerc Ig – Drava Ptuj (SOBOTA ob 19.30)

1. B DRL (ž)
4. KROG KONČNICE od 1. do 4. mesta: Tenzor DP Logik Ptuj 

– Jadran Bluemarine Hrpelje Kozina (SOBOTA ob 16.30)

Atletika � 1. markovski mali maraton
V ponedeljek, 27. aprila, bo v Športnem parku Bukovci pote-

kal 1. markovski mali maraton, imenovan Markoton. 
Športno društvo Bukovci in Turistično društvo občine Mar-

kovci bosta prireditev začeli ob 10.00, ko pričnejo s štartom 
tekmovalnega teka na 21 km, rekreacijskega teka na 10 km 
in 5 km pohoda. Proga je speljana po občini Markovci, ki bo 
tekačem predstavila našo korantovo deželo. Prireditev bo 
predvidoma ob 12.30 končana s podelitvijo nagrad in raz-
glasitvijo rezultatov. Prijave so brezplačne. Več informacij: 
Gorazd Mlinarič (051 604 271) ali na facebook strani (www.
facebook.com/markoton2015).

DB, NŠ, PM

Športni napovednik

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave so postali zmagovalci Pokala MNZ Ptuj.

Atletski klub Ptuj na tekmovanju v Ravnah
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Slovenjebistriško 2. Osnov-

no šolo obiskuje 460 učencev, 

kar pomeni, da se v šoli v pov-

prečju na dan razdeli od 30 do 

35 porcij zajtrka, približno 500 

malic in 330 kosil. Učenca sta 

nato pod drobnogled vzela ob-

dobje od 5. 11. do 18. 12 2014, 

merila sta vneseno in zavrže-

no hrano. Ugotovila sta, da se 

je od 6041 kilogramov hrane 

zavrglo kar 1445 kilogramov, 

kar predstavlja 24 % vnesene 

hrane. »Preračunano to pome-

ni, da smo v 32 šolskih dneh 

zavrgli kar 6272 povprečnih 

šolskih obrokov, kar za starše 

oz. državo (v primeru subven-

cionirane prehrane) pomeni 

8.467 evrov zavrženega denar-

ja,« sta v raziskovalni nalogi za-

pisala devetošolca. 

Polovica vprašanih 
učencev je iz šole 
že odšla lačnih

Mlada raziskovalca sta želela 

odkriti tudi vzroke za zavrženo 

hrano in ali to pomeni, da na 

osnovni šoli ni lačnih učencev. 

Večina med 1999 izprašanimi 

(78 %) meni, da šola z doda-

tnim kruhom in raznim sad-

jem, ki je v jedilnici vedno na 

razpolago, dovolj skrbi, da bi 

preprečila lakoto, toda kljub 

temu jih je polovica odgovori-

la, da šolsko poslopje zapustijo 

lačni. »Glede na količino hrane, 

ki se zavrže, ne bi smel biti nih-

če lačen. Ob tem imamo ves čas 

na razpolago tudi sadje v okvi-

ru sheme šolskega sadja, in to 

ne zgolj domače sadje, temveč 

tudi jagode, marelice, agrume 

itd.,« je povedal Aleš Brezočnik. 

Sicer pa je več kot polovica an-

ketirancev kot vzrok lakote na-

vedla, da jim okus ni bil všeč. 

In kaj tistih 110 osnovnošolcev, 

ki kosijo v šoli, največkrat pu-

sti na krožniku? Največ jih pri 

kosilu ne poje juhe, veliko jih 

pusti tudi solato, manj puščajo 

meso in razne priloge, kot so 

riž ali krompir. Skoraj nikoli pa 

pri kosilu ne ostane na krožni-

ku sladica.

Razlog za lakoto: 
izbirčnost

In kaj sta torej ugotovila 

osnovnošolca? »Da so učenci 

na naši šoli s šolsko prehrano 

in delom kuharic zelo zado-

voljni. Prišla sva tudi do ugo-

tovitev, da so nekateri učenci 

na naši šoli res lačni, vendar 

pa razlog za to ne leži v slabi 

kakovosti šolske prehrane ali 

pa pomanjkanju te, ampak v 

prehrambnih navadah učen-

cev, ki postajajo čedalje bolj 

izbirčni in razvajeni, posledica 

tega pa je večja količina zavr-

žene hrane,« sta v raziskovalni 

nalogi sklenila raziskovalca. 

Sicer pa je mlada raziskovalca 

najbolj presenetila količina za-

Podravje � Otroci imajo na razpolago dovolj hrane 

Učenci so lačni predvsem zaradi izbirčnosti in razvajenosti
Devetošolca Amadej Gosak in Izidor Rojs iz 2. OŠ Slovenska Bistrica sta si pod mentorstvom Aleša Brezočnika postavila aktualno in provokativno vprašanje: So učenci na naši 
šoli res lačni? To vprašanje ni ostalo neodgovorjeno. Z anketo in analizo sta se mlada raziskovalca, ki sta za svoje delo prejela zlato diplomo in uvrstitev na državno srečanje, 
dokopala do odgovora, da so nekateri učenci na bistriški šoli res lačni, vendar ne zaradi finančnega pomanjkanja, temveč zaradi prehrambnih navad učencev, ki postajajo čedalje 
bolj izbirčni in razvajeni.

Foto: Mojca Vtič

Največkrat se zavržejo juhe in zelenjava
V OŠ Majšperk so povedali, da je količina bioloških od-

padkov odvisna od obroka. Že nekaj let opažajo, da otroci 
ne jedo juh in zelenjave. »Teh jedi je tudi največ v odpadkih. 
Tudi nekaterih vrst sadja večina otrok ne pozna, kar je zani-
mivo, ga tudi nočejo poskusiti (od sadja: kaki, granatno ja-
bolko, dinija …, od zelenjave: brokoli, cvetača, blitva, bučke, 
kolerabica …),« je povedala vodja šolske prehrane Tatjana 
Peršuh. K temu je dodala, da vzrok za slabe prehranske 
navade izvira iz prehranskih navad v družini. »Opažamo, da 
si učenci še vedno želijo ocvrtih jedi, hitro pripravljene hra-
ne. Po anketah in pogovoru pri urah oddelčne skupnosti in 
gospodinjstvu ugotavljamo, da učenci tudi doma ne jedo 
juh (predvsem zelenjavnih) in obrokov, pripravljenih iz zele-
njave. Na podlagi tega sklepamo, da se doma prehranjujejo 
enolično in nezdravo, imajo slabe prehranske navade že ob 
vstopu v OŠ,« je še dejala Peršuhova.

Zelo podobno ugotavljajo tudi v OŠ Velika Nedelja. »V 
okviru organizirane prehrane dnevno pripravljamo za učen-
ce tri obroke in sicer zajtrk (160 obrokov), malico (284) in 
kosila (cca 160). Mesečno porabimo od osnovnih živil za te 
obroke 260 kg svinjine in govejega mesa, 120 kg piščan-
čjega mesa, 50 kg salam, 476 parov hrenovk, 700 litrov 
mleka, 120 litrov jogurta, 20 kg masla, 430 kg kruha, 100 
kg pekovskega peciva. Mesečno zavržemo okrog 400 litrov 
bioloških odpadkov, od tega je približno polovica zavržene 
hrane. Med zavrženo hrano se najpogosteje znajdejo kre-
mne juhe, priloge iz žitaric, različni namazi … . Glavni vzrok 
za zavrženo hrano so slabe prehrambene navade otrok od 
doma in nepoznavanje jedi,« je pojasnil vodja prehrane v 
OŠ Velika Nedelja Milko Lesničar.

MV in ML

53% 

8% 

10% 

25% 

4% 

Hrana, ki najpogosteje ostane na 
krožniku 

  Juha 

  Priloga (riž, krompir ...) 

  Meso 

  Solata 

  Sladica 

Vir: ML

Slovenec zavrže za 300 € hrane
V svetu letno zavržemo 1,3 milijarde ton hrane, 

kar je približno tretjina vse pridelane hrane. Že samo 
v Sloveniji, ki je ena od manjših držav na svetu, v 
celotnem letu zavržemo približno 170.000 ton hrane. 
To je skoraj 82 kg zavržene hrane na prebivalca. Iz 
tega lahko sklepamo, da povprečni Slovenec samo 
za hrano, ki pristane v smeteh, letno porabi od 200 
€ do 300 €. Vir: Amadej Gosak in Izidor Rojs

vržene hrane. »Nad podatki so 

bili presenečeni tudi sošolci, 

niso si mogli predstavljati, ko-

liko hrane se zavrže in koliko 

denarja gre v nič,« je povedal 

Izidor Rojs.

Ravnateljica Sonja Arbeiter 

je povedala, da se na šoli tru-

dijo, da bi učenci spoznali po-

men hrane skozi dejavnosti, 

kot je učilnica na prostem. »V 

okviru te dejavnosti otroci pri-

delujejo hrano, jo sami pripra-

vijo in potem tudi radi zaužije-

jo. Skušali bomo te dejavnosti 

razširiti tudi na starejše učen-

ce, ob tem pa se bomo s starši 

pogovorili o prehrambnih na-

vadah, saj sem žalostna, da še 

vedno pride okoli 30 % otrok 

brez zajtrk v šolo.« 

Mojca Vtič

Kakšno je stanje na Ptuju
Kot so pojasnili na OŠ Ljudski vrt, je ostanek hrane po dnevih zelo različen, odvisno pa je od 

tega, kaj je na jedilniku. Kot pojasnjuje ravnateljica Tatjana Vaupotič Zemljič, je problem v tem, da 
učenci najmanj radi jedo tisto, kar je najbolj priporočeno: polnozrnati kruh, polnozrnate testenine, 
zelenjavne juhe, navadni jogurti, enolončnice. „Hrano, ki je nedotaknjena, najprej ponudimo drugim 
učencem. Kar moramo zavreči, pa odpelje podjetje za odvoz pomij,“ še dodaja ravnateljica.

Na Osnovni šoli Olge Meglič dnevno ostane med 30 in 33 kg biorazgradljivih kuhinjskih odpadkov 
(sem ne sodi le čista hrana, temveč vsi organski odpadki), tako da same hrane ostane bolj malo. 
„Opažamo, da učenci najmanj radi jedo zelenjavo (stročnice, repo, tudi polenta jim ne gre v slast.) 

Odpadke nam odvaža podjetje za prevzem in obdelavo organskih kuhinjskih odpadkov,“ pa je 
pojasnila ravnateljica OŠ Olge Meglič Helena Ocvirk.

Dženana Kmetec
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Juršinci � Osebna zgodba o slabem ravnanju s pacientom

»Nekateri bi morali najprej v šolo kulture, šele nato
»Da imajo ptujski zdravniki tako visoke plače in zahtevajo še več, me je tako zmotilo, da sem se odločila, da bom svojo slabo izkušnjo delila z javnostjo. 
na internem oddelku v Splošni bolnišnici Ptuj, so odpustili iz bolnice in ga napotili na ljubljanski onkološki inštitut, kjer pa sploh niso bili seznanjeni s prih
posebej zdravnik Matej Vrbnjak, izredno neprijazno, arogantno in brez kulture. Ničesar v zvezi z zdravljenjem mojega moža mi niso pojasnili, niti rešilnega 
ne bi dobila, če zanj ne bi na kolenih prosila,« s solzami v očeh pripoveduje vdova Vida Weingartner iz Juršincev.

Kot je pojasnil Marjan Avguštin, so ji najprej predstavili ponudbo, jo 
seznanili s potekom polaganja parketa in zaključnih letev. Med zanimi-
vejše izkušnje je sodila tudi namestitev parketa na stopnišče: ‘’Vedno 
več hiš je grajenih tako, da je v pritličju en velik prostor, iz katerega 
vodijo stopnice v zgornje nadstropje in stranke pogosto želijo imeti tudi 
na stopnicah isti parket kot v samem prostoru,’’ je pojasnil. Ob tem je 
dodal, da je pri polaganju parketa najpomembnejša priprava prostora 
– poskrbeti je treba za ravnost tal, pravilno temperaturo in da v prosto-
ru ni vlage. Simona je pomagala pri nameščanju zaključnih letev, pri 
tem pa ugotovila, da je ta poklic izredno naporen: ‘’Parketar mora biti 
izjemno natančen, pri delu je večino časa na kolenih, zaradi česar trpi 
hrbtenica, poleg vsega pa si je treba znati tudi predstavljati, kakšen 
material bi bil primeren za kateri prostor,’’ je povedala. 

nš

Radio Ptuj � Budilkarji se preizkušajo v poklicih

Šole za parketarja ni več
Voditeljica Štajerske budilke Simona Pušnik se je minuli petek 
v okviru akcije spoznavanja novih poklicev mudila v Parketar-
stvu Marjana Avguština, s. p., v Majšperku.

Foto: Denis Kelnarič

Zakonca Koštomaj v družbi družine in prijateljev

Milan Koštomaj in Kristina Malger, sta se poročila 5. februarja leta 
1955. „Vajina odločitev pred več kot pol stoletja ni bila le mladostna 
potrditev pripadnosti drug drugemu, bila je mnogo več. Ustvarila sta si 
dom in družino, ki je pomenila vajino ljubezen, srečo, življenjsko smer 
v vajina pričakovanja, uspehe in neuspehe – predvsem pa toplino in 
varnost,“ je ob biserni poroki zakoncema Koštomaj med drugim dejal 
župan občine Hajdina Stanislav Glažar.

Zakonca Koštomaj imata tri otroke: Milana, Vlasto in Suzano, 4 vnu-
ke: Dunjo, Nino, Janjo in Uroša ter 3 pravnuke: Lana, Nio in Roka.

Pred 60 leti je bil ženinu priča Slavko Koštomaj, nevesti pa Ivan Ko-
larič. Tokrat, kot biseroporočencema, pa so to vlogo opravili vsi štirje 
vnuki.

Dženana Kmetec

Hajdina � Biserna poroka zakoncev Koštomaj

60 skupnih let
Februarja letos sta si zakonca Koštomaj, Kristina in Milan, po 
60 letih ponovno dahnila da. Hvalevredno biserno povorko sta 
proslavila v družbi najbližjih, cerkveni obred pa je opravil nadde-
kan Marijan Fesel v cerkvi sv. Martina na Hajdini. 

Foto: Črtomir Goznik

Elizabeta Lacko – Lizika, skozi vse 

življenje angažirana družbenopolitič-

na delavka na Ptujskem, se je rodila v 

kmečki družini Lackovih 4. 11. 1928. Že 

kot otrok je leta 1936 z bratom varova-

la udeležence skojevske konference v 

Lackovi »spodnji hiši«, kjer je živela vse 

do 13. aprila letos, kot tudi leta 1937, 

ko je bila na Lackovi domačiji v Novi 

vasi pri Ptuju pokrajinska konferenca 

KP. Skozi stranska vrata je prisluškova-

la starejšim in pri tem budno pazila na 

okolico.

Kot šolarka je že leta 1941 v šolskem 

nahrbtniku raznašala uporniško propa-

gandno gradivo na določena mesta po 

Ptuju. Takrat se kot otrok niti ni zaveda-

la pomembnosti dela, ki ga je opravlja-

la. Ko je oče Jože Lacko moral v ilegalo, 

jo je okupator z družino deportiral v 

Celje, nato pa je preživljala grozote voj-

ne v številnih nemških taboriščih kot 

ukradeni otrok, od leta 1942 do 1945. 

Za smrt očeta, kasneje proglašenega na-

rodnega heroja, je izvedela v taborišču.

Po vrnitvi in končani osnovni šoli se 

je šolala na Kmetijski šoli v Mariboru. 

Zaposlila se je na Kmetijski šoli v Turni-

šču pri Ptuju. Rada je delala z mladimi. 

V zvezo borcev so jo vključili leta 1948. 

Bila je aktivistka v številnih organizaci-

jah. Bila je med ustanovnimi člani Klu-

ba brigadirjev Ptuj, ustanovljenega leta 

1977, vseskozi je bila vedno aktivna.

Prav zaradi ljubezni do mladih je bila 

sekretarka Društva prijateljev mladine 

na Ptuju vse od leta 1965 do upokojitve. 

Bila je med pobudnicami organizacije 

Kurirčkove pošte na Ptuju in bralne 

značke po osnovnih šolah. Ljudje jo po-

znajo po njeni skromnosti, predanosti 

in vnemi – vse za domovino in svobodo 

je bil njen življenjski moto.

Še do lani je bila aktivna. Vrsto let 

je bila članica Krajevne organizacije in 

Območnega združenja zveze borcev za 

vrednote NOB Ptuj. Mlade je animirala 

in na njih prenašala vrednote narodno-

osvobodilnega boja, se udeleževala šte-

vilnih spominskih prireditev tako doma 

kot v tujini. Za svoja dela je prejela šte-

vilna družbena priznanja in delovna 

odlikovanja, leta 2009 pa še srebrno pla-

keto Zveze združenj borcev za vrednote 

NOB Slovenije

Lizika Lacko je s svojo široko aktiv-

nostjo in predanostjo vrednotam na-

rodnoosvobodilnega boja na Ptujskem 

pojem spomina in ugleda očeta Jožeta 

Lacka, njegovih idej, idej domoljubja in 

narodne zavesti, ljubezni do domovine.

Lizika, Hvala ti.

Stanko Lepej

In memoriam

Lizika Lacko 
1928-2015

Lansko leto je njen mož Franc 

zbolel za krvnim rakom. Po pri-

bližno treh tednih zdravljenja 

je na ljubljanskem onkološkem 

inštitutu umrl. A spomini na 

dobrega moža so še kako živi 

in boleči. Še posebej slaba iz-

kušnja z zdravstvenim osebjem 

na internem oddelku Splošne 

bolnišnice Ptuj, kjer se je zdra-

vil pokojni.

Onkološki inštitut: 
»Premestitev ni bila na 
mestu, brez dogovora 
bolnika napotili na OI.«

Kot je dejala vdova Vida, so 

vsa ta čustva jeze, nemoči in 

žalosti ponovno privrela na 

plan le nekaj dni nazaj, ko so 

mediji poročali o bajnih zasluž-

kih zdravnikov v Splošni bol-

nišnici Ptuj. »Da imajo ptujski 

zdravniki tako visoke plače in 

zahtevajo še celo več, me je tako 

zmotilo, da sem se odločila, da 

bom svojo slabo izkušnjo delila 

z javnostjo. Po mojih izkušnjah 

si ne zaslužijo niti 500 evrov. Z 

mojim možem so tako grdo rav-

nali. Nazadnje so ga celo odpu-

stili iz bolnišnice in ga napotili 

v Onkološki inštitut (OI), kjer 

pa s prihodom bolnika sploh 

niso bili seznanjeni,« ogorčeno 

pripoveduje Vida in s prstom 

pokaže na zapis ljubljanskega 

onkološkega inštituta, kjer je 

med drugim zapisano: »Glede 

na to, da je šlo za umirajočega 

bolnika, premestitev bolnika iz 

SB Ptuj na OI vsekakor ni bila na 

mestu, temveč bi moral bolnik 

ostati na simptomatskem zdra-

vljenju v SB Ptuj. Vendar pa so 

ga zdravniki iz SB Ptuj brez do-

govora z mano napotili na OI.«

Ko prosiš za rešilni 
avtomobil …

Po pripovedovanju gospe 

Vide pa naj bi moža Franca na 

ljubljanski onkološki inštitut 

sprva napotili brez rešilnega 

avtomobila, za katerega je Vida 

morala celo prositi. »Niti rešil-

nega avtomobila mi niso dali. 

Rekli so, da so vsi zasedeni. Šla 

sem k zdravniku v Juršince in 

ga na kolenih prosila, da mi je 

potem on priskrbel rešilni avto-

mobil. Preden smo ga peljali v 

Ljubljano, pa ga zdravniki niso 

niti pregledali, kar bi ga pred 

tako dolgo turo morali.«

»O ničemer me niso 
obveščali, niti o 
operaciji in ne o tem, 
da mu dajejo morfij«

Sicer pa Vida toži tudi po sla-

bem odnosu in ravnanju ptuj-

skega zdravstvenega osebja na 

internem oddelku: »Niti piti mu 

niso dali. Tekočino so nastavili 

nad umivalnik, a moj mož ni 

bil več pri močeh, da bi lahko 

z berglami prišel do tja. Na to 

sem osebje večkrat opozarjala, 

a so odgovarjali, da ni potreben 

tekočine. Imel je tako suha usta, 

da so bila vsa v krastah.« Vdova, 

ki je skupaj z možem sicer leta 

delala v sosednji Avstriji, pa ni-

kakor ne more pozabiti enega 

izmed zdravnikov: »Nad zdrav-

nikom Matejem Vrbnjakom sem 

izredno razočarana. Bil je brez-

obrazen, aroganten in brez kul-

ture. O slabih izkušnjah z njim 

so mi pripovedovali tudi drugi. 

Ničesar v zvezi z zdravljenjem 

moža mi ni pojasnil. Niti ope-

racije. Ko sem enkrat prišla na 

obisk k možu, ga v sobi ni bilo. 

Šokirana sem spraševala zdra-

vstveno osebje, potem pa so mi 

dejali, da je na eni majhni ope-

raciji. Si mislite, na eni majhni 

operaciji? Niso bili niti toliko 

pošteni, da bi mi pojasnili potek 

zdravljenja, celotno situacijo. 

Niso mi niti povedali, da so mu 

proti koncu dajali morfij. Nika-

kršne komunikacije ni bilo. Od-

govarjali so mi le, da bom vse 

izvedela v Ljubljani.«

V Avstriji osebje 
prijazno, s svojci in 
pacienti komunicirajo, 
kaj pa pri nas?

A Franc je le dan po prihodu 

v ljubljansko bolnišnico umrl. 

Vdovo je zajela globoka žalost, 

privreli so še občutki jeze in 

razočaranja nad odnosom ptuj-

skega zdravstvenega osebja ... 

»S hčerko sva šli v začetku de-

cembra v ptujsko bolnišnico na 

razgovor k direktorju, kjer sem 

pojasnila slabo izkušnjo z zdrav-

nikom. Odgovoril mi je, da se 

mi bodo pisno opravičili. A vse 

do danes nisem prijela nobe-

nega opravičila,« zatrjuje Vida. 

»Vem, da s tem moža ne bom 

mogla obuditi. Mogoče pa bom 

naredila kaj za druge. Zdravni-

ki se pritožujejo, da imajo pre-

majhne plače, na drugi strani pa 

tako slab odnos do pacientov. 

In potem bi se radi primerjali z 

Avstrijci. Tja naj gredo, pa bodo 

videli. Mož je bil tudi tam v 

Foto: ML

»Niso bili niti toliko pošteni, da bi mi pojasnili potek zdravljenja, 
celotno situacijo. Niso mi niti povedali, da so mu proti koncu da-
jali morfij. Nikakršne komunikacije ni bilo,« ogorčeno pove vdova 
Vida Weingartner.

Foto: ML

Kopija zapisa iz Onkološkega inštituta Ljubljana, iz katerega je razvidno, da s premestitvijo bolnika, 
ki sicer ni bila na mestu, na ljubljanskem inštitutu niso bili seznanjeni.
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o za zdravnika«
Mojega moža, ki se je lani zdravil za krvnim rakom 

hodom bolnika. Prav tako je bilo ptujsko osebje, še 
avtomobila za prevoz moža v ljubljansko bolnišnico 

V precej hladnem, a suhem 

vremenu se je na stadionu Ptuj 

zbralo okoli 150 gasilskih mla-

dink in mladincev ter njihovih 

mentorjev iz devetih gasilskih 

društev v Sloveniji. Po sveča-

nem zboru tekmovalcev in 

sodnikov ter predaji raporta 

poveljniku GZS je na otvoritve-

ni slovesnosti udeležence na-

govoril predsednik Območne 

GZ Ptuj Marjan Meglič, tekmo-

vanje pa je uradno odprl Franci 

Petek, poveljnik Gasilske zveze 

Slovenije. Na izbirnem tekmo-

vanju mladih gasilcev so sode-

lovale štiri tekmovalne enote 

mladink iz PGD Sora, Zbilje, 

Prevoje in Oplotnica ter pet 

enot mladincev iz PGD Andraž 

nad Polzelo, Poljane, Nova Cer-

kev, Drenov Grič – Lesno Brdo 

in Zreče. Mladinke PGD Pame-

če – Troblje pa zaradi neustre-

zne sestave tekmovalne enote 

niso sodelovale.

Tekmovanje je potekalo po 

pravilih CTIF z upoštevanjem 

datuma tekmovanja, vsaka tek-

movalna enota pa je imela za 

izvedbo obeh vaj, tako vaje z 

ovirami kot gasilske štafete z 

ovirami, na voljo po 15 minut 

za dve ponovitvi, pri čemer so 

upoštevali le boljši rezultat po-

samezne vaje. Na slovesni raz-

glasitvi rezultatov, ki je bila ne-

kaj po 13. uri, so na najvišji sto-

pnički stopili tekmovalni enoti 

mladincev PGD Drenov Grič 

– Lesno Brdo in ekipa mladink 

iz PGD Zbilje, ki sta si z uvrsti-

tvijo na prvi mesti zagotovili 

vstopnico v nadaljnje priprave 

na 20. mladinsko olimpijado. Ta 

bo od 19. do 24. julija v mestu 

Opole na Poljskem. Sicer pa so 

pokale in priznanja prejele vse 

tri prvouvrščene enote v vsaki 

kategoriji.

-OM

Foto: M. Ozmec

Na stadionu v Ptuju je prvo mesto osvojila desetina mladink PGD Zbilje (na posnetku) in si s tem zagotovila nastop na olimpijadi na 
Poljskem.

Ptuj � Izbirno tekmovanje za 20. mladinsko gasilsko olimpijado

Na Poljsko mladinke iz Zbilj in mladinci 
z Drenovega Griča – Lesno Brdo
V organizaciji Gasilske zveze Slovenije in v sodelovanju z OGZ Ptuj je bilo v soboto ptujskem stadionu zaključno izbirno tek-
movanje za mladinsko gasilsko olimpijado; na Poljsko potujejo mladinke iz Zbilj in mladinci iz GPD Drenov Grič – Lesno Brdo.

Zbrali so blizu 2.500 evrov. 

Prvi dobrodelni koncert v orga-

nizaciji učencev, zaposlenih in 

staršev so v Ivanjkovcih pripra-

vili v šolskem letu 2002/2003, 

ko so se zbrana sredstva v celo-

ti namenila za nakup oblek za 

šolske zbore. Večino sredstev, 

zbranih na teh dobrodelnih 

koncertih, s katerimi popestrijo 

kulturno dogajanje na obrobju 

ormoške občine, so porabili za 

nakup ozvočenja, odra, stolov, 

učil in učnih pripomočkov, ne-

kaj sredstev pa porabijo učenci 

9. razreda za zaključek osnov-

nošolskega izobraževanja. Na 

koncert povabijo različne sku-

pine in ansamble, nastopajoči 

pa se v veliki večini odpovedo 

stroškom nastopa in prevoza. 

Tako je bilo tudi letos, ko so se 

po uvodni predstavitvi garde 

Slovenske vojske na odru zvr-

stili pevska zbora ivanjkovske 

šole, poimenovana Sonce in 

Rosa, ansambli Sorodniki, Smeh 

in Žargon, Künštni Prleki, Tadej 

Vesenjak, pevka Claudia, Bo-

štjan Dirnbek in Irena Cebe.

V sklopu koncerta so zbrali 

natanko 2.441 evrov. Od vsto-

pnine 2.091 evrov, preostalo pa 

so donatorska sredstva. Pred-

videni odhodki (ozvočenje, 

snemanje, učni pripomočki) 

še niso znani, saj še čakajo na 

račun, ki ga bo treba poravnati 

združenju Sazas. Pričakujejo, da 

jim bo po poplačilu vseh stro-

škov za strokovno ekskurzijo 

ostalo nekaj več kot 1.000 evrov.
MŠ 

Foto: Miha Šoštarič

V uvod dobrodelnega koncerta so okoli 500 obiskovalcev navdušili pripadniki garde Slovenske vojske.

Ivanjkovci � Dobrodelni koncert

Denar za zaključno ekskurzijo
Devetošolci OŠ Ivanjkovci so skupaj z zaposlenimi na šoli in starši pripravili dobrodelni koncert z naslovom Ujemi sanje. 

Foto: Mojca Vtič

Blagoslovljenih je bilo 40 jeklenih dvokolesnikov in tudi nekaj štiriko-
lesnikov. »Namen današnjega dogodka ni zgolj blagoslov, temveč tudi 
druženje, srečanje,« je povedal predsednik kluba Agim Bahtijaraj, ki vo-
znike in voznice motorjev poziva, naj s svojo vožnjo ne ogrožajo drugih 
udeležencev v prometu in naj hitrost motocikla prilagodijo vrsti ceste, 
ob tem pa naj bodo še posebej pazljivi na divjad.

MV

Makole � Blagoslov motorjev

Brnelo in kadilo se je
izpod gum
Spomladanske temperature so na ceste ponovno privabile 
motoriste in naznanile začetek motoristične sezone. Po ude-
ležitvi na vseslovenskem blagoslovu motorjev in motoristov v 
začetku aprila v Mirni Peči je 19. aprila motoristični klub Grofi 
Attems priredil blagoslov motorjev, motoristov in motoristk še 
v Makolah.

bolnišnici in moram reči same 

pohvale. Osebje prijazno, zdrav-

niki so me o vsem obveščali, me 

seznanjali s situacijo. Čeprav 

je bil tujec, so tam z njim lep-

še ravnali. Tukaj pa tako …,« še 

s solzami v očeh toži 64-letna 

vdova in še doda: »Če bom kdaj 

zbolela, samo v ptujsko bolnico 

na interni oddelek ne. Ni se mi 

zameril ginekološki in ne kirur-

ški oddelek, interni oddelek pa 

še kako. Da se tako obnašajo do 

pacientov in svojcev, je nezasli-

šano. Nekateri bi morali najprej 

v šolo kulture, šele potem za 

zdravnika.« 

Monika Levanič

V bolnišnici zanikajo vse obtožbe
Na naša vprašanja, ali so obtožbe Weingartnerjeve 

upravičene, nam je Aleksander Voda iz ptujske bolni-
šnice odgovoril tako: »Na podlagi ustnih pripomb in iz 
razloga, da razjasnimo nejasnosti, za katere naj bi bilo 
krivo osebje Splošne bolnišnice Ptuj v postopku zdra-
vljenja gospoda Weingartnerja na internem oddelku 
Splošne bolnišnice Ptuj, smo organizirali z gospo Wein-
gartner in njeno hčerko skupen sestanek, na katerem 
je bil prisoten tudi njun odvetnik. Od osebja Splošne 
bolnišnice Ptuj so bili prisotni predstojnik internega 
oddelka, strokovni vodja, direktor, glavna sestra inter-
nega oddelka in sodelujoči zdravniki – Matej Vrbnjak. 
Ob tej priložnosti nismo ugotovili strokovnih nepravilno-
sti v postopku zdravljenja gospoda Weingartnerja na 
internem oddelku Splošne bolnišnice Ptuj, kar nam je 
dal prav tudi njihov odvetnik, ki je kaj hitro ugotovil, da 
smo zdravili gospoda Weingartneja povsem korektno 
in v skladu s pravili stroke, da pa je bil manjši komuni-
kacijski spodrsljaj pri zdravniku, za kar smo se ob tej 
priložnosti na samem sestanku opravičili in obžalovali, 
kar sta gospa Weingartner in njen odvetnik vzela na 
znanje. Menimo, da smo hoteli več kot korektno rešiti 
konkretno zadevo in po končanem sestanku smo bili 
prepričani, da smo rešili vse nesporazume in podali 
celo opravičilo za komunikacijski spodrsljaj.«



daljše in prognoza precej bolj 

negotova. Ogromno je odvisno 

od upoštevanja navodil veteri-

narja in od sposobnosti lastni-

ka, da čim bolj umirja svojega 

kužka, saj le mirovanje privede 

do pričakovane uspešne sana-

cije poškodovanih vezi in tako 

do normalne hoje kužka brez 

šepanja.

Gospodu Miranu svetujem, 

da pelje psa na pregled. Posta-

vljanje diagnoze šepanja pri nje-

govem psu s pomočjo interneta 

je zelo vprašljivo in dvomljivo. 

Veterinar opravi potrebne di-

agnostične metode in lastnika 

seznani z vsemi opcijami zdra-

vljenja, ki so na voljo.
Emil Senčar, dr. vet. med.
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Multipla skleroza
Multipla skleroza je kronična 

avtoimunska bolezen centralnega 
živčnega sistema. Gre za vnetno 
bolezen, kjer pride do poškodb 
mielinske ovojnice nevronov (ne-
vroni so celice živčnega sistema) 
in tako do motenj prevajanja živč-
nih impulzov. Bolezen se navadno 
pojavi v odrasli dobi, najpogosteje 
med 20. in 40. letom starosti. Po-
gosteje obolevajo ženske (dvakrat 
pogosteje kot moški) in v povprečju 
tudi 5 let prej kot moški. Strokov-
njaki ocenjujejo, da je v svetovnem 
merilu obolelih za multiplo sklerozo 
približno 2,3 milijona ljudi. Obo-
levnost (prevalenca) ni povsod po 
svetu enaka, ampak se razlikuje 
med geografskimi področji. Slove-
nija znotraj Evrope spada v obmo-
čje z visoko prevalenco. Bolnikov z 
diagnosticirano multiplo sklerozo je v Sloveniji okrog 2500.

Vzrok za nastanek bolezni še ni popolnoma znan. Sprožilni dejavnik 
je najverjetneje kombinacija genetske predispozicije , okoljskih dejavnikov 
in virusne okužbe. Predvidevajo, da imunski sistem (ta normalno varuje 
organizem pred okužbami iz okolice) začne delovati proti telesu lastnim 
celicam, v tem primeru proti beljakovini mielin, ki tvori ovojnico živčnih celic 
osrednjega živčevja. Pri posameznikih z genetsko nagnjenostjo za multi-
plo sklerozo naj bi vpliv okolice – najverjetneje virusna okužba – povzročil 
imunsko posredovano uničenje mielina. Posledica izgube mielinskih ovoj-
nic je počasnejše prevajanje živčnih impulzov po živčnih vlaknih. Glede na 
to, da so lahko prizadeti različni deli centralnega živčevja, so nevrološki 
znaki bolezni naslednji: motnje občutenja, motnje vida, oslabelost udov, 
motnje mokrenja, motnje ravnotežja ali koordinacije, čezmerna utrujenost.

Na osnovi klinične slike bolezen razdelimo na več oblik. Najpogostejša 
oblika je recidivno-reminentna multipla skleroza (RRMS), ki se pojavi pri 
približno 80 % obolelih. Za to obliko je značilno izmenjavanje poslabšanja 
bolezenskega stanja (akutni zagoni bolezni – recidivi) z različno dolgimi 
stabilnimi obdobji. Omenjeni tip v 90 % primerov preide v sekundarno pro-
gresivno multiplo sklerozo, za katero je značilno napredujoče propadanje 
mielinskih ovojnic. Tretji tip bolezni, najhujši, a k sreči najmanj pogost, je 
primarno progresivna multipla skleroza, kjer bolezen že od vsega začetka 
stalno napreduje.

Multipla skleroza je še vedno neozdravljiva bolezen. Zaenkrat še ne 
poznamo zdravila, ki bi popolnoma pozdravilo bolezen, lahko pa z do-
ločenimi zdravili delno vplivamo na potek bolezni, bolezen upočasnimo 
in bolnikom z lajšanjem simptomov izboljšamo kakovost življenja. Hujše 
akutne zagone bolezni zdravimo z močnimi protivnetnimi zdravili, imeno-
vanimi kortikosteroidi. Ti se uporabljajo krajše časovno obdobje, dokler 
akutni zagon ne mine. Druga vrsta zdravil vpliva na potek bolezni (imuno-
modulatorna zdravila). Cilj zdravljenja s temi zdravili je zmanjšati aktivnost 
bolezni, posledično zmanjšati napredovanje invalidnosti ter tako bolnikom 
izboljšati kakovost življenja. Najbolj znana zdravila iz te skupine so zagoto-
vo interferoni. To so beljakovinske molekule, katerih mehanizem delovanja 
pri zdravljenju multiple skleroze še ni čisto pojasnjen. Znani pa so učinki 
interferonov: število akutnih zagonov bolezni zmanjšajo za približno 30 %, 
zmanjšajo intenzivnost zagonov, podaljšajo čas do ponovnega zagona, 
upočasnijo napredovanje invalidnosti. V začetku (predvsem v zgodnjih 80. 
letih) so interferone pridobivali z izolacijo in prečiščevanjem naravnih inter-
feronov. Danes proizvodnja interferonov poteka s pomočjo rekombinantne 
DNK-tehnologije. Interferone lahko uvrstimo med biološka zdravila; paci-
enti si jih v različnih časovnih intervalih aplicirajo z injekcijo v podkožje ali v 
mišico. V zadnjih letih na trg prihajajo novejša imunomodulatorna zdravila, 
nekatera med njimi tudi v obliki tablet.

V zadnjo skupino zdravil spadajo zdravila za lajšanje različnih simpto-
mov, ki spremljajo bolezen. Med pogostejše simptome, ki jih poskušamo 
lajšati pri bolnikih so: utrudljivost, spastičnost oziroma mišični krči, motnje 
mokrenja, težave z erektilno disfunkcijo, tremor in druge.

Poleg zdravljenja z zdravili imata pomembno vlogo tudi rehabilitacija 
v obliki fi zioterapije (proti mišični okorelosti, motnjam ravnotežje, utrudlji-
vosti) in delovna terapija, zlasti pri oslabljenih spoznavnih sposobnostih.

Za bolnike z multiplo sklerozo bolezen predstavlja tudi veliko dušev-
no breme, zato potrebujejo močno čustveno podporo, ki jim jo v največji 
meri nudijo svojci in prijatelji. V Sloveniji obstaja tudi združenje bolnikov 
z multiplo sklerozo, ki organizira predvsem rehabilitacijske in podporne 
programe.

Darja Potočnik Benčič, mag. farm., spec.

Zdravstveni nasveti

Razlogov je več. Prvi je dej-

stvo, da alternativa zaseda opa-

zno mesto in je prisotna ne gle-

de na to, kaj si o njej kdo misli. 

Drugi je ta, da posameznik, ki se 

obrne po pomoč (tudi) k alter-

nativcem, težko najde sogovor-

nika znotraj uradne medicine. 

Tretji pa, da smo v naši lekarni 

ubrali drugačno pot. Odločili 

smo se namreč, da bomo holi-

stična lekarna.

V ozadju holistične lekarne 

je sicer dalj časa trajajoči trud 

in delo, ki se nanaša predvsem 

na razumevanje vloge lekarnar-

ja in zato močno posega tudi v 

organizacijo. Kaj to pomeni v 

praksi, so naši obiskovalci lah-

ko že opazili. Zagotovo ne mo-

rejo spregledati, da fokus ni na 

hitrosti, s katero smo sposobni 

izdati potrebne in želene pre-

parate. Največjo spremembo pa 

predstavlja to, da smo za pultom 

kot svetovalci izključno magistri 

farmacije, ki skupaj sistematič-

no vlagamo napore, da bi kar se 

da dobro obvladali zmeraj večje 

število različnih izdelkov, ki so 

na voljo v lekarni. Zaradi tega 

je v lekarni TOPLEK povsem 

nepotrebno vprašanje, v katero 

vrsto se postavite z receptom in 

kje bi lahko nekaj kupili oziro-

ma dobili primeren nasvet. Ob 

dejstvu, ko se vsakemu posame-

znemu obiskovalcu posvetimo 

tako, da poskusimo razumeti 

njegovo individualno zdravstve-

no stanje, da bi mu kasneje kar 

najbolje svetovali, pri tem ob-

časno dobimo tudi informacijo 

o obisku pri »alternativcih«. Te 

izpovedi želimo vsaj približno 

razumeti. Istočasno opažamo, 

da se ljudje srečujejo s pristo-

pi, do katerih se v zdravstveni 

oziroma bolezenski stiski težko 

opredelijo.

V rubriki ALTERNATIVA smo 

v Štajerskem tedniku predstavili, 

kaj so alternativni in kaj komple-

mentarni pristopi k zdravljenju 

ter številne metode in tehnike.

Svojo serijo prispevkov sem 

začela s stikom z biofizikom dok-

torjem Kobalom, na katerega me 

je opozorila prijateljica iz štu-

dentskih dni. Nanj se je obrnila, 

ko je teža življenjskih problemov 

pustila sledi na njenem zdravju. 

Tako ste lahko brali o frekvenčni 

terapiji in EMDR-tehniki.

Ker so v lekarno začela priha-

jati obvestila o legalni možnosti 

poseganja po konoplji, je bilo 

smiselno pojasniti, da konoplja 

ne vsebuje zgolj znanega THC. 

Primerno je bilo navesti tudi 

področja, za katera se v kratkem 

pričakujejo registrirana zdra-

vila. Poskusila sem razložiti, da 

Evropa na različnih področjih 

uporablja tudi lokalno zakono-

dajo. Lekarnarji v Sloveniji smo 

namreč še zmeraj precej omeje-

ni na meje svoje države, ne glede 

na smiselnost tega.

Samozdravljenje je zahtevna 

odločitev. Tako kot en izoliran 

stavek iz knjige ni verodostojna 

informacija, bi morali tudi na 

internetu poiskati več različnih 

aspektov o neki temi. Tudi TV-

oddaje tipa dr. Oz so lahko zelo 

prepričljive, vendar vse, kar 

povedo, ni suho zlato, zato sem 

napisala prispevek o koloidnem 

srebru.

Glede na vedno bolj razširje-

ne težave z izčrpanostjo in po-

manjkanjem energije sem z raz-

ličnih koncev pogledala še na to 

področje. Pisala sem o dihanju, 

meditaciji, sanjah in prani.

Upam, da so vam prispevki na 

kakršenkoli način pomagali, da 

bi lažje poskrbeli za svoje zdrav-

je. Kot zdravstveni delavec sem 

poskusila malo drugače izpolni-

ti svoje poslanstvo. V prihodnje 

vas skupaj z ekipo pričakujem 

v lekarni, kjer bomo z znanjem, 

predanostjo, veseljem in energi-

jo poskrbeli za vse vidike vašega 

zdravja.

Prijazen pozdrav,
Neda Toplek, mag. farm., 

Koncesionarka in vodja lekarne

Najpogosteje so pri psih po-

škodovane križne kolenske vezi, 

to sta v bistvu dve vezi, prednja 

in zadnja, ki znotraj kolenske-

ga sklepa križno povezujeta 

stegnenico in golenico. Njuna 

najpomembnejša vloga je, da 

dajeta stabilnost kolenskemu 

sklepu, saj preprečujeta preko-

merno drsenje golenice preko 

stegnenice. Pri njunem pretr-

ganju je kolenski sklep nestabi-

len, prihaja do prekomernega 

drgnjenja med stegnenico in 

golenico in zaradi tega do moč-

ne bolečine, vnetja in ostalih 

nezaželenih vnetnih pojavov, 

kot je npr. nabiranje tekočine v 

sklepu. Najpogosteje se pri psih 

pretrga sprednja križna vez. To 

se lahko zgodi predvsem, ko se 

pes zavrti oz. zasuče na zadnjih 

nogah. To se dogaja, ko se med 

tekom na hitro obrne ali zdr-

sne na ledu in snegu. Pogosto 

se prednja križna vez pretrga v 

prometnih nesrečah. Prevelika 

telesna teža prav tako povzroči 

preveliko obremenitev kolen-

skega sklepa, zato se ta poškod-

ba pojavlja pogosteje pri prede-

belih psih.

Ko pride do pretrganja kri-

žnih vezi, se pojavi močna bole-

čina in pes drži nogo praviloma 

v zrak in je ne obremenjuje. 

Kolenski sklep lahko tudi oteče. 

Po nekaj dneh bolečina mine 

in kužek začne nogo ponovno 

uporabljati, vendar pri tem bolj 

ali manj šepa. 

Zdravljenje popolno pretr-

ganih križnih kolenskih vezi je 

najpogosteje kirurško. Upora-

blja se več metod za popravilo 

kolenskega sklepa. Strgano kri-

žno vez nadomestimo z umetno 

vezjo. V primerih, kadar križna 

vez ni pretrgana v celoti, oziro-

ma operacija ni možna zaradi 

drugih razlogov, v takem pri-

meru prizadeti sklep zdravimo 

s protivnetnimi in protibolečin-

skimi zdravili, nekaj tedenskim 

mirovanjem, zmanjšanjem te-

lesne teže, plavanjem … Pri tej 

metodi se pogosto izmenjujejo 

obdobja, ko kužek ne šepa več, 

in obdobja, ko ponovno inten-

zivno šepa. Lastnik kužka ta 

stanja izboljšanja in poslabšanja 

po navadi težko prenaša in je po 

vsaki ponovitvi bolj zaskrbljen 

in pretresen.

Če kužka s pretrganimi kri-

žnimi kolenskimi vezmi ne 

zdravimo, sčasoma pride do 

hudih degenerativnih spre-

memb v samem sklepu, ozi-

roma do kroničnega vnetja 

sklepa, ki vodi v degeneracijo 

sklepnega hrustanca in trajno 

okvaro sklepa. Prognoza za ki-

rurško zdravljene pretrgane ko-

lenske vezi je zelo dobra. Kužki 

ne šepajo več, so lahko normal-

no aktivni, spet lahko sprošče-

no tekajo naokrog, seveda po 

določenem času rehabilitacije. 

Pri konservativno oz. neope-

rativno zdravljenih kužkih je 

obdobje rehabilitacije bistveno 

Tačke in repki

Poškodovane kolenske vezi pri psu
Gospod Miran je lastnik 6 let starega labradorca, ki šepa na zadnjo levo tačko. Šepanje je skorajda vsakodnevno, pes 
pogosto hodi samo po treh tačkah in omenjeno tačko nosi v zraku. Lasnik meni, da ga mora tačka tudi boleti, saj je 
kuža pogosto žalosten in tudi drgeta, kakor bi ga zeblo. Lastnik je na internetu prebral, da ima njegov pes najverje-
tneje strgane kolenske vezi in ga zanima, ali se stanje pri njegovem psu lahko popravi tudi brez operativnega posega. 

Foto: Osebni arhiv

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Alternativna medicina

Vabilo namesto slovesa
Ob objavi mojih besedil v tej rubriki sem prejela precej odzivov. Najpogosteje postavlje-
no vprašanje se glasi: »Kaj te je obsedlo, da kot lekarnarka pišeš o alternativi?«

Foto: Črtomir Goznik

Darja Potočnik Benčič, mag. 
farm., spec.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Foto: MG
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ku edina možnost, saj sem takoj 
videla gospo Marijo, kako ji ta 
pikčasta črno-bela klasika še bolj 
poudari njeno pozitivno željo po 
življenju. Črno-bele pike, v sicer 
ožjem modelu izbrane obleke, 
nas popeljejo v daljna petdese-
ta, ko so ljudje živeli življenje. 
K obleki sem izbrala še kratko 
jakno, ki dodatno podari in po-
daljša osnovno silhueto. Črnobe-
la torbica, ki sem jo ravno tako 
izbrala na policah trgovine Al-
pina, me je s svojim zanimivim 
prepletom črnih in belih trakov, 

ravno tako popeljala nazaj, v 
prejšnje stoletje. Pika na i so le 
še čevlji iz trgovine Alpina, ki so 
zelo elegantni, tako po modelu 
kot tudi po barvni kombinaci-
ji. Življenje gre naprej in gospa 
Marija z njim nadaljuje svojo 
pot, na kateri ji želim čim manj 
visokih ovir, saj je že dokazala, da 
jih lahko premaga,“ je povedala 
stilistka Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu Olim-
pic se je Marija odločila za tera-
pevtsko masažo hrbta, ki je na-
menjena ljudem z bolečinami v 
hrbtenici in se izvaja na mestu, 
kjer je bolečina, nepravilnost ali 
poškodba. Terapevtska masaža 
hrbtenice je močna masažna 
tehnika, s katero dosežemo spro-
stitev in povečamo prekrvavitev 
obhrbteničnih mišic, mišic ra-
menskega obroča, vratu ter mi-
šic, ki se priraščajo na lopatice. S 
pritiskom, gnetenjem, glajenjem 
in tapkanjem odpravljamo mi-
šične napetosti in nepravilnosti v 
mišični strukturi. Z nenehnimi 
manipulacijami pa uravnavamo 
statiko hrbtenice in ramenskega 
obroča ter s tem omogočimo (iz-
boljšamo) gibljivost hrbtenice, 
je o terapevtski masaži hrbta po-
vedala kozmetičarka Silva Čuš.

MG

V kozmetičnem salonu Neda 
so pri gospe Mariji ugotovili 
mešani tip kože. To so površin-
sko očistili, s pilingom odstrani-
li odmrle celice in ji uredili obr-
vi po metodi Anastasie Beverly 
Hills. Pri negi kože doma bo 
uporabljala mleko in tonik ter 
hidratantno kremo, zlasti še 
sedaj spomladi in poleti. Pri-
poročili pa so ji tudi globinsko 
čiščenje.

V Frizerskem salonu Stanka 
Jožice Pepelnik, s. p., je za Mari-
jino novo pričesko poskrbela fri-
zerka Sabina Vajda. Postrigla jo 
je krajše, pobarvala bolj naravno 
rjavo, lase pa posušila s fenom in 
stilirala z gelom.

Za Marijino ličenje je tokrat 
poskrbela Andreja Belšak iz 
trgovine Absolut Fashion. Na 
obraz je najprej nanesla malo 
kreme za prekrvavitev, nato te-
koči puder in puder v prahu 
za utrditev, za večjo obstojnost 
make upa in da se koža ne sveti. 
Za sence na vekah je uporabila 
zemeljske tone. Tudi ličnice je 
poudarila čim bolj naravno. Ma-
skaro je nanesla na trepalnice, 
poudarila je še obrvi, ustnice pa 
so zasijale v nežno rožnatem od-
tenku glosa.

„Gospa Marija je morala v 
svojem življenju premagati že 
kar nekaj ovir. To niso bile lahke 
ovire, a kljub temu ostaja trdno 
na tleh in s pozitivnimi mislimi 
koraka naprej. To me je tudi 
vodilo, da sem se odločila zanjo 
izbrati oblačila, na katera si sama 
še pomisliti ne bi upala. Odločila 
sem se za mladostno klasiko. V 
Modiani sem tako izbrala tor-
bico, obleko in kratko jakno, v 
trgovini Alpina pa k temu še ele-
gantne črno bele čevlje. Obleka 
iz Modiane mi je bila v trenut-

Foto: Črtomir Goznik

Marija v mladostni klasiki iz Modiane in Alpine

Iščete svoj stil

S pikčasto črno-belo klasiko v daljna petdeseta
Marija Kovačič je doma na manjši kmetiji v Svetincih v občini Destrnik, poročena, mama dveh hčerk. Po poklicu je mlekarka, trenutno brezposelna, invalidka 
tretje kategorije. Za seboj ima nekaj operacij hrbtenice. V prostem času najraje kvačka in peče. Za prijavo v akciji Iščete svoj stil so jo nagovorile svakinja 
in nečakinja ter mlajša hči, pa tudi sama si je želela nekaj novega, je povedala.

10 % popust v   aprilu

Foto: Črtomir Goznik

Marija prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje
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Ime in priimek: _______________________________________
Naslov:  _____________________________________________
Poštna številka: _______________________________________

NAGRADNA KRIŽANKA: Med pravilnimi rešitvami, ki bodo pravočasno prispeli na naslov Radia-Tednik, bomo izžrebali tri nagrajence, ki bodo prejeli torbico za telefon Jim Thomson s strani podjetja EVITEL d.o.o. 

Rešitev križanke je geslo iz črk na oštevilčenih poljih, ki ga na-
pišite na izrezan kupon (ne fotokopiran) in pošljite na naslov: 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj, do srede, 
29. aprila 2015. Nagrajenci bodo objavljeni v torek, 5. maja 
2015 v Štajerskem tedniku.
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V Iranu ni dovoljeno nositi 

kratkih hlač, a ker je poleti zelo 

vroče, si marsikateri obisko-

valec hlačnice potegne mal-

ce navzgor in je zato deležen 

presenečenih pogledov. Tudi 

Nader se je pri svojih in pri že-

ninih starših v vročini odločil 

nositi kratke hlače in tako kršil 

zapovedi oblasti, še bolj pa je 

presenetil sorodnike, ko se je 

kopal v kopalkah. Naj se sliši še 

tako čudno, a v Iranu je kakr-

šnokoli kazanje gole kože pre-

povedano, kar vključuje tudi 

kopanje v morju, zato se večina 

kopa kar oblečena. Ob neki 

priložnosti v Perzijskem zalivu 

sva opazovala situacijo, ko se je 

oblečenih kopalo gotovo več 

kot sto ljudi, ven pa so hodili 

kot povodni možje z vsem, kar 

so imeli na sebi. Tam več nisva 

vedela, kdo je tu nor …

V Teheranu živi približno 15 

milijonov ljudi, od katerih se je 

samo eden vozil s kolesom – in 

to je bil najin prijatelj Nader. 

Ko sva tako hodila po mestu, 

je bila gneča na cesti nepopi-

sna. Ljudje trobijo, se vozijo kar 

brez posebnega namena, hkrati 

pa telefonarijo v avtu. Nader je 

na to temo celo napisal članek 

za neko tujo revijo. Da bi to pro-

metno norijo lahko opazovala 

tudi iz zraka, nama je predlagal, 

da obiščeva stolp Milad, ki je 

šesta najvišja stavba na svetu, 

sicer pa predstavlja kongresni 

in trgovski center. Z veseljem 

sva sprejela predlog, zaradi izje-

mne višine pa ga ni bilo težko 

najti. Stolp Milad v višino meri 

435 metrov, zgradili pa so ga 

leta 2007, ko Iran še ni bil pod-

vržen mednarodnim sankcijam 

in so še turisti zmerno prihaja-

li. Spet sem se lahko prepričal, 

da Perzijci res ničesar ne znajo 

narediti na malo, saj je pritlični 

del zelo prostoren in okrašen z 

vodometi, nato sledi nekaj etaž 

trgovin, proti vrhu pa te odpe-

ljejo s super hitrim dvigalom. 

V kupoli so barček, galerija in 

še ogromno zanimivih stvari. 

Sprva zaradi močnega vetra 

kupole niso hoteli odpreti, ko 

pa smo obiskovalci začeli malo 

pihati na dušo, pa so nam za ne-

kaj minut odprli razgledni del. 

Poleg stolpa so še galerije, mu-

zej kovancev, kino, kongresne 

dvorane ter ogromno območje 

za počitek in sprehode. Saj, člo-

vek bi se že še malce razgledal, 

a je tudi pri dnu stolpa hudo 

pihalo.

Perzijci so zelo znani po slad-

karijah in v mestu sva našla sla-

ščičarno, kjer sva si oba lizala 

prste, saj sva za slaba dva evra 

pohrustala tortic in sladic, da 

je kar pokalo. To pa res znajo 

narediti. Že vseskozi so naju lju-

dje veliko ogovarjali, da nama je 

bilo že nerodno in malo nepri-

jetno, zdaj pa sva začela to tudi 

malo izkoriščati. Ko sva stopila 

iz slaščičarne, sta naju ogovo-

rila neka mladeniča in takoj 

sva šla v protinapad. Malo ljudi 

govori angleško, v farsiju, kot 

se imenuje njihov jezik, pa se v 

začetku niti slučajno nisva bila 

vešča pogovarjati. Povprašala 

sva, če imajo v bližini kakšno 

lokalno čajnico in že sta si vzela 

čas ter naju vodila po neki pro-

menadi, nato smo še nekajkrat 

zavili in prispeli smo v čajni-

co, kjer so priletni možakarji 

kadili pipe. Kakšna tišina je to 

nastala, ko sva vstopila. Ja nič, 

vzamemo vsak svoj nastavek 

za kaditi, pokažemo na pipo in 

se usedemo. Hkrati sta na mizo 

priletela čaj in pipa, ostalo pa 

je bilo le še užitek. Naenkrat je 

bilo okoli nas kup ljudi, ki so 

naju spraševali vse mogoče in 

tako masovnega pomenka brez 

poznavanja jezika res ne po-

mnim. Kaj hitro sva sklenila, da 

bova morala zamenjati najino 

državljanstvo, saj nama je bilo 

v neznanem jeziku nemogoče 

razložiti, kje je naša država. V 

takšne prostore so lahko zaha-

jali le moški, da so pogledali ka-

kšno tekmo in kakšnega poka-

dili. Alkohola kakopak ni bilo. 

Tam sva prebivakirala kakšni 

dve uri, skupaj pa naju je stalo 

le kakšen evro. Seveda bi bilo 

luštno, če bi namesto čaja tako 

vneto nosili pivo, ampak nič ne 

de … Sklenila sva, da se ob kon-

cu potovanja še enkrat vrneva 

v to čajnico, saj so strežaji, ki 

so bili približno enakih let kot 

midva, skoraj jokali, ko sva šla.

Na poti proti domu sva še en-

krat smuknila na tortice, nekaj 

pa sva jih vzela tudi zraven za 

najine gostitelje. Še dobro, da 

nama je šefe vse skupaj zapaki-

ral v darilno škatlo, drugače bi 

do doma prav gotovo vse izgi-

nilo.

Piše: Dani Zorko � Perzija / Iran (3.)

Po Teheranu
Nader nama je veliko pripovedoval o življenju in navadah v Iranu. Med svojimi je veljal za nekakšnega upornika, 
saj je bil skozi delo v diplomaciji in zaradi študija veliko bolj razgledan od večine prebivalstva, zato je tudi prikrito 
izražal svoje nezadovoljstvo s sistemom in načinom življenja sodržavljanov. Z Otom sva se po tihem zabavala, saj 
oba z ženo izhajata iz tradicionalne družine in moralo je biti nadvse zanimivo, ko je možak kljuboval starejšim.

Foto: Dani Zorko

Pogled na Teheran z zraka

zelo nelagodne in neprijetne želje po 
čiščenju človeške rase. Ali je takšno 
podajanje zgodbe resnično tako blizu 
mladini, da bo sčasoma postalo stan-
dard fi lmske govorice, bo seveda po-
kazal čas in odziv ciljnega občinstva, 
torej sodobnih najstnikov (pri tem ne 
smemo pozabiti, da današnje najstni-
štvo traja ne do 20. leta starosti, ampak 
tam do 27. ali 28.), vsekakor pa je 82 
minut gledanja pogovorov v Skypu na 
velikem platnu v dvorani kina izkušnja, 
ki je zlepa ne pozabiš, najbolj zaradi 
tega, ker fi lm kot pasivno doživljanje 
še bolj pasivizira. Film Odklikana po-
kaže to, o čemer ludisti kričijo že vse 
od vzpona spleta kot osrednjega me-
dija: da digitalizacija ne daje osebne in 
ustvarjalne svobode, kakor nas skuša-
jo prepričati korporacije, ki izdelujejo in 
prodajajo tovrstne izdelke, temveč na-
sprotno, oropa nas najlepših temeljnih 
življenjskih doživetij. Zato ni čudno, da 
je ogled Odklikane v kinodvorani vaja 
iz potrpežljivosti, morda celo tudi za 
digitalno mladino. Gledanje odstotkov 
med prenosom datoteke s spleta pač 
ni nekaj, kar bi bilo v kinu zabavno gle-

dati, kaj šele, da bi se tega morali bati. 
Morda vzbuja le strah pred minljivostjo 
časa, ki ga zapravljamo z ogledom 
tega fi lma.

Film je tudi grozljivka in na tem po-
dročju ne najdemo ničesar, kar bi dišalo 
po kakršnikoli podobni drzni inovativno-
sti, kar pa tovrstnim grozljivkam seve-
da nima več smisla očitati. Formula je 

kljub svojemu prenovljenemu, in dr-
znimo si reči celo prelomnemu videzu, 
stara kot svet. Imamo skupino najstni-
kov in nadnaravno entiteto, ki je v svoji 
absolutni premoči simbolika moralnega 
razsodnika nečednih dejanj glavnih ‘ju-
nakov’, njihove smrti pa so hkrati kazen 
in simboličen prehod v odraslo življe-
nje, zato v fi lmu pač izginejo s spleta 

in jih ni več. Smrt v tej grozljivki torej 
ni dejanska smrt, ampak zgolj odhod s 
spleta, kjer ostane le tvoj digitalni prstni 
odtis. Če te ni na spletu, te sploh ni.

Da gre za najstniško odštevan-
ko trupel, seveda ni treba poudariti, 
prisotne pa so vse običajne moralne 
zapovedi konservativne družbe, kot 
recimo tista, da se seksati pač ne sme, 
kajti cena za to je v fi lmu previsoka. Ja, 
kljub vsej svoji sodobnosti je Odklika-
na le stara dobra in preverjena metoda 
predajanja osnovnih pravil konser-
vativnega družbenega obnašanja s 
pomočjo pretiranih nasprotij in je zato 
v svojem bistvu kljub prelomništvu le 
vzgojni fi lm.

Kakorkoli že, želje avtorjev, da bi iz 
fi lma nastala nova dolgoletna franšiza 
grozljivk v slogu Žage, Priklicanega 
zla ali Paranormalnega bodo najbrž 
res ostale le želje, kajti fi lm kot medij 
je (vsaj za zdaj) še vedno bolj bogat, 
barvit, raznolik, zanimiv in dinamičen 
od pasivnega gledanja Facebooka in 
Skypa.

Matej Frece

Vsebina: Skupina najstnikov pre-
življa skupen večer na spletu, kjer se 
pogovarjajo s pomočjo kamer, slušalk 
in hkrati s tem še s programi za tip-
kano klepetanje. Takoj ugotovijo, da 
je v njihovi navidezni druščini še ena 
oseba brez fotografi je in glasu. Nihče 
ne ve, kdo je to, hkrati pa se te osebe 
ne morejo in ne morejo znebiti. Počasi 
se izkaže, da gre za hudobnega duha 
iz globočin pekla, njihovo pokojno pri-
jateljico, ki je natančno pred letom dni 
storila samomor, ker so njeni prijatelji 
na spletu objavili sramotilni video, v ka-
terem je pijana in pobruhana obležala 
v lastnih izločkih ...

Film Odklikana je bil sprva mišljen 
kot krajši fi lmček, ki bi bil del podelitve 
nagrad TV-postaje MTV, toda zaradi 
pozitivnega odziva so ga razširili na 

Filmski kotiček

Odklikana

Unfriended
Igrajo: Cal Barnes, Matthew 
Bohrer, Courtney Halverson, 
Shelley Hennig, Renee 
Olstead, Mickey River, Will 
Peltz, Moses Jacob Storm, 
Heather Sossaman
Režija: Levan Gabriadze
Scenarij: Nelson Greaves
Žanr: grozljivka
Dolžina: 82 minut
Leto: 2014
Država: ZDA

obvezno minutažo, ki je potrebna, da 
kratek fi lm postane dolgometražen, in 
ga šele letos poslali v kina. Medtem so 
se želje producentov nedvomno napih-
nile. Iz zanimivega (recimo) poskusa v 
podajanju zgodbe je nastal načrt, da 
fi lm postane nova vrsta grozljivke za 
mlado generacijo, ki se je rodila s sple-
tnimi priključki v žilah in zato ne ve več, 
kako je živeti brez telefona, niti si ne 
zna predstavljati, da se je kdaj sploh 
tako živelo.

Avtorji fi lma so šli v svojem drznem 
poskusu vizualnega pripovedovanja 
tako daleč, da v svoji prepričanosti 
porajajo dvome v starejšem občinstvu. 
Je mar 82 minut gledanja v zaslon ra-
čunalnika resnično prihodnost fi lma oz. 
vsaj grozljivk? Kajti fi lm je namreč na-
tanko to: 82 minut gledanja v računal-
niški zaslon. Kazalec miške leti sem in 
tja, slišimo tipkanje po tipkovnici in šest 
primerkov digitalne generacije, ki znajo 
v kakšnem gledalcu ali dveh vzbuditi 

Konec meseca aprila 
obljublja veliko sveži-

ne in harmonije. Zadeve se bodo od-
vijale na delovnem mestu v vašo ko-
rist. Pravzaprav boste imeli možnost, 
da boste orali ledino. Spremljala vas 
bo sreča v komunikaciji in pogovori 
prinašajo čarobnost. V ljubezni ne bo 
vse po vaše.

Izpolnila se vam bo srč-
na želja. Življenje se bo 

obarvalo v pisane barve in uspehi se 
bodo stopnjevali. Doživeli boste preo-
brazbo in hrepeneli po novih izzivih. 
Umetniške dejavnosti bodo v ospredju 
in kreativno bo v ljubezni. Finančno 
se ne boste smeli pritoževati in vaš 
dan bo sreda.

Odličen teden je pred 
vami. Obarvani boste 

v vode ljubezni, harmonije in roman-
tike. Jasno je, da boste v vsem uživali 
in se predajali čudovitim občutkom. 
Partnerjeva podpora in namigi bodo 
prinesli razcvet in nove poglede. Na 
delovnem mestu bodite bolj previdni 
in diplomatski.

Vaše misli bodo prijetne 
in harmonične. Dobro 

vam bo služila tudi intuicija. Odkri-
vali boste poglede skozi svet sanj in 
razrešili neko dilemo iz preteklosti. 
Čeprav boste iskali bližnjice, jih ne 
bo. Ogledalo napredka bodo vaši pri-
jatelji. Konec tedna sledi romantično 
doživetje.

Zdelo se bo, da boste s 
svojim mislimi ustvar-

jali prijetne stvari. Analiziranje vam 
bo šlo zelo dobro od rok in tako boste 
na delovnem mestu prišli do zanimi-
vih odkritij. Odkrito se boste pogovar-
jali o svojih bremenih in kreativno 
ustvarjali. Ljubezenska sreča bo na-
menjena samskim in vezanim.

Imeli boste polne roke 
obveznosti. Toda ob-

dobje bo v osnovi namenjeno sprosti-
tvi. Odzovite se glasu srca in bodite 
prožni. Spremenili boste stil življenja 
in ugotovili, kaj vas veseli. Nekoliko 
bolj nemirni boste v ljubezni in bo 
težko, če ne bo po vaše. Blesteli boste 
v službi.

Razmišljali boste o tem, 
kaj boste spremenili. Sa-

nje o potovanju in svobodi bodo ostale 
samo sanje. Bolje bo, da boste naredili 
pri sebi analizo in tako ugotovili, 
kdo vašo pomoč resnično potrebuje. S 
svojim znanjem in dobro voljo boste 
spravili v smeh ljudi okoli sebe. Ni vse 
zlato, kar se sveti.

Sledili boste svoji resnici. 
Vneto boste zagovarjali 

svoje mnenje in ne boste odstopali od 
svojih namigov. Zavedati se boste 
morali, da se morate na delovnem 
mestu sprostiti. Določen projekt se bo 
odvijal drugače, ampak konec dober, 
vse dobro. V ljubezni bo čas namenjen 
romantiki. 

Zdelo se bo, da boste 
nekoliko nemirni. Kajti 

pred seboj boste imeli obdobje izzivov 
in novih idej. Pomembno bo, da bo-
ste telesu dovajali dovolj vitaminov. 
Sprostila vas bo tudi narava in špor-
tne aktivnosti na prostem. Ljubezen 
bo pesem o sreči in muza ustvarjalno-
sti vam bo dala krila.

Dnevi prinašajo po-
sebne ugodnosti in pri-

ložnosti za pogovor. Resnično boste 
imeli tudi mnogo dela in delovnih 
obveznosti. Sprostili vas bodo pogovo-
ri. Od sebe boste oddajali magnetično 
energijo in skozi to prejeli določeno 
ugodnost. Srčni izvoljenec vam bo v 
oporo. 

Ljubezen vas bo dobe-
sedno polepšala. Konec 

meseca prinaša določeno čarobnost 
in svežino. Tako boste zastavljenim 
nalogam kos. Vsekakor bo modro, da 
boste razmislili, kaj vas veseli. Ljudje 
vam bodo v osnovi še vedno ogledalo. 
V okrilju doma se boste rešili določe-
nih bremen.

Spremljala vas bo sre-
ča. Našli boste mir in 

pravo pot. Službeno se bodo zadeve 
odvijale v vašo korist. Vsekakor je 
jasno nakazano, da na delovnem 
mestu zberete pravilno odločitev in 
boste prejeli pohvalo. Ugoden čas 
za urejanja doma in okolice. Bodite 
kreativni!
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Foto: Dani Zorko

6D kino v Teheranu

V kinocentr ih Cineplexx
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EKSKLUZIVNO

16. − 23. 6.
all inclusive 

Turistična agencija Intelekta,  Nova dimenzija turizma,  že od leta 1989,  Tel: 02/536 19 60,  www.intelekta.com

H. Justiniano 
Park Conti 5* 

samo 519 € 
1. otrok 2-15 239 €
2. otrok 2-7 239 €

Cena vključuje: Polet Maribor–Antalya–Maribor, letališke pristojbine, asistenco na letališču Maribor, slovenskega predstavnika v Turčiji, avtobusni transfer 
od letališča do hotela in nazaj, nastanitev na bazi all inclusive v hotelu Justiniano Park Conti 5*, turistično takso, nezgodno zavarovanje zavarovalnice Triglav, 
zdravstveno zavarovanje z medicinsko asistenco Coris, brezplačno parkiranje na letališču Maribor ter vse stroške organizacije in prodaje.

"V Termah Ptuj se 
počutim svetovno!" 

Ugodnejši nakup sezonskih vstopnic za Termalni Park 
od 15.4. do 30.6.2015.

Sezonska vstopnica omogoča neomejeno kopanje in uporabo savn v Termalnem Parku od dneva nakupa do 15.9.2015. 
Vstopnice so imenske in neprenosljive.

otroci (5-15 let)

119 €
redna cena 198 €

dijaki/študenti

150 €
redna cena 290 €

odrasli

240 €
redna cena 290 €

SLOVENSKA BISTRICA, LJUBLJANSKA CESTA 19, 02/84 31 290
PRAGERSKO, SPODNJI GAJ PRI PRAGERSKEM 9, TEL.: 02/80 39 150

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto
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Ko mi zvonovi zapojo,
mene več nazaj ne bo.
Le svečko mi prižgite
in name ne pozabite.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega ljubega

Edvarda Krajnca
1941–2015

IZ SODNIC 7, PTUJ

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste se v tako velikem šte-
vilu poslovili od njega, nam pa izrekli iskreno sožalje. Hvala 
za darovane sveče, cvetje in svete maše. Iskrena hvala sova-
ščanom Sodnic in Turniške ulice, kolektivu CNC Murko, 
d. o. o., in ED Ježevka. Prav tako se zahvaljujemo gospodu 
župniku za opravljen obred, pevcem za prelepe melodije, 
godbeniku za odigrano Tišino in govornici za izrečeno 
zadnje slovo. 
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskreno hvala.

Njegovi najdražji

Tam, kjer si ti, ni sonca in ne luči,
le tvoj nasmeh nam v srcih še živi.
Nihče ne ve, kako boli, 
ko se zavemo, da te več ni.

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega ata

Stanka Veseliča
IZ BUKOVCEV 9 A
1930–2015

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih 
stali ob strani, in vsem, ki ste pokojnika v tako velikem šte-
vilu pospremili v njegov tihi dom.
Hvala za darovano cvetje in sveče, za svete maše in izra-
žena ustna in pisna sožalja.
Iz srca hvala!

Z neizmerno bolečino v srcih: njegovi najdražji

Mali oglasi PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Ti-
baot, Babinci 49, Ljutomer, tel. 
(02) 582 14 01.

RAČUNOVODSKI SERVIS DARI-
JA Kakovostne in cenovno ugo-
dne računovodske storitve. Sp. 
Hajdina 19 a, 2288 Hajdina. 
Telefon 041 92 33 99.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

POSOJILA NA POLOŽNICE, 
posojila za zaposlene in za upo-
kojence, enostaven postopek, 
odobrimo in izplačamo v eni uri, 
tudi za osebe z nižjimi dohodki. 
Info-kredit d. o. o., Mlinska ulica 
28, 2000 Maribor (nasproti glav-
ne avtobusne postaje). Tel: 02 25 
27 363, GSM: 051 70 10 20.

PTUJ, 990 m2, zazidljiva, Ptuj–
Rabelčja vas na zelo mirni in 
elitni lokaciji, prodamo zelo 
ugodno gradbeno parcelo, ki 
leži na sončni legi, ob asfaltni 
cesti, v neposredni bližini vsa 
potrebna infrastruktura. Več in-
formacij na telefonu 040 462 
150.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

POPRAVILO elektronskih na-
prav, bele tehnike, elektroin-
štalacij, peletnih gorilnikov, 
prodaja peletov, storitve na do-
mu. Jurič, s. p., 041 631 571.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Horvat – drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 
667 170.

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

 

Sveti krst, prvo obhajilo, 
birma, poroka

�gostinstvo@terme-ptuj.si    �  041 352 139   � 02/74 94 162 

 naši kuharski mojstri vam svetujejo pri pripravi menijev
 torte hišne slaščičarne po vaših željah in okusu

Izbirate lahko med različnimi ambienti: Restavracija Zila 
v Termalnem Parku, A la carte restavracija , Klub Gemina XIII. in 

dvorana Tacit v Grand Hotelu Primus. 

 

Praznujte v naši družbi!

Sv Grand Hotelu Primus ****    

PRODAM 1 ha njive v Dornavi. Tel. 
031 423 996.

KUPIM kravo ali telico in kosilnico 
BCS. Tel. 051 336 879.

KOZE, kozličke, burske, pašne, pro-
dam. Tel. 041 783 224.

KUPIM telička, starega 10 dni, ter pro-
dam odojke in prašiča za zakol. Tel. 
041 893 546.

KUPIMO traktor, lahko s priključki ali 
brez, lahko je dobro ali slabše ohra-
njen. Telefon 031 851 485.

DOM STANOVANJE

VIR – HRVAŠKA, oddam apartama s 
klimo za pet in tri osebe. Do kamni-
te ali peščen plaže 100 m, trgovina in 
gostilna blizu, do centra mesta 20 mi-
nut hoje. Tel. 041 748 327.

Mestni kino Ptuj
Petek, 24., sobota, 25., in ne-
delja, 26. april: 17:00 trilogija 
Razcepljeni: Neupogljivi; 19:00 
Timbuktu; 21:00 Ljubezen je 
popoln zločin.KMETIJSTVO

NESNICE, rjave, grahaste, cepljene, v 
začetek nesnosti, prodajamo vsak dan 
od 8. do 17. ure. Soršak, Podlože 1, 
Ptujska Gora.

PRODAMO kravo, simentalko, brejo 9 
mesecev, pašno, težko okrog 700 kg, 
in bika simentalca, težkega 550 kg, 
pašnega, primernega za pripust. Tel. 
041 240 003.

PRAŠIČE mesnate pasme, težke od 
150 do 180 kg, ugodno prodamo, 
cena 1,55 €/kg ter pujske, težke od 
28 do 60 kg, po dogovoru jih tudi oči-
stimo. Tel. 041 978 309.

KUPIM vse vrste kmetijskih strojev, ki-
per prikolice in traktorje v kakršnem 
koli stanju, kultivator in frezo ter ostale 
priključke. Tel. 041 923 197.

PRODAM traktorsko škropilnico me-
talna Rau 330 litrov, bočno koso za 
Deutz 45 in ličkalnik koruze. Tel. 031 
656 718.

PRODAM prašiča domače reje, težka 
od 120 do 150 kg, v celoti ali po polo-
vici. Tel. 031 530 498.

NEPREMIČNINE

ZARADI bolezni nujno prodam hišo v 
Gruškovcu, občina Cirkulane, cena po 
dogovoru. Inf. na tel. 041 917 102.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

SEM 45-letni podjetnik, ki se zaradi 
slabih izkušenj želim poročiti s prija-
zno punco, brez otrok, do svojih let. 
Telefon 031 807 376.

PODARIM pasja mladička, mešančka, 
višje rasti (kot zlati prinašalec), z daljšo 
dlako, bele barve, primerna za zuna-
nje bivanje. Tel. 02 764 03 91.

Petek, 24. april
9:00 Benedikt, pred penzionom Petelin: rekreativno kolesarjenje za društva 

Zveze upokojencev Slovenskih goric, DU Benedikt
9:00 Jurovski Dol, pri OŠ J. Hudalesa: Dan odprtih vrat vrtca, do 11.00
9:00 Markovci, Prvenci, vzletno-pristajalna steza: dan odprtih vrat zmajar-

skega kluba Lastovka
11:00 Jurovski Dol: odprtje bencinske črpalke
15:30 Osluševci: slovesnost ob 155. obletnici odprtja proge Pragersko–Ptuj–

Ormož–Čakovec–Velika Kaniža
17:00 Hajdina, na trgu pred PSC: družabno srečanje ob 27. aprilu, dnevu 

upora, in 1. maju, prazniku dela, druženje ob pečenih perutnicah
18:00 Markovci, večnamenska dvorana: osrednja prireditev ob 16. občinskem 

prazniku
18:00 Ptuj, Dom Franca Krambergerja, Čučkova 1: odprtje razstave Jožeta 

Foltina
19:00 Dornava, vaško-kulturna dvorana: Večer ljudskega petja in domačih 

viž, TED Lukari Dornava
19:00 Jurovski Dol, Kulturni dom: proslava ob 9. občinskem prazniku
19:00 Ptuj, Animacija, Aškerčeva 1: brezplačna delavnica Z zvokom do obilja, 

Leo Maj Namelc
19:00 Ptuj, Gimnazija: 41. območna revija pevskih zborov, Večerna pesem 1. 

koncert, JSKD
20:00 Kidričevo, restavracija Pan: prvi plesni večer Mi plešemo, za vse plesal-

ce, predvsem standardnih plesov, glasbeno društvo Mi plešemo
20:00 Ptuj, tržnica: velika spomladanska zabava Prebujam se v pomlad z 

Radiem-Tednikom Ptuj, klapa Kampanel in ansambel Donačka
-  Ptuj: 18. obletnica Ville Monde; Lidija Bačič, Grupa Vigor, Petra Kovače-

vič

Sobota, 25. april
9:00 Sveta Trojica v Slovenskih goricah: Festival mlade literature Urška, 

regijsko srečanje za SV Slovenijo
10:00 Ptuj, pred upravno zgradbo PM Ptuj-Ormož: prireditev ob državnem 

prazniku, dnevu upora proti okupatorju, Pihalni orkester Ptuj, LP KD 
Staneta Petroviča Hajdina, Ženski PZ Društva prijateljev muzeja, Gleda-
liški studio

10:00 Svečina: nordijska hoja med vinogradi, TD Svečina in partnerska obči-
na Ehrenhausen an der Weinstrasse

11:00 Prvenci, gasilski dom: 16. občinski praznik Markovci, gasilsko tekmova-
nje

11:00 Ptuj, pred upravno zgradbo PM Ptuj-Ormož: 19. tradicionalni pohod v 
Kicar Po poteh upora in prostovoljnega dela, ob 13.00 praznovanje v 
gasilskem domu v Kicarju, kulturni program, Klub brigadirjev

14:00 Zabovci, Športni park: 16. občinski praznik Markovci, odbojka na mivki
16:00 Ptuj, DomKulture, Muzikafe: Dogodek, darilo umetnikov v glasbi, bese-

di in prostoru; koncert, razstava, fi lm, pesmi, Ptuj – o prostosti prostora, 
Zvenenje tišine – Janez Dovč – harmonika in Goran Krmac – tuba

17:00 Središče ob Dravi, v Sokolani: območna revija odraslih folklornih 
skupin Diradi čindara 2015, JSKD

19:00 Majšperk, dvorana KPC: veseloigra Dve tašči, dramska sekcija UD 
Ustvarjalec Majšperk

20:00 Ormož, MCO: fi lmski večer
-  Ptuj, Villa Monde: 18. obletnica Ville Monde, Milica Todorovič, Kingston 

in učiteljice

Nedelja, 26. april
7:00 Jurovski Dol, trg: jurjeva nedelja, blagoslov konj, sejem, maša ob 7.00 

in 10.00, TD Dediščina in župnija
9:00 Žetale pri OŠ: 17. gozdarski praznik Žetale 2015, tekmovanje, prikaz 

gozdarske tehnike in strojev, ob 14.30 razglasitev rezultatov, podelitev 
priznanj

10:00 Markovci, cerkev sv. Marka: 16. občinski praznik, markova nedelja, 
slavnostna sveta maša, ob 14.00 balinanje v športnem parku v Prven-
cih

14:00 Župečja vas: 18. žegnanje konjev
19:00 Majšperk, dvorana KPC: veseloigra Dve tašči, dramska sekcija UD 

Ustvarjalec Majšperk
19:30 Lenart, Dom kulture: letni koncert Slovenskogoriškega pihalnega orke-

stra MOL Lenart

Ponedeljek, 27. april
9:00 Destrnik, pred turističnim domom: rekreativno kolesarjenje po vaseh 

občine Destrnik
9:00 Jurovski Dol, trg: tradicionalni pohod Spoznavajmo svoj kraj
15:00 Gerečja vas, športni park: tekmovanje za XI. Pokal Gerečje vasi v tek-

movalnih disciplinah članic A, članov A, ter starejših gasilk in gasilcev, 
PGD Gerečja vas

Prireditvenik 

Sobota ob 21.00, nedelja ob 10.00: Karl Erja-
vec, gost ministrskega stola VTV Velenje; Mini-
ster za zunanje zadeve Karl Erjavec predstavlja 
delo Ministrstva za zunanje zadeve; 50 zvezdic za otroke – glasbena od-
daja; Nastopajo narodno-zabavni ansambli: Štajerskih 7, Štirje kovači, 
Slapovi in Lojze Slak, ansambel Pogum, Vitezi celjski, Navihanke. Pred 
male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša
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rednem delu v pripravljenosti 

za zagotavljanje neprekinje-

nega zdravstvenega varstva 

na primarni ravni in na poziv 

dispečerske službe se bodo 

morali vključiti v službo nujne 

medicinske pomoči. V nave-

denem ne vidimo nikakršne 

razbremenitve družinskega 

zdravnika. Prav tako ne razu-

memo določbe, da je direktor 

javnega zavoda dolžan zagoto-

viti neprekinjeno zdravstveno 

varstvo ob sobotah, nedeljah 

in praznikih vsaj 8 ur v času 

največjih pričakovanih obre-

menitev. Doslej smo navedeno 

zagotavljali 24 ur. Prav tako 

pa ni zagotovljena prisotnost 

zdravnika v dežurni službi, ki 

naj bi bil v pripravljenosti,« je 

dodala Zupanič Domajnkova. 

Po pridobljenih informaci-

jah naj bi prišla delovna skupi-

na MZ v začetku maja na Ptuj, 

kjer naj bi se sestala z vodstvo-

ma ZD Ptuj in ZD Ormož. Vse-

kakor v Ormožu pripravljajo 

svoja stališča in pripombe na 

osnutek pravilnika. Namerava-

jo se aktivno vključiti v javno 

razpravo in doseči spremembe 

pravilnika ter s tem obdržati 

sedanjo raven nujne medicin-

ske pomoči na terenu.
Miha Šoštarič

Objavo osnutka pravilnika 

so z nestrpnostjo pričakova-

li v Ormožu, kjer so že pred 

časom opozarjali na dejstvo, 

da ne želijo ukinitve nujne 

medicinske pomoči v sklopu 

Zdravstvenega doma (ZD) Or-

mož. Zbrali so več kot 9.000 

podpisov prebivalcev občin 

Ormož, Središče ob Dravi in 

Sveti Tomaž, peticijo za ohrani-

tev nujne medicinske pomoči 

(NMP) so posredovali mini-

strstvu za zdravje. Bojazen, da 

bodo izgubili službo NMP, je 

bila upravičena. Osnutek pra-

vilnika, ki je do 22. maja v javni 

razpravi, namreč predvideva, 

da bo ormoško območje imelo 

v prihodnje le ekipo nujnega 

reševalnega vozila (NRV), kar 

pomeni, da bosta v tej ekipi 

diplomirani zdravstvenik ali 

diplomirana medicinska sestra 

in zdravstveni reševalec – voz-

nik nujnega reševalnega vozila. 

V ekipo ne bo vključen zdrav-

nik. Nova organizacija NMP bo 

v celoti začela delovati predvi-

doma v začetku leta 2019.

Brez zdravnika tudi 
v dežurni službi

Z vsebino pravilnika se je 

že seznanila tudi direktori-

ca ZD Ormož Vlasta Zupanič 

Domajnko. Skrbi jo dejstvo, 

da bosta ekipo sestavljala le 

diplomirani zdravstvenik ali 

diplomirana medicinska sestra 

in zdravstveni reševalec, ki ne 

smeta posegati v kompetence 

zdravnika oz. v človeško telo. 

»Torej bodo lahko samo nudili 

prvo pomoč (defibriliranje) 

brez aplikacije zdravil in pre-

važali paciente do urgentnega 

zdravnika. Ne verjamem, da 

bodo urgentni zdravniki pre-

vzeli odgovornost za pacienta 

z navodili preko telefonske po-

vezave. Torej se vračamo v sta-

re čase, ko bo prihajala ekipa z 

reanimobilom in zdravnikom 

iz Ptuja. Kakšne so prometne 

povezave, nam je poznano, saj 

nismo ob avtocestnem križu,« 

je dejala. Vodstvo ZD Ormož 

je razočarano in se s tem pre-

dlogom ne strinja. Iz osnutka 

pravilnika je tudi razvidno, da 

se ob vzpostavitvi urgentnega 

centra za ormoško območje 

seli dežurna služba, kar pome-

ni poslabšanje dostopnosti za 

uporabnike ZD Ormož zaradi 

krajevne in časovne oddalje-

nosti. »V prehodnem obdobju 

bodo zdravniki še vedno ob 

Zdravstvo � Objavljen osnutek pravilnika o NMP

Ormož odslej brez zdravnika na terenu?
Ministrstvo za zdravje (MZ) je v sredo na spletni strani objavilo osnutek pravilnika o službi nujne medicinske pomoči (NMP), ki ureja pogoje, organi-
zacijo in način dela službe nujne medicinske pomoči. 

Danes bo spremenljivo do 
pretežno oblačno, pojavljale se 
bodo padavine, deloma plohe. 
Proti večeru se bo prehodno 
zjasnilo. Najnižje jutranje tem-
perature bodo od 3 do 9, na 
Primorskem okoli 12, najvišje 
dnevne od 15 do 20 stopinj C.

Obeti
V soboto bo v zahodni Slove-

niji spremenljivo do pretežno 
oblačno, popoldne bo ponekod 
občasno rahlo deževalo. Dru-
god bo delno jasno. Pihal bo 
jugozahodni veter. V nedeljo bo 
v vzhodni Sloveniji delno jasno, 
drugod spremenljivo do prete-
žno oblačno. Ponekod v zaho-
dni in deloma osrednji Sloveniji 
bo občasno rahlo deževalo. Še 
bo pihal jugozahodni veter.

Napoved vremena za Slovenijo

Vabljeni.

osvezitev v Pomaranci 

Foto: Miha Šoštarič

Bojazen, da ZD Ormož ostane brez nujne medicinske pomoči na sedanji ravni, je bila upravičena.

Želje ostajajo …
Ministrstvo za zdravje želi zgraditi nov urgentni cen-

ter na Ptuju, ki je sicer izpadel iz gradnje mreže regijskih 
urgentnih centrov. V prihodnjem letu bodo po besedah 
generalnega direktorja direktorata za zdravstveno eko-
nomiko na ministrstvu za zdravje Tomaža Glažarja za-
čeli pripravljati dokumentacijo za izgradnjo ptujskega 
urgentnega centra, a datuma, kdaj bi bil lahko izgrajen, 
ne more povedati, saj v proračunu za to še niso zagoto-

vljena sredstva.

Zdravniki napovedujejo še celodnevno stavko
Zdravniki v sredo eno uro protestno niso delali. Za to potezo so se odločili, ker 

vlada še vedno ni sprejela standardov in normativov iz leta 2008. Če vlada njiho-
vih zahtev ne bo uslišala, bodo 28. maja stavkali ves dan. 

O stavki razmišljajo tudi zdravstveni delavci v Pergamu. A ministrica Milojka Kolar 
Celarc meni, da stavka ni potrebna. Zdravniki zahtevajo, da vlada sprejme standarde 
in normative, ki so jih zdravniške organizacije pripravile že leta 2008, vse odtlej pa so 
čakali na vladno potrditev. Prav tako zahtevajo trikratno povprečno slovensko plačo.

Predsednik Fidesa Konrad Kuštrin je napovedal, da bodo 28. maja izvedli celodnev-
no akcijo, če bo vlada gluha do njihovih zahtev. »Iz nas so se delali norca, ampak se 
ne bodo več,« je dejal in spomnil na leto 1996, ko so zdravniki za dosego svojih ciljev 
stavkali tri tedne.

Tudi v sindikatu družinskih zdravnikov Praktik.um, ki so se pridružili stavki Fidesa, 
menijo, da se mora ministrstvo oziroma vlada podpisati pod to, da bo modra knjižica 
nek konsenz, ki bo temelj za načrtovanje kadrov v prihodnosti slovenskega zdravstva. 
Kot je poudaril predsednik Praktik.uma Igor Muževič, pa se ne zavzemajo za zviševanje 
zdravniških plač na trikratno povprečno slovensko plačo.

Zdravništvo sicer ni ogorčeno zgolj nad svojimi plačami in odlašanjem s sprejetjem 
standardov in normativov, pač pa nad stanjem v zdravstvu nasploh. (sta)

Urgentni centri po državi: 
Brežice, Celje, Izola, Jesenice, Ljubljana*, Maribor, 

Murska Sobota, Nova Gorica, Novo mesto, Ptuj *, Slo-
venj Gradec, Trbovlje.

Satelitski urgentni centri po državi:
Ajdovščina, Črnomelj, Domžale, Idrija, Ilirska Bistrica, 

Ivančna Gorica, Kočevje, Kranj, Litija, Postojna, Radlje 
ob Dravi, Sevnica, Sežana, Slovenska Bistrica, Škofja 
Loka, Šmarje pri Jelšah, Tolmin, Velenje.

Organizacija sistema je zasnovana tako, da bo nepre-
kinjeno nujno medicinsko pomoč izvajalo 12 urgentnih 
centrov – 10 na novo izgrajenih urgentnih centrov ter 
ljubljanska in ptujska urgenca – ter 18 satelitskih ur-
gentnih centrov.

Po novem sistemu se ne bosta več mešali dežur-
na služba in nujna medicinska pomoč. To pomeni, da 
zdravniki v zdravstvenih domovih, ki bodo izvajali dežur-
no službo v ambulanti, ne bodo več zadolženi za nujne 
primere, pač pa bodo te obravnavali bodisi v urgentnem 
centru bodisi reševalci na terenu. Zdravstveni domovi 
bodo tako sčasoma ponoči zapirali vrata. Bodo pa v 
okviru teh zdravstvenih domov v nenehni pripravljeno-
sti nujna reševalna vozila. Mreža predvideva, da bo po 
Sloveniji predvidoma 60 nujnih reševalnih vozil ter 35 
reanimobilov. Dva dispečerska centra v Mariboru in Lju-
bljani pa bosta glede na klice na številko 112 razporeja-
la mobilne enote in reanimobile po terenu. Dispečerska 
centra bodo predvidoma ustanovili še letos, za kar je 
v proračunu na zagotovljenih štiri milijone evrov. Poleg 
tega bo za njihovo delovanje na leto potrebnih šest mi-
lijonov evrov. (sta)
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